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Işığa Doğru
Hep Beraber

eğerli MAG Okurları,

Hepimiz, merkez üssü Kahramanmaraş olan ve on ilimizi  etkileyen afetin ardından milletçe çok büyük bir 
üzüntü yaşıyoruz. Öncelikle; yaşamını kaybeden vatandaşlarımıza Allah’tan rahmet, yakınlarını kaybedenlere 
sabır, yaralılara şifa, tüm halkımıza da geçmiş olsun diliyoruz. Her birimizin yüreği acıyor. Kenetlenip 
yaralarımızı sarmaya çalışıyoruz. Biz de MAG Medya olarak elimizden geleni yapıyoruz, eminim ki herkes de 
elinden geleni ortaya koyuyor. Bir yandan da hayatlarımıza ne kadar zor da olsa devam etmeye çabalıyoruz. 

Hiçbir şey eskisi gibi olmayacak ancak umut ediyoruz ki, el ele yeniden aydınlığa ulaşacağız. 

Biz de bu ay; herkesi sarsan, bu büyük acının, travmanın ardından psikolojimizin düzelmesine yönelik neler yapılması 
gerektiğine dair birbirinden kıymetli isimlere danıştık... 

Prof. Dr. Bengi Semerci’ye travmaların çocuklarda nasıl ortaya çıktığını ve ebeveyn yaklaşımlarını sorduk... Uzm. Psk. Serap 
Minaz Kıratik; acil durum, afet veya travmatik bir olaydan etkilenen bireylere destek olmak amacıyla gerçekleştirilen psikolojik 
ilkyardımın detaylarını verdi... Uzm. Psk. Irmak Gürcan Kerimoğlu, yaşanan travmaların ardından kimlerin ne zaman psikolojik 
destek alması gerektiğine değindi... Psk. Dan. Funda Nur Akay travma sonrası stres bozukluğunu anlatarak yas sürecinin 
ardından hayatın nasıl devam edebileceğine ışık tuttu... Umarız ki, size, çevrenize, ihtiyacı olan herkese bir nebze de olsa şifa olur 
bu paylaşımlar...

Gelelim bu ayın önemli gününe... Yüce Ata’mızın şu sözünü çok severim: “Dünya yüzünde gördüğümüz her şey kadının eseridir.” 
Evet, mart ayının en özel günü için size ilham olması, cesaret vermesi niyetiyle iş hayatında büyük başarılar elde etmiş, farklı 
sektörlerden, örnek teşkil eden sekiz kadın ile konuştuk... 

Demet Sabancı Çetindoğan, Emine Erdem, Hande Öztürk, Emel Uslu Atik, Tansel Saatçioğlu, Nuray Karalar, Ebru Zülfikaroğlu 
ve Funda Kurt; hayatlarındaki dönüm noktalarını, değerlerini, bulundukları noktaya geliş öykülerini ve 8 Mart Dünya Emekçi 
Kadınlar Günü mesajlarını paylaştı. Duyulmayı ve anlatılmayı bekleyen, fark yaratan kadınların hikâyeleri her zaman 
yollarımızı aydınlatmaya devam edecek...

Hadi; bu ülkenin güçlü kadınlarının güçlü evlatları olarak yolumuz, önümüz açık olsun. İnandığımızda her şeyi 
gerçekleştirebilme gücümüz var...

İçimiz yansa da, millet olarak zor günlerden geçiyor olsak da; hayat devam ediyor... Artık pek çok şey anlamını yitirdi. ‘‘Değer’’e 
dair tüm kavramlar yerinden oynadı. Zamanın ne kadar kısa, sonun ne kadar yakın olabildiğini gördük. Ne kadar ömrümüz 
olduğunu bilmiyoruz. Ne kadar çok şeye sahip olduğumuzu fark etmiyoruz. Kalan hayatımızı birbirimizi üzerek, ayırarak 
geçirmeyelim. Herkesi kucaklayarak, kalbimizi açarak, sevgimizi büyüterek; bugünlerden hep beraber geçelim...
            

              
            Sevgiler





Eski dergi, katalog ve gazetelerin geri dönüş-
türülmesi çevreye yapılabilecek en kolay kat-
kıdır. Ağaç kesimlerini azaltmak üzere MAG 
Medya, okuyucularını kendi yakın çevrelerin-
de de geri dönüşümü teşvik etmeye çağırıyor.

YENİDEN KULLANIN GERİ DÖNÜŞTÜRÜN!

MAG’a abone olmak çok kolay...
Telefon ile
0.312 428 04 44

İnternet ile
abone.magdergi.com.tr

MAG Medya Ltd. Şti. Adına
İmtiyaz Sahibi ve Yazı İşleri Müdürü

CA N  ÇAV U Ş O Ğ LU  c a n @ m a g m e d y a . c o m . t r

Genel Yayın Yönetmeni
B E R İ L ÇAV U Ş O Ğ LU  b e r i l @ m a g m e d y a . c o m . t r

Tasarım
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Kreatif Direktör
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Genel Koordinatör
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Haber ve Foto Muhabiri
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Halkla İlişkiler
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Reklam Müdürü
M E LT E M  E R CA N  m e l t e m @ m a g m e d y a . c o m . t r

Mali İşler Koordinatörü
TA R I K D E Ğ E R  t a r i k @ m a g m e d y a . c o m . t r

Katkıda Bulunanlar 
B A R I Ş  KÜ P Ç Ü

ÖZ G Ü R  A K S U N A

Türü
B Ö LG E S E L S Ü R E L İ  YAY I N

 
MAG isim ve yayın hakkı

MAG Medya Ltd. Şti.’ne aittir.
Dergide yayınlanan yazı ve fotoğrafl arın

tüm hakkı MAG’a aittir.
İzin alınmadan kullanılamaz.

Yayınlanan ilanların sorumluluğu
ilan sahiplerine aittir.

İdare Merkezi
Kaptanpaşa Sokak

No: 33-B G.O.P. ANKARA
Tel: +90312 428 0 444

Baskı 
Koza Yayın Dağıtım San . ve Tic. A.ş.
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Ankara

Tel : +90 312 385 91 91
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Tığ İşi
Örgü yüzeyler, çiçek motifleri 

ve kroșelerle el emeğini 
sokaklara tașıyan toprak 

tonlarındaki elbiseler, sezona 
damgasını vuruyor.

GIANVITO ROSSI
Ayakkabı $1.095

Seda Çavușoğlu
seda@magmedya.com.tr
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Sımsıkı
Ultra feminen ve çekici 

olmasıyla trend belirleyicilerinin 
radarına giren dar siluetlerle, 
kelimelerin anlatamadığını 
vücudunuz anlatacak...

GUCCI
Gözlük $565
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ALEX PERRY
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LUDOVIC DE
SAINT SERNIN

Elbise $275

BOTTEGA VENETA
Elbise $2.950

JACQUEMUS
Büstiyer $1.180

GIANVITO ROSSI
Ayakkabı $845

JACQUEMUS
Pantolon $2.045
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Muhammed Ali Acarlı

Damla Perçiner

Acarlı & Doğan Hukuk Bürosu kurucu ortaklarından 
Av. Muhammed Ali Acarlı, iş toplantısı için Kuzu Effect 

AVM’nin nezih ortamını tercih etti. Quick China’daki uzun 
toplantısının ardından Dubh Linn’e geçen Acarlı, yorgunluk 

kahvesi içti.

Başkent sosyal yaşantısının tanınan isimlerinden Damla 
Perçiner, yeni sezon alışverişi için Kuzu Effect AVM’de 
bulunan mağazaların vitrinlerini inceledi. İpekyol ve 

Vakkorama’dan alışveriş yapan Damla Hanım, daha sonra 
Timboo Cafe’ye geçerek yakınlarıyla buluştu. 

Toplantı İçin Kuzu’da

Alışveriş İçin Kuzu’da

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Ali Rıza Öner

Beliz Büyükhanlı

Invest Trading & Consulting (ITC) İş Geliştirme Direktörü 
Ali Rıza Öner bahar alışverişi için Kuzu Effect AVM’ye geldi. 
Vakko ve Beymen Club’ın bahar koleksiyonlarını inceleyen 

Ali Rıza Bey daha sonra Lou Cafe & Bistro’da kahve içti.

Başkent cemiyet hayatının sevilen isimlerinden Beliz 
Büyükhanlı, dostlarıyla vakit geçirmek için Kuzu Effect 
AVM’yi tercih etti. AVM’nin ferah ortamında mağazaları 

dolaşan Beliz Hanım, İpekyol’dan alışveriş yaptıktan sonra 
Vakko Bistrot’ya geçti.

Vakko’da Alışveriş

Dostlarıyla Vakit Geçirdi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Nesrin Kılavuz

Toygun Ongun

Ankara cemiyet hayatının önde gelen isimlerinden Nesrin 
Kılavuz, Kuzu Effect AVM’ye gelerek yakınlarıyla vakit 

geçirdi. Nesrin Hanım, Giotto La Boheme’de geçen keyifli 
günün ardından ADL ve Vakko’dan alışveriş yaptı.

Doğuş Oto Satış Müdürü Toygun Ongun da yorgunluk 
kahvesi için Kuzu Effect AVM’yi tercih edenler arasındaydı. 

Lou Cafe & Bistro’da vakit geçiren Ongun, akşam saatlerinde 
AVM’den ayrıldı.

Sevdikleriyle Buluştu

Kuzu’da Kahve Molası

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam



Ziya Güven

Yaptığı başarılı projelerle adından övgüyle söz ettiren Luca 
Mimarlık’ın sahibi Ziya Güven, arkadaşlarıyla buluşmak için 

Kuzu Effect AVM’ye geldi. Yoğun iş temposu nedeniyle bir 
araya gelemediği dostlarıyla buluşacağını söyleyen Güven, The 

Hunger’a giriş yaptı.

Arkadaşlarıyla Buluştu

Keiko Belir Yarar

Oyuncu ve İlgi Otizm Derneği Yönetim Kurulu Başkanı Keiko 
Belir Yarar, yoğun geçen bir günün ardından Kuzu Effect AVM’ye 
gelerek yemek yedi. Quick China’daki yemeğinin ardından Dubh 
Linn’de kahve içen Yarar, daha sonra vitrinlere hızlıca göz atarak 

AVM’den ayrıldı.

Yemek İçin Tercihi Kuzu



Ecem Canbilek

Ramazan Ayberk Doğan

Psikolog-Aile Danışmanı Ecem Canbilek yoğun iş temposu 
arasında alışveriş için Kuzu Effect AVM’ye gelenler 

arasındaydı. Beymen Club mağazasını turlayan Ecem Hanım 
kahve içmek için Lou Cafe & Bistro’yu tercih etti.

Acarlı & Doğan Hukuk Bürosu kurucu ortaklarından Avukat 
Ramazan Ayberk Doğan, iş toplantısı için Kuzu Effect AVM’de 

bulunan Lou Cafe & Bistro’ya geldi. Toplantısının ardından 
Beymen Club’dan alışveriş yapan Doğan, bürosuna döndü.

Seans Arası Gezinti

Toplantı İçin Kuzu’da

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Andaç Bora Erdoğan

Avukat Andaç Bora Erdoğan, mobilya ve dekorasyon alışverişi 
için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Evidea, Roche Bobois ve Natuzzi’yi 
dolaşan Erdoğan daha sonra akşam yemeği için Foodland’e geçti.

Dekorasyon ve Mobilya Alışverişi

Yuliya Şahiner

Profesyonel dans hocası Yuliya Şahiner de hafta sonunu Kuzu 
Effect AVM’de geçirenler arasındaydı. Just Dance’te arkadaşlarıyla 

vakit geçiren Şahiner, daha sonra oğlu Lionel ile birlikte 
Foodland’de kahve içti.

Dans Sonrası Kahve Keyfi



Billur Ünal

Neslihan Aktepe

Başkent cemiyet hayatının tanınan isimlerinden Billur Ünal 
ev dekorasyon alışverişi için Kuzu Effect AVM’yi tercih etti. 

Billur Hanım; İpekyol, Vakko ve Beymen Club’da yaptığı 
alışveriş turunun ardından Lola Kitchen & Bar’da akşam 

yemeği yedi.

Başarılı diyetisyen Neslihan Aktepe’ye, alışveriş için geldiği 
Karaca Home mağazasına girerken tesadüf ettik. Neslihan 
Hanım alışveriş sonrası, yine Kuzu Effect AVM’de bulunan 

Timboo Cafe’de öğle yemeği yedi.

Dekorasyon Ürünlerini İnceledi

Sezon Ürünlerini İnceledi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam

50 magdergi.com.tr





52 magdergi.com.tr

İsmail Ensari

Canan Yakın

Kalyon Enerji Proje Geliştirme Uzmanı İsmail Ensari, yakın 
bir arkadaşına doğum günü hediyesi bakmak için Kuzu 

Effect AVM’de alışveriş turu yaptı. Akşam yemeği için Seyfi 
Balık’ı tercih eden Ensari, daha sonra AVM’den ayrıldı.

Coldwell Banker Art Canan Yakın, takı ve güneş gözlüğü 
alışverişi için Kuzu Effect AVM’ye uğradı. Güneş gözlüğü 

için Göz Grup Optik’i, takı için de Atasay’ı tercih eden Canan 
Yakın, Quick China’da yemek yiyerek günün yorgunluğunu 

attı.

Doğum Günü Hediyesi Aldı

Takı ve Gözlük Alışverişi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam



Ebru Karagün

Dermatoloji Uzmanı Doç. Dr. Ebru Karagün, öğle yemeği için 
Kuzu Effect AVM’de bulunan Zeynel Muhallebicisi’ne geldi. 

Yemeğinin ardından Kaymaklava’dan tatlısını yiyen Karagün, 
muayenehanesine geri döndü.

Muayene Arası Yemek

Gökçe Karakaya Gül

Katılacağı bir toplantı öncesinde Kuzu Effect AVM’ye gelen 
Avukat Gökçe Karakaya Gül, The Hunger’da yemek yedi. 

Yemeğin ardından Beymen Club’dan alışveriş yapmayı da ihmal 
etmeyen Gül, toplantısı için AVM’den ayrıldı.

Toplantı Öncesi

İsmail Ensari

Canan Yakın

Kalyon Enerji Proje Geliştirme Uzmanı İsmail Ensari, yakın 
bir arkadaşına doğum günü hediyesi bakmak için Kuzu 

Effect AVM’de alışveriş turu yaptı. Akşam yemeği için Seyfi 
Balık’ı tercih eden Ensari, daha sonra AVM’den ayrıldı.

Coldwell Banker Art Canan Yakın, takı ve güneş gözlüğü 
alışverişi için Kuzu Effect AVM’ye uğradı. Güneş gözlüğü 

için Göz Grup Optik’i, takı için de Atasay’ı tercih eden Canan 
Yakın, Quick China’da yemek yiyerek günün yorgunluğunu 

attı.

Doğum Günü Hediyesi Aldı

Takı ve Gözlük Alışverişi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam



Şeyma Nur Altan

Sinan Aksoy

Ankara’nın başarılı diyetisyenlerinden Şeyma Nur Altun, 
hafta sonunu Kuzu Effect AVM’de geçirenler arasındaydı. 
Dostlarıyla buluşarak Lou Cafe & Bistro’da vakit geçiren 

Altan, daha sonra bir yakınının doğum günü için Atasay’dan 
hediye aldı.

Beşiktaşlı Sanayici İş İnsanları ve Yatırımcılar Derneği 
Başkanı Sinan Aksoy, önemli bir toplantı için Kuzu Effect 

AVM’de bulunan Vakko Bistrot’ya geldi. Uzun süren 
toplantısının ardından rahatlamak için Timboo Cafe’ye geçen 

Aksoy, kahve içti.

Kuzu’da Hafta Sonu

İş Toplantısı İçin Kuzu’da

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Sezen Topçu

Günün yorgunluğunu Kuzu Effect AVM’de atmak isteyenler 
arasında Avukat Sezen Topçu da vardı. Hızlı bir AVM turunun 

ardından İpekyol’dan alışveriş yapan Sezen Hanım, Zeynel 
Muhallebicisi’ne geçerek yorgunluk kahvesi içti.

Yorgunluk Attı

Öznur Güzey Metozade-Ebru Ercivan

Bizde Sigorta acente sahibeleri Öznur Güzey Metozade ve 
Ebru Ercivan, akşam yemeği için Kuzu Effect AVM’ye gelenler 

arasındaydı. Lemonde’deki yemeklerinin ardından Talk 
Cocktail’e geçen Öznur Hanım ve Ebru Hanım, sohbet eşliğinde 

kahvelerini içerek keyifli bir akşam geçirdi.

Yemek ve Kahve Keyfi                 
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Büşra Paşaoğlu

Hanife Koşar

Avukat Büşra Paşaoğlu ev alışverişi için Kuzu Effect AVM’ye 
gelenler arasındaydı. Sezon ürünlerini incelemek için 

Madame Coco, Macro Center, ENNE, Vakkorama ve Karaca’yı 
turlayan başarılı avukat daha sonra kahve içmek için 

Starbucks’a geçti.

Başarılı Psikolog Hanife Koşar yakın bir arkadaşının doğum 
gününe katılmak için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Lemonde’de 

gerçekleştirilen partide Koşar ve arkadaşları eğlenceli bir 
günü geride bıraktı.

Ev Alışverişi Turu

Doğum Gününe Katıldı

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Rıdvan Kır 

Gaye Güzel

Doktora Öğretim Üyesi Rıdvan Kır, arkadaşlarıyla buluşmak 
için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Vakko Bistrot’daki keyifli 
sohbetin ardından AVM turu yapan Rıdvan Bey, D&R ve 

Beymen Club mağazalarından kitap ve kıyafet alışverişi yaptı.

Medikal Estetik Uzmanı Dr. Gaye Güzel, Kuzu Effect 
AVM’ye gelerek sevdikleri için alışveriş yaptı. İpekyol 

ve Vakkorama’dan hediyeler alan Güzel, kendisi için de 
D&R’dan roman alışverişi yapmayı ihmal etmedi.

Dostlarıyla Yemekte Buluştu

Sevdikleri İçin Alışveriş Yaptı

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Diana Mansurova 

Kendi ismiyle kurduğu güzellik merkeziyle başkentin önde 
gelen isimlerini ağırlayan Diana Mansurova, akşam yemeği için 

Kuzu Effect AVM’ye geldi. Quick China’yı tercih eden Mansurova, 
yemeğinin ardından Macro Center’a geçti.

Akşam Yemeği Keyfi 

Meliha Kaya Rmouch

Ağız Diş Çene Hastalıkları ve Cerrahisi Uzmanı Meliha Kaya 
Rmouch, öğle yemeği için muayenelerine kısa bir ara vererek 
Kuzu Effect AVM’ye geldi. Giotto La Boheme’de yemek yiyen 

başarılı doktor, daha sonra hızlıca AVM’den ayrıldı.

Muayeneye Yemek Molası



Çiğdem Gelgel

Gözde Tarman

Avukat Çiğdem Gelgel, B&G’den alışveriş yapmak için Kuzu 
Effect AVM’ye geldi. Alışverişinin ardından markaların yeni 

ürünlerini de incelemeyi ihmal etmeyen Gelgel, Starbucks’tan 
kahve alarak AVM’den ayrıldı.

Günün stresini atmak için Kuzu Effect AVM’ye uğrayan 
Avukat Gözde Tarman, Talk Cocktail’de keyifli bir 

akşam geçirdi. Sonrasında yakınlarıyla buluşan Tarman, 
Kaymaklava’ya geçerek tatlı yedi.

B&G’den Alışveriş

Keyifli Vakitler

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Birgül Tavşan Kayıran

Nazlı Tarakçıoğlu

Avukat Birgül Tavşan, uzunca bir Kuzu Effect AVM turu 
yaparak Gürgençler ve Vatan mağazalarından teknoloji, 

Atasay’dan takı alışverişi yaptı. Ardından Kişniş Anadolu 
Lezzetleri’ne uğrayan Kayıran, yemek yiyerek 

yorgunluğunu attı.

Başarılı Avukat Nazlı Tarakçıoğlu, yakınlarıyla buluşmak 
için Kuzu Effect AVM’nin ferah ortamını tercih etti. 

Dostlarıyla hasret gideren Tarakçıoğlu, daha sonra Cold Stone 
Creamery’nin imza dondurmalarından alarak 

mağazaları gezdi.

Bol Bol Alışveriş

Dostlarla AVM Turu

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Kar, yağmur ve soğuğun getirdiği șartlar altında huzuru bulmamıza yardımcı olan kıș bahçeleri; 
doğayla iç içe geçirilen yaz günlerinin ardından güzel bir seçenek...

Soğuk günlerde de gökyüzünün altında olmanın huzurunu yașatan bu yapılar, son zamanlarda 
ülkemizde sıkça tercih edilen yapılar arasında. Bunlar; kimi zaman bahçeye bakan cam duvarlı 
salonlar, kimi zaman kapalı kameriyeler, kimi zaman da apartmanlar arasındaki balkonlara ya 
da teraslara yerleștirilen ısı yalıtımlı camlara sahip alanlar olarak karșımıza çıkıyor. Kıș bahçesi 

dekorasyonlarınızda sizlere fikir verecek detayları, tamamını Kuzu Effect AVM içerisinde 
bulabileceğiniz ürünlerden sizler için derledik...
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Göz alıcı renkleriyle dikkat 
çeken parçaları kombinlerinizde 
kullanarak ortamlardaki bakıșları 

üzerinize çekin...
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Yün karıșımlı kumașlar ve 
soğuğa dayanıklı ayakkabılarla 
olușturduğunuz kombinlerin 

üzerine kullanacağınız takılarla 
kıș görünümünü tamamlayın...
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Tıptan sanata, iș dünyasından medyaya, alanında 
önemli bașarılar elde etmiș, örnek teșkil eden kadınlar; 

hayatlarındaki dönüm noktalarını, değerlerini, bulundukları 
noktaya geliș öykülerini ve 8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar 

Günü’ne dair mesajlarını veriyor... 

Duyulmayı ve anlatılmayı bekleyen, fark yaratan kadınların 
hikâyeleri yollarımızı aydınlatmaya devam edecek...
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ncelikle, depremde vefat eden vatandaşlarımıza 
Allah’tan rahmet, yaralılara acil şifalar, 
yaşamlarını zor şartlarda sürdürmeye 
çalışanlara sabır, metanet diliyorum. Ayrıca 
desteği olan tüm kurum ve kuruluşlara, 
gönüllülere gönülden teşekkürlerimi buradan 
da iletmek isterim. Tüm Türkiye’nin kalplerinde 

tarifi imkânsız büyük üzüntüye yol açan deprem sonrasında, 
ülkenin tek gündemi depremin yaralarını sarmaktır. 
Hepimizin bugüne kadar öncelikli gördüğü tüm başlıkları, 
artık rafa kaldırmış bulunmaktayız. Tüm imkânlarla, planlı bir 
seferberlikle sürecin yürütülmesini umuyorum. 

Kendinizden bahseder misiniz; eğitimleriniz, 
çalışma alanlarınız neler?
Adanalıyım. İngiltere Richmond College’da, işletme üzerine 
eğitim aldım. Üç çocuğum var. Perakende, sağlık, turizm, 
e-ticaret sektörleri ile ilgili çalışma alanlarıyla Türkiye’nin 
geleceğine yatırım yapmak için gayret gösteriyorum. İnsan ve 
sanat merkezli hobilerim var. Çocukluğumdan beri toplumsal 
olaylara karşı her zaman sorumluluk duyuyorum. Bir STK’ya 
hizmet etmek beni şarj ediyor. Yeni ve denenmemiş işlere imza 
atmayı seviyorum. 

Kendi şirketinizi kurmaya nasıl karar verdiniz? 
En büyük hayaliniz neydi?
Yirmi yıl tekstil sanayide çalıştık; ama bizim hayallerimiz 
başka idi. Hizmet sektöründe yeni ufuklar görüyorduk. Ayrıca 
ailemiz, kendi kanatlarıyla uçmak isteyenleri yüreklendirir bir 
tutum içindeydi. Zor ama büyütücü, geliştirici bir enerjiydi. 
Kendi yolunu çizme duygusuyla hareket eden insanlara 
örnek olduğumuzu düşünüyorum. Bugünün koşullarında 

Ö

Perakende, sağlık, turizm ve e-ticaret 
sektörlerindeki çalıșmalarıyla Türkiye’nin 

geleceğine yatırım yapmaya devam eden 
iș insanı Demet Sabancı Çetindoğan; 

bașarı öyküsünü, hayallerini ve Shopsa 
girișimiyle kadın üreticileri pazara 
kazandırma çalıșmalarını anlatıyor.

Demet Sabancı 
Çetindoğan

kadınlar günü

online perakendeciliğe ağırlık veriyoruz. Çok başka hayallerim 
vardı benim. Önceleri piyanist olmayı, daha sonradaki yıllarda 
çikolata fabrikası kurmayı düşünmüştüm. Bu konuda o zamanlar 
kendime fizibilite çalışması yapıp babamla bunu paylaşmıştım. 
Şöyle bir düşününce çocukken de girişimci  bir ruha sahipmişim. 
O girişimcilik, yenilikçilik ruhuna sahip olduğumu, bunun 
heyecanını çok hissediyorum. Çocuk yaşlardaki hayallerinizi 
çok fazla gerçekleştiremiyorsunuz. Yaş ilerledikçe, tecrübeler 
ve birikimler arttıkça daha ciddi hayaller hedef oluyor. Gerçi 
hedeflerinize de ulaştıkça yeni hedefler ortaya çıkıyor.

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Benim hayatımda denge çok değerlidir. İç dünyam ile dış dünyam 
arasında bir denge ve uyum olsun isterim. Ayrıca sadece iş 
hayatında değil, özel hayatımda da bu dengeye dikkat ederim. 
Mutlaka sosyal sorumluluk çalışmaları içinde olurum. Hiçbir 
ilişkimi ve işi yerel değerlendirmem. Konuya her zaman küresel 
bakmaya, etki alanımı ülke sınırları dışında da tutmaya çalışırım. 
Türkiye’nin dinamiklerini önemserim ama küresel düşünürüm. 
Hiçbir şeyde aşırıya kaçmadan denge içinde olmaya özel önem 
gösteririm. 

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan 
kadınlar için tavsiyeleriniz nelerdir?
Ben insanların iş hayatındaki performanslarını cinsiyetlerine göre 
değil, başarıya hazır olup olmadıklarına göre değerlendirmeyi 
tercih ediyorum. Elbette fırsat eşitliğinin sağlanması, kadın 
haklarının geliştirilmesi noktasında aktifim ve bu noktada 
eksiklikleri biliyorum; ama iş hayatında başarı için erkek olmanız 
da yetmez. Önemli olan, başarıya hazırlanmaktır. Yabancı dil 
bilginizi geliştirmeniz, iyi bir akademik eğitime sahip olmanız ama 



olabildiğince geniş ve çeşitli bir çevre geliştirmiş, kendinize has 
hedefler belirlemiş, gustoya sahip olmuş olmanız gerekir. Eğer 
sizi diğerlerinden ayıran özellikleriniz varsa ve bunların altını 
iyi çizerseniz başarı gelir. Benim bütün kadınlara tavsiyem, 
öncelikle bir adım geride durmak yerine bir adım ilerde olmayı 
seçmeleri, buna hazır olmaları ve başarılı olduğunda mutlaka 
arkadan gelen kadınlar için yol açmaya devam etmeleridir. 

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın 
hangi özelliklere sahip olmalı?
Çağdaş kadın demek dünya vatandaşı demektir. Eğitiminizi, 
birikiminizi, vizyonunuzu dünyaya göre ayarlamanız gerekir. 
Kendi gücünüzü ülkeniz ve insanınız için kullanacak cesaret 
ve yeteneğe sahip olmanız demektir. Bu arada herkes büyük 
büyük işler yapmak zorunda  değil. Bazen küçük bir dükkan, 
küçük bir ofis de büyük başarılar için yeterlidir. Formül 
yine aynı; kendinizi diğerlerinden farklılaştırmak ve işinizi 
saygıyla yapmak. Türk kadınlarının önemli bir bölümü sosyal 
güvenceden yoksun. Bizler bu noktada özellikle e-ticaretin 
sunduğu olanaklar ile e-ticaretin toplumsal gelir adaleti 
noktasındaki avantajlarını öne çıkarmak için yatırımlar 
yaptık. Shopsa markasıyla kadın üreticileri pazara ulaştırarak 
sanal pazar yerleri içindeki kendi özel alanımızı yarattık. 
E-ticaretin sunduğu olanakların, ticaretin geliştirilmesi için 
özellikle bu yeni dönemde çok önemli olduğunu görüyoruz. Biz 
Shopsa olarak işte tam da bu noktada üretme azmi ve becerisi 
gösteren kadınlarımızı e-ticaretin olanakları ile buluşturarak 
aksiyon aldık. İlk ya da tek olmak gibi bir misyonumuz yok. 
Bu noktada örnek olmayı ve özendirici olmayı daha çok 
önemsiyoruz. Her seviyede kendi girişimini yapma cesareti 
gösteren kadınlarımız için kurulan bir platform olarak Shopsa, 
onlara e-ticaret altyapısından yararlanmaları için bir fırsat 
sundu.  Kadın kooperatiflerini, kadınlar tarafından kurulmuş 
işletmeleri ve evde kendi emeğini gelire dönüştürmeye çalışan 
bütün kadınları Shopsa şemsiyesi altına davet ettik ve bu 
sayıyı artırmak için özel bir gayret gösterdik. Bu mantıkla 
yola çıkarak Türkiye’nin birbirinden değerli yörelerine özgü 
ürünlerin paylaşıldığı, kültür transformasyonunun yapıldığı 
bir dijital platform olarak hayata geçirilen shopsa.com.tr ile 
e-pazarlara kadınları ulaştırdık. Bu toprakların kadınları 
olarak, her biri çok değerli olan yörelerimizde ve illerimizde 
el emeğini, fikirlerini  üretime dönüştürmeyi hedefledik. 
Yöredeki üretici kadından, global ölçekte marka yaratmış 
kadınlara bir araya gelinen shopsa.com.tr ile kadınların iş 
hayatındaki görünürlüğüne destek olmakla ülkemizin ve 
değerlerimizin global alanda tanıtımına da katkı sağlamak 
amacındayız. Shopsa olarak bu noktada özellikle kadınları 
merkeze alıp bizden beklenen sosyal sorumluluğa da sahip 
çıkmaya çalışıyoruz. Gelirin tabana yayılması, atıl kapasitenin 
harekete geçirilmesi, yeni katma değer alanlarının yaratılması 
için bu alandaki deneyimimizi Shopsa’nın arkasına 
koyuyoruz. Özellikle meslek örgütlerinin, belediyelerin, kamu 
kuruluşlarının bu iyi niyetli çabamızı desteklemesinden 
de büyük mutluluk duyuyoruz. Bu sebeple Shopsa ile ilgili 
farkındalığı yaratmak için sizlerle paylaşmak istedim. Şunu 
söylemeliyim ki başarmayı isteyen bir kadının önünde 
hiçbir güç duramaz. Kadınlar; dünü yapan, bugünü yaşatan, 
yarını var eden demektir. İşte bu noktada kadının ekonomik 
alana kazandırılması, kadın emeğinin katma değerli olması; 
toplumların refahı açısından kilit önemde olmuştur. Üreten, 
kazanan kadın daha iyi yetişmiş çocukların, daha mutlu 
ailelerin anahtarıdır. Bizim de anahtarımız olmuştur.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile 
karşılaşıyor? Kendi sektörünüzde yaşadığınız 
deneyimlerden ve gözlemlerden bahsedebilir 
misiniz?
Bu sadece bizim ülkemizde yaşanan bir sorun değil. Ekonomik 
olarak en gelişmiş ülkelerde bile sıkıntılar var. Erkeklerin 
egemen olduğu bir iş dünyası söz konusu; fakat artık kimse 
kadınları denklemin dışında tutmak istemiyor. Kadının 
ekonomiye ve sosyal hayata katkısı olmadan yeterli gelişmenin 
sağlanamayacağı noktasında bir bilinç oluştu. Yine de hâlâ 
birtakım kültürel etkileri de görüyoruz. Kadının kendine 
toplum içinde daha güçlü bir yer açması süreç meselesidir. 
Ailesini, çevresini, ülkesini geliştiren kadınların sayısı 
arttıkça, kadının sosyal hayat içindeki yeri de artacaktır. 
Önemli olan, biz kadın olarak bu ekonomik ve sosyal gelişimi 
destekleyebilecek güce sahip miyiz? Bu cesareti ve kararlılığı 
gösterebiliyor muyuz? Yoksa sorunlar dün vardı, yarın da var 
olacak...

Yine deneyimlerinizden yola çıkarak genç 
insanlara başarılı bir iş hayatının formülleri 
hakkında neler söyleyebilirsiniz?
İnsan kaynakları sayısal olarak gelişiyor. Bu rekabet alanını 
genişletiyor. Ayrıca rekabetin şiddeti de artıyor. İyinin iyisi her 
zaman var. İşiniz, alanınız ne olursa olsun öne çıkmak için 
eskiye nazaran çok daha belirgin bir çaba koymanız lazım. Bu 
da donanımla olabilecek bir şey. Dünya dillerini bilmeyi, dünya 
insanlarını ve coğrafyalarını tanımayı, iş alanı ne olursa olsun 
küresel ölçekte düşünmeyi çok önemsiyorum ben. Rekabete, 
yarışa hazır olmak lazım. Büyük hedefleri olan birisinin 
çabasının da büyük olması lazım. 

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz?
Az öncede ilettiğim gibi, bu benim özellikle dikkat ettiğim bir 
konu. Bu bir disiplin meselesi. İnsanın özel hayatıyla iş hayatını 
yönetmesi bazen gerçekten zordur; fakat ben uzun yıllardır bu 
noktada ilkeli ve dengeli bir planlamaya sahibim. 

Çalışmanın ve üretmenin size neler 
kazandırdığını düşünüyorsunuz?
Ben her zaman vizyon ve aksiyon düzeyinde farklılığa değer 
vermiş birisiyim. Kadın ya da erkek olsun, aradan sıyrılmanın, 
değer yaratmanın, dünyayı ve hayatı değiştirmenin yolu vizyon 
ve aksiyonda farklılık yaratabilmektir. Bu farkı yaratan bir 
kadınsa çok daha değerlidir. 

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya 
genelinde ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin 
bugün için özel bir mesajınız var mı?
8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü; kadının örgütlenme ve 
eşit yaşam hakkını, onların ne kadar fedakâr, cefakâr, kutsal, 
olduklarını ifade eder. Türkiye’nin, dünya standardında 
başarılar elde etmiş birçok kadını var. Türk kadını artık 
ekonominin ve sosyal hayatın içinde kendine yeni bir 
yer açmıştır. Üniversitelerimizde, özel işletmelerde, devlet 
kurumlarında kadınlarımız, erkeklerimizle yan yana 
çalışmaya ve üretmeye her gün biraz daha fazla katılmaktadır. 
Modern Türkiye’nin teminatı da işte budur. O güçlü kadınlar; 
güçlü, özgür çocuklar yetiştirecek, o özgür çocuklar da 
yarınlarımızı daha aydınlık yapacaktır. Kadın varsa umut var, 
kadın varsa güç var demektir. 
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Bu yılın birlik ve beraberlik yılı olacağını belirten, Türkiye Kadın Girișimciler 
Derneği (KAGİDER) Bașkanı Emine Erdem; kadınların iș hayatına katılımının 

ekonomiye verdiği destekten bahsederek 8 Mart Dünya Emekçi 
Kadınlar Günü için dileğini ve mesajını paylașıyor.

Emine Erdem

kadınlar günü



Kadının çağdaș olmasını 
sağlayan ve kadını özgür kılan 

öncelikli unsur, ekonomik açıdan 
bağımsız olmasıdır.

endinizden bahseder misiniz?
1959 yılında İstanbul’da doğdum. Notre Dame de 
Sion Fransız Kız Lisesi ve İstanbul Üniversitesi 
Hukuk Fakültesi mezunuyum. Erdem Holding 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Hukuk Danışmanı’yım. 
2013 yılından beri yönetim kurulu üyesi olduğum 

Türkiye Kadın Girişimciler Derneğinde (KAGİDER) 2019 
yılından beri başkanlık görevimi sürdürüyorum. TÜRKONFED 
Başkan Yardımcısı, Global Entrepreneurship Network Türkiye, 
GEN TR Yönetim Kurulu Üyeliği, FCEM Yürütme Kurulu Üyeliği, 
W20 Türkiye Temsilciliği, Kadın Adayları Destekleme Derneği 
Danışma Kurulu, Uluslararası Üniversiteli Kadınlar Federasyonu, 
Türk Hukukçu Kadınlar Derneği üyeliklerim bulunuyor.

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Bilim insanı profesör bir babanın ve biyokimya alanında önemli 
çalışmalara imza atmış girişimci bir annenin kızı olarak bilimin 
ışık tuttuğu yoldan ayrılmamayı kendime prensip edindim. 
Öncelikle okumaya, araştırmaya önem veriyorum; hayatım 
boyunca azimle çalıştım. Bununla beraber çok yönlü düşünmeye, 
olaylara mantık çerçevesinden yaklaşmaya ve çözüm üretmeye 
yönelik bir yaşam pratiğim olduğunu da söylemeliyim. Sivil 
toplum çalışmalarında ve kadın hareketinde aktif rol alarak 
ilham veren ve öncülük eden bir konumda yer almak da 
hayatımdaki önceliklerim arasında yer alıyor.
 
Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan 
kadınlar için tavsiyeleriniz nelerdir?
Bugün Türkiye’nin otuz iki milyon üç yüz seksen üç bin kişilik 
çalışma yaşındaki kadın nüfusunun sadece on bir milyon yetmiş 
dokuz bini iş gücüne dâhil. Bu da her üç kadından ikisinin 
işsiz olduğunu gösteriyor. Kadınların iş hayatına katılımıyla 
ekonomiye sunduğu katkı sadece bir istatistik değil, geleceğimizle 
ilgili de bir mesaj veriyor. Sürdürülebilir kalkınma, refah ve 
demokrasi için kadın ve erkek eşitliğini içselleştirmeli ve kadınları 
iş hayatına daha çok dâhil etmeliyiz. İş hayatına yeni atılan 
kadınlara, öncelikle bir kariyer hedefi belirleyerek bu doğrultuda 
yılmadan çalışmalarını, mesleki gelişim programlarına 
katılmalarını, etkileşime ve öğrenmeye açık olmalarını 
öneriyorum.

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın hangi 
özelliklere sahip olmalı?
Kadının çağdaş olmasını sağlayan ve kadını özgür kılan öncelikli 
unsur, ekonomik açıdan bağımsız olmasıdır. Kadınlar; geçmiş 
yıllarda, kadın ve erkek eşitliğinden söz etmenin mümkün 
olmadığı dönemlerde, fikrini dahi söylemekten çekinirken artık 
öz güvenli, çalışan, üreten, yenilikleri takip eden, haksızlıklar 
karşısında boyun eğmeyen, şiddetin her türlüsüne karşı çıkan 
bağımsız bir konumda yerlerini aldılar. Bugün çağdaş kadınlar 
olarak güç kazandık ve kazanmaya da devam ediyoruz.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile 
karşılaşıyor? Kendi sektörünüzde yaşadığınız 
deneyimlerden ve gözlemlerden bahsedebilir 
misiniz?
İş hayatında fırsat eşitliğinin olmaması, görev dışındaki talep 
ve beklentiler, eşit işe eşit ücret politikasının izlenmemesi, 
kadınların erkeklere kıyasla daha fazla mobbing’e uğraması 
gibi, profesyonellikten uzak birçok uygulamanın olduğunu 
gözlemliyorum. 

K
İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz?
Doğru bir planlama ve zaman yönetiminin bu dengeyi 
sağlayacağına inanıyorum. Yoğun bir çalışma döneminde 
dahi olsam hobilerime, aileme zaman ayırır, sağlığıma dikkat 
etmeye çalışırım. Sağlıklı bir yaşam tarzı benimsemek, 
beslenme alışkanlıklarınızdan stres yönetimine kadar 
birçok konuda gündelik hayatınızı etkiliyor. Ayrıca negatif 
düşüncelerden uzak durmak işime daha kolay odaklanmamı 
sağlıyor.

Çalışmanın ve üretmenin size neler 
kazandırdığını düşünüyorsunuz?
İnsanın potansiyeli olan bir alanda ve sevdiği mesleği 
yapmasının; toplumun kalkınmasına da katkıda 
bulunduğunu düşünüyorum. Çalışan ve üreten zihin dinç 
kalır. Hedeflerim için azimle çalışmak bana her zaman huzur 
vermiş ve hayatıma anlam katmıştır.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya 
genelinde ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin 
bugün için özel bir mesajınız var mı?
8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü’müzde, “Her şey 
eşitlikle başlayacak.” sözünü ısrarla  yinelemek istiyorum. 
Dünyayı daha yaşanır bir yer yapmak için kaybedecek 
zamanımız yok. Kadın ve erkek, birlikte tüm yaralarımızı 
saracak, ekonomimizi ve sosyal yaşamımızı  birlikte olunca 
aydınlığa çıkartabileceğiz. Bundan böyle her alanda tam 
eşitlik için ayağa kalkacak, iş birliğimizi “eşitlik” üzerine 
kuracağız. Bu yıl çok daha güçlü, çok daha cesur, çok daha 
dirençli çıkacak sesimiz.

Ülkemizi derinden sarsan bu depremden kurtulan 
kadınlarımızla kuracağımız dayanışma onlara hem büyük 
bir moral olacak hem büyük bir katkı sağlayacak hem de 
eskisinden çok daha güçlenecekleri bir sistemin temelini 
oluşturacak. Buna inanıyorum, çünkü biliyorum ki kadının 
gücü bu ülkeyi yeniden ayağa kaldıracak denli büyük.

Depremden zarar gören kadınları tekrar iş hayatına teşvik 
ederek daha da güçlenecekleri, iş hayatındaki etkinliklerini 
artıracakları bir dayanışma ağı içinde olacağız. Bu yıl, 
dayanışma ve birlik, beraberlik yılı. 8 Mart Dünya Emekçi 
Kadınlar Günü için en önemli dileğim ve mesajım; hepimizin 
dayanışma içinde olmasıdır. Cumhuriyetimizin yüzüncü 
yılında küllerimizden yeniden doğacağız.  



74 magdergi.com.tr

endinizden bahseder misiniz? İş 
hayatınızın detaylarını paylaşır mısınız?
Ankara’da doğdum. Ankara Gazi Anadolu Lisesini 
bitirdikten sonra Bilkent Üniversitesi İç Mimarlık 
ve Çevre Tasarımı bölümünden lisans derecesi ve 
ODTÜ Endüstri Ürünleri Tasarımı bölümünden 

yüksek lisans derecesi ile mezun oldum. TOBB Üniversitesinde 
İşletme yüksek lisansı yaptım. Evliyim ve iki çocuk annesiyim. 
Aile şirketimiz olan Gemak Gıda Endüstri Makinaları 
firmasında genel müdür yardımcısı olarak görev yapıyorum. 
Dünyanın her tarafına gıda, kimya ve ilaç fabrikaları kuran bir 
firmamız var. Çok yoğun bir iş hayatım var. Ayrıca sivil toplum 
kuruluşlarında da aktif olarak görev yapmaktayım. ANGİKAD 
(Girişimci İş Kadınları Derneği) Yönetim Kurulu Başkanı’yım. 
Derneğimizin bağlı olduğu İÇASİFED ve TÜRKONFED’de 
yönetim kurulunda görev yapıyorum. Ankara Sanayi Odası 
24. Komite üyesiyim. Eşimin de üyesi olduğu Çayyolu Rotary 
Kulübü ailesinin bir parçası olmaktan da çok mutluyum. 

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Eğitime çok önem veriyorum. Hem işimle ilgili hem de 
kişisel bilgi, görgü ve yeteneklerimi geliştirecek eğitimler 
alıyorum. Planlı bir insanım. Hem aile hayatımı ve iş hayatımı 
dengelemek, bitmeyen bir plan döngüsü benim için. Planlaması 
düzgün olmayan işlerin bana sıkıntı çıkaracağıyla ilgili bir 
inancım var. İstikrarlı bir insanım. Kolay kolay tedarikçi, 
bayi, ekip arkadaşı vb. değiştirmekten hoşlanmam. Bir karar 
aldıysam, sonuna kadar giderim. Beni aşağıya çeken değil, hep 
itici güç olan dostlarla birlikte olduğum için çok şanslıyım. 
Mükemmeliyetçi bir insanım. Başarılı olmak için elimden 
gelenin en iyisini yapmaya çalışıyorum ancak, bu yolda 

çok yorulduğum bir gerçek. Bir başarı faktörü de mazeret 
üretmemek. Mazeret üretmek yerine çözüm üretmeyi tercih 
ederim. Gerek iş hayatında gerekse özel hayatımızda sorun her 
zaman olabilir, ama önemli olan, sorun olduğunda çözüm de 
üretmek. Ekibimden çözümle gelmelerini rica ederim. Sunulan 
çözüm önerilerini de yine ortak akılla nihai karara bağlamayı 
çok önemsiyorum.

Girişimci bir iş kadını olarak sosyal 
sorumluluklarınızdan bahseder misiniz?
Sivil toplum kuruluşlarında aktif olarak görev almak benim 
için çok önemli. ANGİKAD’da on yılı aşkın bir süredir 
çalışıyorum ve bu dönem de yönetim kurulu başkanı olarak 
görev yapıyorum. Girişimci iş kadınları olarak tüm dezavantajlı 
gruplar için çalışmamız çok önemli. Özellikle kadınlar ve 
çocuklar için olan tüm projelerde yer alıyorum. Derneğimizle 
birlikte eğitim, mentorluk ve destek projeleri yapıyoruz. Ayrıca 
Çayyolu Rotary Kulübü’müzle de birçok insanın hayatına 
dokunacak işlere imza atıyoruz. 

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan 
kadınlar için tavsiyeleriniz nelerdir?
İş hayatında ne yazık ki erkeklerin bir egemenliği var. Süregelen 
erkek egemen düzenin göz kapatıp açana kadar değiştirilmesi 
ve yerine fırsat eşitliğine dayalı bir bakış açısının getirilmesi 
çok zor görünüyor. Kadınların, karar alma süreçlerinde yer 
almaları için “cam tavanı” kırmaları gerekiyor. Cam tavanlar 
aslında sadece kadın oldukları için, kadınları üst yönetim 
kademelerinden uzak tutmaya yönelik koyulan, görünmeyen 
engeller. Engeller de olsa, her şeyden önce kadınların herhangi 

K

ANGİKAD Yönetim Kurulu Bașkanı 
Hande Öztürk, girișimci bir iș kadını 
olarak prensip ve sorumluluklarına 

değinerek kadınların iș yașamındaki 
rolünü ele aldı.

Hande Öztürk

kadınlar günü

bir mazeret üretmeden iş hayatında yer almak istemeleri 
gerekiyor. Üniversite mezunu olup, çalışmama kararı alan 
genç kadınları gördükçe çok üzülüyorum. Her alanda 
kadının önünü açacak ve topyekûn destekleyecek bir 
anlayışın; topluma nüfuz etmesi, hukuki düzenlemeler ve 
sürdürülebilir bir siyasi çizgi ile desteklenmesi gerekiyor. Bu 
düzenlemelerin çıkarılabilmesi için kadınların mutlaka karar 
alma süreçlerinde yer almak istemeleri gerekiyor. Siyasette 
kota ve eş başkanlık uygulamaları, şirketlerde kadın yönetici 
yüzdesi koyulması, kadınlar için liderlik eğitimlerinin 
verilmesi, aile içerisinde görevlerin eşit bir şekilde dağılmasını 
sağlayacak düzenlemelerin getirilmesi gibi birçok politikanın 
zorunlu hale getirilmesi için biz kadınlar olarak baskı 
kurmalıyız. Yeni iş hayatına katılan arkadaşlarımız da çok 
çalışmalılar. Mutlaka sivil toplum kuruluşlarına üye olmalılar 
ve bu belirttiğim haklarımız için örgütlü bir çalışmanın 
parçası olmalılar. Çalışma hayatlarında fırsat eşitliğini 
ve etik olmayı kendilerine prensip edinmeliler. Adaletli, 
doğru ve iyi olmalılar. Kimseyi hiçbir koşulda kandırmaya 
yönelik faaliyetlerde bulunmamalılar. Sosyal hayatlarını da 
planlamalılar, network ve iyi dostluklar edinmek günümüzde 
iş hayatında çok önemli. Bol bol kitap okumayı ve değişik 
coğrafyalara seyahat etmeyi de unutmamalılar.  

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın 
hangi özelliklere sahip olmalı?
Çağdaş olmak sadece aynı zaman diliminde yaşamak değil, 
çağdaş düşünebilmek demektir. Çağdaş düşünme, doğru 
düşünme demektir. Çağdaş insanın olayları akıl süzgecinden 
geçirmesi, bunu yapabilmek için de özgür düşünceye sahip 
olması gerekir; insanı özgür düşünceye ulaştıran, eğitim ve 
kültürdür. Çağdaş kadın çok iyi eğitim almalıdır. Çalışma 
hayatında olmalıdır, birden fazla STK’ya üye olmalıdır. 
Sosyal hayatın içinde olmalı ve kültürel olarak kendini hep 
geliştirmelidir.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile 
karşılaşıyor? Kendi sektörünüzde yaşadığınız 
deneyimlerden ve gözlemlerden bahsedebilir 
misiniz?
İş hayatında daha önce de belirttiğim gibi cam tavanlar 
var kadınların üzerinde. İşe gelene kadar kadınların önüne 
koyulan haneye ait işler var. İktisatta tüm kaynaklar sınırlı 
ama kadın emeği sınırsız olarak geçiyor. Hane içi yeniden 
üretim, para içermeyen bir ekonomik katman. Aslında 
kadınlar hem evde hem işte çalışarak erkeklerden çok 
daha az para kazanıyorlar. Hane içindeki görevleri kimseye 
paylaştıramıyorlar, iş hayatında çalışmaya da devam ediyorlar 
ve kadınlar zaman yoksulluğuna maruz kalıyorlar. Bu 
sebeple hem ev hem de iş hayatında kadınlara mutlaka 
fırsat eşitliği sağlanması gerekiyor. Bizler için eşitsizlik en 
önemli zorluk. İş hayatında birçok sektörde kadının adı bile 
yok. Örneğin; bir inşaat şantiyesine gittiğinizde kadınlar 
tuvaleti bulmanız neredeyse imkânsız. Fabrikaların 
birçoğunda az sayıda olan kadın personelin soyunma odası, 
dinlenme ve ibadet alanları yok. Satış bölümünde çalışıp, 
sadece kadın olduğu için, kullanmaz nasıl olsa diye araç 
verilmeyen arkadaşlar var. Kadınlar iş yerlerinde mobbing’e 
maruz kalıyorlar. Bu, psikolojik veya cinsel şiddet olabiliyor. 
Sadece erkek olduğu için getirilen yani liyakatsiz olarak 
gelen erkek yöneticiler, kadın personeline mobbing yapıyor. 
İş hayatında eşit davranma borcu kavramı gözetilerek, 

performansa dayalı maaş ve rütbe artışı yapılması gerekiyor. 
Yönetici pozisyonlarında da kadınları göremiyoruz. Yönetim 
kurullarında 2021 yılında %17 olan kadın oranının, 2022 
yılında artması beklenirken %16,7 seviyesine gerilediği, BIST 
şirketlerinin yüz otuz dördünün yönetim kurulunun tamamının 
erkeklerden oluştuğu açıklandı. Seçme ve seçilme hakkı elde 
etmesinin seksen sekizinci yılında kadınlar, TBMM’de %17,1 
oranında temsil ediliyor. Dünya parlamentolarındaki kadın 
temsilini gösteren listede Türkiye yüz yirmi dokuzuncu sırada 
yer alıyor. Kadınlar için olan tüm yasalara erkekler karar veriyor 
desek yanlış olmaz herhalde. 

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz?
Planlı ve programlı olmak çok önemli. Takvimimi ayarlıyorum 
ve ona uymaya çalışıyorum. Sadece iş ve sosyal hayat olarak 
düşünmeyelim. Ev hayatı ve çocuklar da bu planlamanın çok 
önemli bir parçası. O yüzden benim takvimimde iş, sosyal 
hayat ve ev hayatıma yönelik tüm etkinlikler mutlaka bellidir. 
Kendime hatırlatmalar koyuyorum ve tabii ki şirkette bana bu 
konuda destek olan arkadaşlarım var. 

Çalışmanın ve üretmenin size neler kazandırdığını 
düşünüyorsunuz?
Başarının olmazsa olmazı çalışmak ve sürekli üretmek. Çok 
çalışkan bir ailede büyüdüğüm için çok şanslıyım. Çalışmak 
insana, olaylara çok farklı açıdan bakmanızı sağlıyor. Hayata 
karşı özellikle zihinsel olarak çok daha güçlü oluyorsunuz. Şu 
andaki gibi afet dönemlerinde çalışmak, insanın hızlı bir şekilde 
toparlanmasını ve hayata dönmesini sağlıyor. Hele üretmenin 
tadı bir başka. Ektiklerinizin ürününü almak ve başarılı olmak 
kadar güzel ve insanı mutlu eden bir şey yok. Daha da iyisini 
yapabilmek ve daha çok çalışmak için inanılmaz motive 
oluyorsunuz. Çalışan ve üreten insanların olduğu toplumlar cahil 
olmuyorlar. Enerjilerini, iyileştirmeye harcıyorlar ve o toplumlar 
gelişiyorlar. 

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya 
genelinde ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin 
bugün için özel bir mesajınız var mı?
Kadın konusu yılda bir güne sıkıştırılamayacak kadar önemli. 
Her ayın sekizini bu amaçla kutlasak, kadınlar için fırsat 
eşitliğini hatırlatsak, kadına yönelik şiddetin son bulması için 
farkındalık yaratsak bile az gelir. Ülkemiz nüfusunun yarısını 
kadınlar diğer yarısını erkekler oluşturuyor. Ulu önderimiz 
Mustafa Kemal Atatürk “Bir topluluk, bir millet; erkek ve 
kadın denilen iki cins insandan oluşur. Mümkün müdür ki, 
bir toplumun yarısı topraklara, zincirlere bağlı kaldıkça diğer 
kısmı göklere yükselebilsin.” demiştir. Atamızın da dediği gibi 
eşitlik sağlanmadıkça, cinsiyet ayrımcılığı sürdükçe, bir ülkenin, 
devletin, toplumun, ailenin ve kişinin sağlıklı bir geleceğe 
yükselmesi mümkün olmayacaktır. Ayrıca şu anda yüzyılın afeti 
ile karşı karşıyayız. Afetler en çok kadın ve çocukları etkiliyor. 
Yıkımın ardından bölgedeki kadınlar yaşam mücadelesini her 
anlamda sırtlanmış durumda. Haneyle ilgili temel ihtiyaçların 
karşılanmasında sorumluluk daha çok kadınlarda. Kadınların 
ihtiyaçları ise ne yazık ki konuşulmaktan çok uzakta. Kadınlar 
şiddet ve istismara karşı çok savunmasız haldeler. Bu güne 
özel olarak afet bölgesindeki kadınlar başta olmak üzere tüm 
kadınların insanca yaşayacakları koşullara kavuşmalarını 
diliyorum. Tüm kadınların 8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar 
Günü’nü en içten dileklerimle kutluyorum.  
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Emel Uslu Atik; yirmi üç yıldır, özellikle kadın ve çocuklarla ilgili yaptığı sivil 
toplum çalıșmalarıyla biliniyor, iș kadını kimliği ile oteller yönetiyor, yurt  içinde 
ve yurt dıșında yaptığı projelerle de mimari kimliği ile kendinden sıkça söz 

ettiriyor.Tüm bunların yanı sıra, iș dünyasının kanaat önderlerinden birisi olarak 
ona saygı duyan çok olsa da özellikle Doğu’daki  birçok kadın onu “mucize” 

ve çocuklar da “Emel Abla”sı olarak görüyor. Bunların yanı sıra bașarılı iș 
yașamı sayesinde “rol model iș kadını” olarak kendinden sıkça söz ettiren 
Atik, kurucu bașkanı olduğu EUAVAKFI çalıșmalarıyla, kadın ve çocuklarla 

ilgili projeleriyle, sivil toplum sevdalısı, anne ve eș olarak 
hep gündemde kalmayı bașarıyor.

Emel Uslu Atik

kadınlar günü
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Öncelikli hedef, kadınlarımızın 
kendilerini özgür ifade edebilecekleri 

ortamlar yaratmak, ekonomik 
özgürlüklerini kazandırmak.

ş dünyasının yanı sıra sivil toplum ile 
ilgili kuvvetli bağlarınız var. İş ve sivil 
toplum çalışmalarınızda vazgeçemediğiniz 
prensipleriniz var mı? 
Zaman zaman; mesleğimin kendime ne kadar yakıştığını 
ve yaptığım işin karakterimle ne kadar örtüştüğünü 

düşünerek gülümserim kendi kendime. Sonuçta, dünyaya ne kadar 
şanslı gelmişim derim. Doğayı, insanları ve yaratıcılığı sevdiğimi 
her fırsatta dile getiririm. İşte tam da bu sevginin; işim ile sivil 
toplumculuğu bir arada tuttuğunu söyleyebilirim. Yaptığım her işte 
sonucu topluma ya da bir gruba (insan, hayvan, doğa fark etmeden) 
fayda sağlayacak bir netice ile sonuçlandırmak hayat prensibim 
haline geldi sanırım. Akabinde düzen, sistemli çalışma, zaman 
yönetimi ve verilen emeğin değerini bilmek ve bildirmek en önemli 
prensiplerdir benim için. 

Kadınların toplumda daha etkin ve aktif olabilmesi, 
ekonomik ve sosyal yaşama katılabilmeleri 
konusundaki çalışmalarınızda nihai hedefiniz nedir?
Öncelikli hedef, kadınlarımızın kendilerini özgür ifade 
edebilecekleri ortamlar yaratmak, ekonomik özgürlüklerini 
kazandırmak. Ekonomik özgürlük, bireyin istediği gibi çalışması, 
üretmesi ve yatırım yapması olarak tanımlanmaktadır. Ekonomik 
anlamda özgür olan birey, kadın olsun erkek olsun, sosyal yaşama 
daha kolay adapte olur. Ekonomik özgürlüğünü kazanmış ve sosyal 
anlamda kendini topluma kabul ettirmiş kadın, mutlu kadındır; 
mutlu kadın, mutlu çocuk, mutlu aile, mutlu toplum demektir.

Sivil toplum ile ilgili yaptığınız çalışmalar neticesinde 
sizi destekleyen ve tanıyan büyük bir kitle oluştu. Bu 
size motive ediyor mu?
Böyle bir topluluğun ve kitlenin oluşumu mutlulukla beraber 
büyük de bir sorumluluk getiriyor. Toplumda örnek olmak, her 
konuda rol model olmaktır. Ben hep şunu söylerim; göz önünde olan 
kişilerin normal yaşamdaki kişilere oranla sorumlulukları daha 
fazladır, çünkü yaptıkları her iş ve attıkları her adım, topluma örnek 
teşkil edecektir. Ben bu konuda hiçbir sorun yaşamıyorum, çünkü 
ben kalpten konuşan bir insanım ve karşıdaki kişiye, kalbinden 
konuşmuyorsa çok zaman harcamam; iletişimi bitirir ya da en aza 
indiririm. En büyük rehberim kalbim ve vicdanım.

Vakıf çalışmaları, projeler, Türkiye’nin her 
kesiminden insanlar ile bir araya gelerek onlara 
dokunmak ve nihayetinde sevilen ve saygı duyulan 
bir Emel Abla… Bu motivasyon sizi iş ve sosyal 
hayatınızda nerelere götürecek?
EUAVakfı’nın mayasında iyilik var. Ana amaç, iyilikte buluşmak!
Güzel ülkemizin coğrafyasının farklı renklere sahip olması; benim 
bu coğrafyaya çok iyi hâkim olmamdan kaynaklı iller arasında bir 
köprü olma sorumluluğunu getirdi. Bu sorumluluk aslında beni 
duygusal anlamda da motive edip mutlu ediyor. Ben bu duygularla 
besleniyorum. Bakalım bu sorumluluk bizi nereye götürecek... 
Yüreğimizin götürdüğü yere gideceğiz; toplum için, güzel ülkem 
için çalışmaya, üretmeye devam...

İş dünyasında öne çıkan iş kadını kimliği, sivil 
toplumda “Emel Abla” ve evde “anne” olarak iş ve 
sosyal yaşamda dengeyi nasıl sağlıyorsunuz?
Zamanı sevgi dolu ve planlı yönetmek, beraberinde başarıyı 
getiriyor. Görüldüğü üzere başarı bir sır değil! Bu özverilerin yanı 
sıra disiplin, sadakat, mutlu ekip çalışması, koordinasyon; hem 
aile yaşamında, hem  iş yaşamında başarıyı getiren diğer önemli 

İ

unsurlardır. Diğer yandan günümüz liderler dünyasında; 
sezgi, duygu ve yaratıcılık çok önemli. Sanırım bende bu 
üçü de mevcut. Ben hep olduğum gibiyimdir, çizgimi hiç 
bozmadım. Rol model olarak, birleştirici ve toparlayıcı 
olmaya çalışıyorum.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya 
genelinde ne gibi bir farkındalık yaratıyor? 
Sizin bugün için özel bir mesajınız var mı?
8 Mart benim için bir anma günüdür. Kutlama günü asla 
değil! Ayrıca ben emekçi olmayan kadın tanımadım. İnsan 
hakları temelinde kadınların siyasi ve sosyal bilincinin 
geliştirilmesine, ekonomik, siyasi ve sosyal başarılarına 
dikkat çekildiği bir anma günüdür. 8 Mart 1857’de New 
York’taki büyük direnişte hayatını kaybeden yüz yirmi 
dokuz kadın ve tüm dünyada bu uğurda canını feda eden 
tüm kadınlarımızı rahmet ve minnetle anıyorum. 
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ğitimin çok önemsendiği bir evde 
ve eğitim sektöründe yer alan bir 
ailede doğup kariyer olarak da yine 
eğitimi seçtiniz. Sizin ve ailenizin 
hikâyesi de pek çok ilki içinde 
barındırıyor. Örneğin; Türkiye’nin 
ilk dershanesi gibi.  

Eğitimin çok önemsendiği bir ev ortamına doğdum. Ailem 
eğitime çok inanırdı ve kariyer olarak da bunu seçtiler. 
Aslında kendi tutkularını işe çevirdiler diyebiliriz. Babam 
Hikmet Doğay’ın 1951 yılında kurduğu Büyük Dershane, 
Türkiye’nin ilk dershanesiydi. Ben de her aşamasında 
bulundum, tabiri caizse orada büyüdüm. Ankara 
Üniversitesi Eczacılık Fakültesinden mezun oldum ancak, 
mezun olduktan sonra ne iş yapacağımı düşünmem 

E
Eğitime önem veren bir ailede büyüyen, Büyük Kolej Yönetim Kurulu Üyesi 

ve Genel Müdür Yardımcısı Tansel Saatçioğlu; kadınların, kariyer sahibi 
olmalarının önemini ve iș hayatında karșılaștıkları zorlukları aktarıyor.

Tansel Saatçioğlu

kadınlar günü

gerekmedi, uzun yıllar her ikisini de birlikte yürüttüm. 
Dershanemiz yıllarca Ankara’da hizmet verdikten sonra 1986 
yılında Büyük Kolej olarak yoluna devam etti. Gaziosmanpaşa 
Kampüsü’nün açılmasıyla beraber benim de kariyerim 
tamamen eğitim sektörüne yöneldi. Kurulduğumuz günden 
itibaren sanat, spor ve yabancı dil alanlarına büyük önem 
verdik. Kısa sürede Ankara’nın köklü okulları arasında 
yerimizi aldık. Millî sporcular yetiştirdik, akademik alanda 
başarılara imza atmış öğrencilerimiz oldu. Yurt dışına 
giden mezunlarımızla Türkiye’yi en iyi şekilde temsil ettik. 
Marka değerimizi her zaman, verdiğimiz eğitim olarak 
gördük. O yüzden büyük emek verdik. Büyük Kolejin ve 
öğrencilerimizin Türkiye’de ve yurt dışında doğru temsili için 
elimizden gelen tüm imkânı kullandık. Sonunda uzun yıllara 
yayılan bir saygınlık ve marka değeri kazandık. 



İki kariyeri bir arada yürütmek aynı zamanda 
planlı bir hayat da gerektiriyor. Nasıl bir çalışma 
rutinine sahipsiniz? 
Daima güne erken saatlerde başlarım. Yapılacak işler listem 
vardır ve ona sadık kalmaya çalışırım. Para kaybedilir ve 
tekrar kazanılır ancak, harcanan zaman geri kazanılamaz. 
24 saati 25 saat yapamayacağımın farkındayım ve bu yüzden 
enerjimi verimli kullanmaya çabalarım. Sevdiklerime zaman 
ayırmak konusunda çok hassasım. Bunun için de planlı 
olmak ayrıca önemli. İşlerimi düzenler ve sevdiklerime de 
vakit ayırırım. Tabii spor, olmazsa olmazım. Yürüyüş, tenis ve 
kayak sporlarını aksatmadan yapmaya devam ediyorum.

Kadınların kariyer sahibi olması, günümüzde 
daha da büyük önem kazandı. Artık kendi 
ekonomilerini yönetebilen güçlü kadınlar, 
toplumun olmazsa olmazları arasında. Uzun 
yıllar çalışma yaşamının içinde bir kadın olarak 
tavsiyeleriniz nelerdir? 
Ben çok şanslıyım ki kadına değer verilen bir ailede 
büyüdüm. Mustafa Kemal Atatürk’ün “Kadınlarımız ilim ve 
fen sahibi olacaklar ve erkeklerin geçtikleri bütün öğretim 
basamaklarından geçeceklerdir. Kadınlar toplum yaşamında 
erkeklerle birlikte yürüyerek birbirinin yardımcısı ve 
destekçisi olacaklardır. Ey, kahraman Türk kadını! Sen yerde 
sürünmeye değil, omuzlar üzerinde yükselmeye layıksın.” 
düsturunu edinmiş olan ailem, hem okul hayatımda hem iş 
hayatımda her zaman destekçim oldu. Bugün hâlâ kadınların 
iş hayatındaki yerini konuşuyor olmak çok can sıkıcı 
aslında. Eğitim sektöründe olmanın en güzel yanı bu. Hem 
çocukları hem aileleri kadının toplumdaki yeri hakkında 
bilinçlendirme fırsatımız oluyor. Kadına yönelik ayrımcılığın 
son bulması, kadınların güçlü, ayakları üzerinde duran, 
hakkını arayan, savunan, cinsiyet ayrımcılığı yapılmasına 
müsaade etmeyen bireyler olması için çok küçük yaşlardan 
itibaren eğitimler veriyoruz. Kariyer planlamalarında 
yanlarında yer alıyoruz.

Beni umutlandıran gelişmeler de var. Biliyoruz ki 
kadınların iş hayatındaki yeri her şeye rağmen gün geçtikçe 
sağlamlaşıyor. Yapılan araştırmalara göre, hem kadınların iş 
hayatına katılmasında hem de kadın yönetici kademesinde 
ciddi oranda artış olduğu gözleniyor. Kadınların iş hayatında 
etkin olduğu ülkelerde, büyüme hızı da o oranda artıyor. 
Bunun için yıllardır çalışan bir kadın olarak iş hayatına 
atılan tüm kadınlara şunu söylemek istiyorum: “Yılmak yok, 
bu ülkenin bizlere ihtiyacı var.”

Yılmak yok, derken yaşanan sorunlara da 
dikkat çekiyorsunuz. Kadınlar iş hayatında nasıl 
zorluklarla karşılaşıyor? Örneğin; kadınları 
görmeye daha çok alışkın olduğumuz eğitim 
sektörü bu noktada nasıl bir yerde?
Eğitim sektöründe çalışan bir kadın yönetici olarak 
kadın istihdamına ağırlık vermeye çalıştığımızı söylemek 
isterim. Kurumumuza başvuru yapan kadınlarla yaptığım 
görüşmelerde, eğitimde eşitsizlik ve sosyokültürel engeller, 
işe alımlarda ve iş bölümünde toplumsal cinsiyete dayalı 
ayrımcılık, ücretlendirmede farklılık, çalışma hayatında 
doğurganlık ve hamilelik dönemleri, kadınların ev ve aile 
yaşamında üstlenmeleri gerekli görülen ev işleri, çocuk ve 
yaşlı bakımı gibi konular neticesinde ortaya çıkan iş-aile 

çatışması, kadınların yükselmelerindeki sorunlar arasında 
bulunan engel, psikolojik taciz (mobbing) ve cinsel tacizi; 
kadınların çalışma hayatında karşı karşıya kaldıkları başlıca 
sorunlar olarak gözlemliyorum.

Türkiye aslında seçme ve seçilme hakkını 
dünyada ilk tanıyan ülkeler arasında. Şu anda 
halen bu sorunlarla uğraşıyor olmamızı nasıl 
açıklayabilirsiniz?  
Bu hakları hayatımıza adapte edememiş olmakla 
açıklayabiliriz. Çağdaşlığı yakalamalıyız. Benim çağdaşlık 
denince aklıma Atatürk gelir. Atatürk’ün çağdaşlık anlayışı 
ile dünyanın birçok ülkesinden önce, Türkiye’de kadına 
seçme ve seçilme hakkı tanınmış, Medeni Kanun ile 
erkeğin çok eşlilik ve tek taraflı boşanma hakkına ilişkin 
düzenlemeleri kaldırılmış ve kadınlara boşanma, velayet 
ve malları üzerinde tasarruf hakkı verilmiştir. Böylece 
kadınlar aile ve toplum hayatında erkeklerle eşit bir statü 
kazanmıştır. Çağdaş bir kadın yaratmak için, çağdaş bir 
anne-baba olmak gerekir. Bunun en önemli unsuru eğitimdir. 
Eğitimle bilinçlenen her birey, çağdaşlık yolunda önemli bir 
adım atmış olur. Çağdaş kadın, Atatürk ilke ve inkılaplarını 
kendine ilke edinen kadındır.

Çalışma hayatıyla sosyal hayat arasında dengeyi 
kurmak da hassas bir denge. Siz bu dengeyi 
nasıl sağladınız hayatınızda? 
Atalarımız ne güzel söylemişler: “İşleyen demir ışıldar.” 
Üretmek, gelişmek, geliştirmek bir kadının yaşam 
motivasyonudur. Sadece kendi hayatımıza değil, 
başkalarının hayatlarına da dokunduğumuzu bilmek, 
çalışmayı daha da önemli kılıyor. Bir zincirin halkası gibi, 
herkesle beraber ilerlemek ve gelişmek zorundayız.
Çalışmayı çok seviyorum. Bahsettiğim gibi işin mutfağında, 
çok küçük yaşlardan itibaren yer aldım; dolayısıyla 
çalışmak benim hayat tarzım oldu da diyebiliriz; ancak, 
yapım gereği çok sosyal ve dışa dönük biriyim aynı 
zamanda. Sevdiklerime zaman ayırmayı, spor yapmayı ve 
sanatsal faaliyetlerde yer almayı çok önemsiyorum. Fırsat 
buldukça yurt dışına gitmeye, farklı kültürleri keşfetmeye 
özen gösteriyorum. Şimdilerde torunum Arya ile keyifli 
aktivitelerde bulunmaya başladık. Arya bana yeni bir 
motivasyon kaynağı oldu.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü; 
kadınların gücünü, birliğini ve etkinliğini 
göstermesi açısından önemli bir gün. Toplumda 
aktif rol alan bir kadın olarak bu güne dair ne 
söylemek istersiniz? 
1857 yılında Amerika’da bir tekstil atölyesinde başlayan 
grevde, kadınlar daha iyi çalışma koşulları istiyorlardı. 8 
Mart, kadın işçilerin işten çıkarılmalarını ve düşük ücret 
verilmesini protesto etmek amacıyla ilk kez direndikleri ve 
greve gittikleri tarihtir. Bu grevde maalesef yüz yirmi dokuz 
kadın işçi, çıkan yangında hayatını kaybetti. O ölümler, 
dünya kadınlarının seslerini duyurabilmesi için yakılan 
ateşin ilk kıvılcımı oldu. Kadınlar dayanışmanın bilincine 
vardı. Nazım Hikmet’in dediği gibi: “Sen yanmazsan, ben 
yanmazsam, nasıl çıkar karanlıklar aydınlığa?” Karanlıktan 
aydınlığa açılan umudun kapısı olan bu günün mimarı 
tüm kadınların Dünya Emekçi Kadınlar Günü’nü sevgiyle 
kutluyorum. 
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endinizden bahseder misiniz?
Çanakkale’de doğdum; Orta Doğu Teknik 
Üniversitesini kazandığım 1987 yılından beri 
de Ankara’da yaşıyorum. ODTÜ’de öğrencilik 
dönemimde hem okudum, hem de Türkiye’nin 
ilk teknoparkı olan ODTÜ KOSGEB Teknoloji 

Geliştirme Merkezinde firma kurarak iş hayatına girişimci 
olarak adım attım. İlk yurt dışı seyahatimi de üniversitede 
öğrenciyken, iş görüşmesi için gittiğim İngiltere’ye yaptım ve bu 
ziyaret sonucunda çok ünlü bir elektronik firmasının Türkiye 
distribütörlüğünü aldım. Elektronik bakım onarım konseptini de 
o dönemde geliştirmeye başladık. Bütün fabrikalar yurt dışından 
ithal cihazlar alıyordu ve en ufak bir aksaklıkta yurt dışı ile 
bağlantı kurup bu teknik sorunları çözüme ulaştırabiliyorlardı. 

K
Girișimleriyle üniversite yıllarında firma kurarak iș hayatına atılan Türk Amerikan 

İșadamları Derneği (TABA AmCham) Ankara Bașkanı Nuray Karalar; 
çalıșmanın ve üretmenin verdiği tatmini kendisi üzerinden örneklendirerek 

kadınların iș hayatındaki yerini değerlendiriyor.

Nuray Karalar

kadınlar günü

Bu tabii daha maliyetli bir işti. Biz bu işin teknik servisini 
yapmaya başladığımızda bu durumu ortadan kaldırdık. 
Daha hızlı ve daha düşük maliyetler ile cihazların 
sadece bozuk olan elektronik parçalarına müdahale 
edebiliyorduk. Bu onarımlar başarıyla gerçekleştikçe 
sadece Türkiye’de bakım onarım müşteri sayımız iki 
bin beş yüzün üzerinde firmaya hizmet verir hale geldi. 
En nihayetinde savunma sanayi ve havacılık alanında 
projeler yapmaya başladık. Türkiye’de Türk Silahlı 
Kuvvetleri envanterindeki Cougar helikopterlerine depo 
seviyesi bakım kabiliyeti kazandırma işini de başarıyla 
tamamladık. O projenin başındayken yurt dışından büyük 
üreticilerle çalıştık; EADS firması ile de çalışmamız, 
helikopter satış alanına girmemize vesile oldu.  

Yurt dışında neler yaptınız?
2006 itibarı ile Türkiye’de Eurocopter’ın (yeni adıyla Airbus 
Helicopters) sivil alanda helikopterlerini satmaya başladık. 
Yaklaşık yirmiden fazla sivil helikopter sattık. Helikopterin 
rafta durarak satılan bir ürün olmadığını o dönemde çok 
iyi anladım. Bu konuyla ilgili eğitimler aldım. İnsan benim 
için her şeyden önce geldiğinden, Hava Ambulans projesini 
Türkiye’ye kazandırmaktan, yurt dışı uygulamalarını Sağlık 
Bakanlığına göstermekten o dönemde büyük mutluluk 
duydum, çünkü ülkemizin Hava Ambulans sistemine 
fazlasıyla ihtiyacı vardı. Bizler sadece yaptığımız fizibilite ile 
bu ihtiyacı görünür hale getirdik, ateşledik diyebilirim.

Sadece bunları yapmadığınızı, sivil toplum 
kuruluşlarını da temsil ettiğiniz biliniyor. Bunları 
da biraz anlatır mısınız?
Türk Amerikan İş Adamları Derneğinin Ankara başkanlığını 
yapıyorum. Bu dernek; yerleşik genel merkezi İstanbul’da olan 
Amerikan Ticaret Odasının (AmCham) yaklaşık otuz yıldan 
beri Türkiye’deki temsilcisi. Türkiye genelinde dokuz yüz 
kadar yerli ve yabancı üyemiz  var. Dünyada yüz on ülkede 
bulunan Amerikan Ticaret Odası temsilcisi derneklerle 
de network’ümüz var. Türkiye’deki firmalar Amerikan 
firmaları  ile nasıl iş yapar, nasıl pazarlarını geliştirebilirler 
gibi konularda firmalara destek oluyoruz. Bu gibi sivil toplum 
kuruluşları, girişimci olan, yeni pazarlar arayan herkesi 
besliyor, pazarlama açısından önem arz ediyor.

Türkiye’de öğrenciyken iş hayatına adım atmış, 
başarılılarıyla adından söz ettiren; kısaca, cam 
tavanı delen bir kadın girişimcisiniz. Bunca yıllık 
tecrübelerinize dayanarak neler söyleyeceksiniz?
Eğer inandığınız bir iş alanı varsa, fizibilitesini iyi 
yapmalısınız. Bunun, dünya pazarlarının da ihtiyaç duyduğu 
bir alan olması gerektiğini düşünüyorum. Bir alandaki başarı; 
sizin altyapınızla beraber, çok çalıştığınızda yakalanabiliyor. 
İş hayatında akıl ve zekâ önemlidir ama yalnızca buna 
güvenmeyip ancak çok çalışarak sonuca ulaşılabiliyor. Şans da 
önemli ama şans sadece başarınızı hızlandırıcı bir faktör. Esas 
başarı, çalışmak ve pes etmemek, başarısızlıklardan da ders 
çıkarabilmektir. 

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Oğlak burcunun tüm özelliklerini taşıyorum. Başladığım 
bir işi başarıyla bitirmek, başarısız olduğumu düşündüğüm 
zaman hiç vazgeçmeden sonuna kadar çabalamak en önde 
gelen prensibim. Çocuklarım ise her zaman her şeyden 
önemlidir. En önemli iş toplantılarımı erteleyip çocuklarımın 
eğitim hayatı süresince okul ile ilgili her türlü  toplantıya 
katılmayı tercih eden bir yapıya sahibim.  İş hayatında ne 
kadar var olsam da anne olmak benim için her şeyden önce 
gelir, bunu da beni tanıyan herkes bilir. 

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan 
kadınlar için tavsiyeleriniz nelerdir?
Kadınların duygusal zeka, detaycı planlama, yönetim 
kabiliyeti ve devamlılıktaki istikrarına güveniyorum. Bu 
da başarının altındaki en büyük katma değer. Türkiye’de 
toplamda kadın istihdamı maalesef %29 seviyelerinde. 
Dünyada ülkelerin geleceğini ve refah seviyesini belirleyen 
teknoloji sektörüne baktığımızda, Türkiye’de bu alanda 

kadın istihdamı %9.91 oranında. Bu çok düşük bir rakam. 
Bilim ve teknoloji alanında okuyan ve çalışan kadının 
desteklenmesi ve iş hayatında karar alma mekanizmaları 
içerisinde yer alması, ülkemiz ve global dünya için en 
büyük fırsat esasında. Türkiye’nin de en büyük gücü 
bence çalışkan, duygusal zekası yüksek kadınların,  bu 
gücünü teknoloji ile bütünleştirmesidir. İş hayatındaki 
kadınlarımızın her alanda karşılaştıkları cam tavanlar 
olabilir, ben de zamanında yaşadım ama azimli olduktan 
sonra o cam tavanlar delinebiliyor.

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? 
Çağdaş kadın; bence sadece içinde yaşadığı toplumu değil, 
dünyadaki toplumları da takip eden, yorum yapabilen, 
çalışıp üreten, kendi ayakları üzerinde durabilen, alanında 
söz ve vizyon sahibi kadınlardır.

Kadınların özellikle katma değeri yüksek iş 
alanlarında sayısı neden az?  Çözüm nedir?
Günümüzde de küresel ekonominin  büyüme ve 
kalkınmasının ancak teknoloji sayesinde olabileceğinin 
hepimiz farkındayız. Türkiye’de fen, teknoloji, 
mühendislik, matematik alanlarında kız çocukları ve 
kadınların maalesef geri planda kaldığını gözlemliyoruz. 
Dünya Ekonomi Forumu’na göre eğer bu alanlardaki 
kadın-erkek oranı farkı mevcut hızıyla kapanmaya devam 
ederse, aradaki farkın kapanmasının iki yüz on yedi 
yıl süreceği tahmin ediliyor. Bunun en büyük sebebi de 
toplumdaki “Teknoloji erkek işidir.” diyerek oluşturulan 
kültürel ve algı kodlarımız. İşte burada; kadınların ve 
kız çocuklarımızın fen, teknoloji, matematik, bilim 
alanlarındaki başarılarını görünür kılmak gerekiyor, 
başarı öykülerini göstererek cesaretlendirmek lazım. 
Motivasyon her alanda çok önemlidir. Kadınlar, teknoloji 
erkek işidir olgusunu kırdı esasında. Erkek egemen olarak 
bilinen teknoloji sektöründe kadınlar da artık aktif olarak 
yer alıyor. Hatta pek çok önemli başarının altında artık 
onların imzası var.

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz?
Aktivitelerimdeki zaman planlamasını iyi yapmaya 
çalışarak dengeyi koruyorum diyebilirim. Planlı programlı 
olursanız, ikisine de zaman ayırabiliyorsunuz.

Çalışmanın ve üretmenin size neler 
kazandırdığını düşünüyorsunuz?
Çalışmak, üretmek, ülkenize ve milletinize faydalı olmanın 
verdiği tatmin gerçekten çok farklı.  Ben kendi ayakları 
üzerinde duran, üreten kadının hem ailesine hem de 
sosyal çevresine katkıda bulunduğuna, bir vizyon sahibi 
olduğuna inanıyorum.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya 
genelinde ne gibi bir farkındalık yaratıyor? 
Sizin bugün için özel bir mesajınız var mı?
Kadınların günü bir gün değil, her gündür esasında. 
Çocukları dünyaya getiren, yetiştiren kadınlarımız eli 
öpülesidir. Mesajım, kadınların iyi bir eğitim alıp, çalışıp 
üretmeye devam etmesi, özellikle katma değeri yüksek 
alanlarda daha fazla yer alması olacaktır. 8 Mart Dünya 
Emekçi Kadınlar Günü hepimize kutlu olsun.  



Yurt dışında neler yaptınız?
2006 itibarı ile Türkiye’de Eurocopter’ın (yeni adıyla Airbus 
Helicopters) sivil alanda helikopterlerini satmaya başladık. 
Yaklaşık yirmiden fazla sivil helikopter sattık. Helikopterin 
rafta durarak satılan bir ürün olmadığını o dönemde çok 
iyi anladım. Bu konuyla ilgili eğitimler aldım. İnsan benim 
için her şeyden önce geldiğinden, Hava Ambulans projesini 
Türkiye’ye kazandırmaktan, yurt dışı uygulamalarını Sağlık 
Bakanlığına göstermekten o dönemde büyük mutluluk 
duydum, çünkü ülkemizin Hava Ambulans sistemine 
fazlasıyla ihtiyacı vardı. Bizler sadece yaptığımız fizibilite ile 
bu ihtiyacı görünür hale getirdik, ateşledik diyebilirim.

Sadece bunları yapmadığınızı, sivil toplum 
kuruluşlarını da temsil ettiğiniz biliniyor. Bunları 
da biraz anlatır mısınız?
Türk Amerikan İş Adamları Derneğinin Ankara başkanlığını 
yapıyorum. Bu dernek; yerleşik genel merkezi İstanbul’da olan 
Amerikan Ticaret Odasının (AmCham) yaklaşık otuz yıldan 
beri Türkiye’deki temsilcisi. Türkiye genelinde dokuz yüz 
kadar yerli ve yabancı üyemiz  var. Dünyada yüz on ülkede 
bulunan Amerikan Ticaret Odası temsilcisi derneklerle 
de network’ümüz var. Türkiye’deki firmalar Amerikan 
firmaları  ile nasıl iş yapar, nasıl pazarlarını geliştirebilirler 
gibi konularda firmalara destek oluyoruz. Bu gibi sivil toplum 
kuruluşları, girişimci olan, yeni pazarlar arayan herkesi 
besliyor, pazarlama açısından önem arz ediyor.

Türkiye’de öğrenciyken iş hayatına adım atmış, 
başarılılarıyla adından söz ettiren; kısaca, cam 
tavanı delen bir kadın girişimcisiniz. Bunca yıllık 
tecrübelerinize dayanarak neler söyleyeceksiniz?
Eğer inandığınız bir iş alanı varsa, fizibilitesini iyi 
yapmalısınız. Bunun, dünya pazarlarının da ihtiyaç duyduğu 
bir alan olması gerektiğini düşünüyorum. Bir alandaki başarı; 
sizin altyapınızla beraber, çok çalıştığınızda yakalanabiliyor. 
İş hayatında akıl ve zekâ önemlidir ama yalnızca buna 
güvenmeyip ancak çok çalışarak sonuca ulaşılabiliyor. Şans da 
önemli ama şans sadece başarınızı hızlandırıcı bir faktör. Esas 
başarı, çalışmak ve pes etmemek, başarısızlıklardan da ders 
çıkarabilmektir. 

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Oğlak burcunun tüm özelliklerini taşıyorum. Başladığım 
bir işi başarıyla bitirmek, başarısız olduğumu düşündüğüm 
zaman hiç vazgeçmeden sonuna kadar çabalamak en önde 
gelen prensibim. Çocuklarım ise her zaman her şeyden 
önemlidir. En önemli iş toplantılarımı erteleyip çocuklarımın 
eğitim hayatı süresince okul ile ilgili her türlü  toplantıya 
katılmayı tercih eden bir yapıya sahibim.  İş hayatında ne 
kadar var olsam da anne olmak benim için her şeyden önce 
gelir, bunu da beni tanıyan herkes bilir. 

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan 
kadınlar için tavsiyeleriniz nelerdir?
Kadınların duygusal zeka, detaycı planlama, yönetim 
kabiliyeti ve devamlılıktaki istikrarına güveniyorum. Bu 
da başarının altındaki en büyük katma değer. Türkiye’de 
toplamda kadın istihdamı maalesef %29 seviyelerinde. 
Dünyada ülkelerin geleceğini ve refah seviyesini belirleyen 
teknoloji sektörüne baktığımızda, Türkiye’de bu alanda 

kadın istihdamı %9.91 oranında. Bu çok düşük bir rakam. 
Bilim ve teknoloji alanında okuyan ve çalışan kadının 
desteklenmesi ve iş hayatında karar alma mekanizmaları 
içerisinde yer alması, ülkemiz ve global dünya için en 
büyük fırsat esasında. Türkiye’nin de en büyük gücü 
bence çalışkan, duygusal zekası yüksek kadınların,  bu 
gücünü teknoloji ile bütünleştirmesidir. İş hayatındaki 
kadınlarımızın her alanda karşılaştıkları cam tavanlar 
olabilir, ben de zamanında yaşadım ama azimli olduktan 
sonra o cam tavanlar delinebiliyor.

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? 
Çağdaş kadın; bence sadece içinde yaşadığı toplumu değil, 
dünyadaki toplumları da takip eden, yorum yapabilen, 
çalışıp üreten, kendi ayakları üzerinde durabilen, alanında 
söz ve vizyon sahibi kadınlardır.

Kadınların özellikle katma değeri yüksek iş 
alanlarında sayısı neden az?  Çözüm nedir?
Günümüzde de küresel ekonominin  büyüme ve 
kalkınmasının ancak teknoloji sayesinde olabileceğinin 
hepimiz farkındayız. Türkiye’de fen, teknoloji, 
mühendislik, matematik alanlarında kız çocukları ve 
kadınların maalesef geri planda kaldığını gözlemliyoruz. 
Dünya Ekonomi Forumu’na göre eğer bu alanlardaki 
kadın-erkek oranı farkı mevcut hızıyla kapanmaya devam 
ederse, aradaki farkın kapanmasının iki yüz on yedi 
yıl süreceği tahmin ediliyor. Bunun en büyük sebebi de 
toplumdaki “Teknoloji erkek işidir.” diyerek oluşturulan 
kültürel ve algı kodlarımız. İşte burada; kadınların ve 
kız çocuklarımızın fen, teknoloji, matematik, bilim 
alanlarındaki başarılarını görünür kılmak gerekiyor, 
başarı öykülerini göstererek cesaretlendirmek lazım. 
Motivasyon her alanda çok önemlidir. Kadınlar, teknoloji 
erkek işidir olgusunu kırdı esasında. Erkek egemen olarak 
bilinen teknoloji sektöründe kadınlar da artık aktif olarak 
yer alıyor. Hatta pek çok önemli başarının altında artık 
onların imzası var.

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz?
Aktivitelerimdeki zaman planlamasını iyi yapmaya 
çalışarak dengeyi koruyorum diyebilirim. Planlı programlı 
olursanız, ikisine de zaman ayırabiliyorsunuz.

Çalışmanın ve üretmenin size neler 
kazandırdığını düşünüyorsunuz?
Çalışmak, üretmek, ülkenize ve milletinize faydalı olmanın 
verdiği tatmin gerçekten çok farklı.  Ben kendi ayakları 
üzerinde duran, üreten kadının hem ailesine hem de 
sosyal çevresine katkıda bulunduğuna, bir vizyon sahibi 
olduğuna inanıyorum.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya 
genelinde ne gibi bir farkındalık yaratıyor? 
Sizin bugün için özel bir mesajınız var mı?
Kadınların günü bir gün değil, her gündür esasında. 
Çocukları dünyaya getiren, yetiştiren kadınlarımız eli 
öpülesidir. Mesajım, kadınların iyi bir eğitim alıp, çalışıp 
üretmeye devam etmesi, özellikle katma değeri yüksek 
alanlarda daha fazla yer alması olacaktır. 8 Mart Dünya 
Emekçi Kadınlar Günü hepimize kutlu olsun.  



Kadın Hastalıkları Doğum ve Genel Cerrahi Uzmanı, Cinsel Terapist 
Doç. Dr. Ebru Zülfikaroğlu, kendi hikâyesini anlatarak kadının toplumdaki ve

iș hayatındaki yerine değiniyor... 

Ebru Zülfi karoğlu 

kadınlar günü
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Mesleğimin ilk zamanlarında kadından 
cerrah olmaz, hatta doktor olmaz, 

diyenler vardı. Șimdi ise sadece ben 
olduğum için, bana ameliyat olmak için 

gelen hastalarım var.

endinizden biraz bahseder misiniz? 
Alanınıza yönelişiniz nasıl oldu?
Ataerkil düzende büyüyen bir kız çocuğuyum 
ve o kız çocuğu halimden bugünlere hep 
bu düzeni sorgularım.  Ankara Koleji ve Tıp 
Fakültesi eğitimlerimi tamamladıktan sonra, 

önce genel cerrahi, ardından kadın doğum uzmanlığımı 
aldım. Cinsel terapist oldum. Toplumun kadın olmaya biçtiği 
rollerin ve hurafelerin kadına ve topluma nasıl zarar verdiğini 
gözlemledikçe yıllar içinde, özellikle vajinismus ve genital 
estetik üzerine yoğunlaştım. Bu konularda bilimsel çalışmalara 
devam edip doçent oldum. 
 
Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Çalışmayı, üretmeyi, kendimi yeniden keşfetmeyi, yenilenmeyi 
severim. Kişisel özgürlüğüme düşkünüm. Rutinlerimi, beni 
besleyen, mutlu eden şeyleri uygulamak bana huzur veriyor 
sanırım, beni güçlendiriyor.

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan 
kadınlar için tavsiyeleriniz nelerdir?
Toplumumuzda kadın ve doktor olmak çok zor. Yıllar içinde 
geldiğimiz noktada mesleğimizin ve kadınlığımızın ayaklar 
altına alınmasına çok üzgünüm. Her şeye rağmen tek bir 
hastamın mutluluğu, hayata yeniden bağlanması tüm 
hüzünlerimi dağıtıyor. Bu mutluluk her şeye bedel. Bunun için 
her gün yeniden tutkuyla, kendi topraklarımda üretmeye, 
çalışmaya devam. Mesleğe yeni atılan genç meslektaşlarımın da 
bu tutkuyla engelleri aşacaklarından eminim.

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın 
hangi özelliklere sahip olmalı?
Çağdaş kadının kendi özgün yolu olmalı. Çağdaş kadın “mış 
gibi” yapmaz, içten ve samimidir. Önce kendine samimi ve 
dürüsttür. Kendini tüm hatalarıyla, yenilgileriyle, zayıflıklarıyla 
kabul eder, saygı duyar, sever, sahiplenir. Kendine bakar, 
yaralarını iyileştirir. Empati yapar, değer verir, topluma 
duyarlıdır. Bilime inanır. Bilimin ışığında kendini yeniler, 
önyargılı değildir, eşitlikçidir. İnsanı, hayvanı, doğayı sever, bu 
sevgiyle ruhunu besler, geliştirir.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile 
karşılaşıyor? Sektörünüzde yaşadığınız 
deneyimlerden ve gözlemlerden bahsedebilir 
misiniz?
Sadece doktorluk ya da cerrahide değil, her alanda erkekler 
daha üstünmüş, becerikliymiş gibi gösteriliyor. Bu bizim 
toplumumuzda daha da köpürtülüyor. Mesleğimin ilk 
zamanlarında kadından cerrah olmaz, hatta doktor olmaz, 
diyenler vardı. Şimdi ise sadece ben olduğum için, bana ameliyat 
olmak için gelen hastalarım var. Aslında bu algıyı düzeltmek 
bize bağlı. Bizler daha çok sahneye çıktıkça, daha çok kendimizi 
gösterdikçe insanlar buna alışacak ve ön yargılar kırılacaktır. 

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz? 
Sevgi dolu bir ailede büyüdüm. Ailem ve kendi çekirdek ailem 
çok kıymetli. Eşim, yol arkadaşım, uzun uzun tedaviler sonrası 
kucağıma aldığım çocuklarım, hep yanımda olan dostlarım en 
büyük hayat enerjim, motivasyonum. Onlardan aldığım pozitif 
enerjiyle işimde daha başarılı olduğumu biliyorum. 

K

Beni hiç tanımadan Instagram’dan takip ederek, Ankara 
dışından, yurt dışından bana çok güvenerek gelen 
hastalarımın da ailemden yansıyan bu enerjiyi hissederek 
geldiklerini biliyorum. Bu beni daha da mutlu ediyor. 
 
Çalışmanın ve üretmenin size neler 
kazandırdığını düşünüyorsunuz?
Cinselliğin “ayıp, günah, yasak” olarak anlatıldığı, kadınların 
cinselliği “görev” gibi yaşamaları ve zevk almamaları gerektiği 
öğretilen bir toplumda korkudan hiç ilişkiye giremeyen, 
ilişkiye girse de cinsel mutluluğu yaşayamayan ya da cinsel 
organından utanan hastalarımın terapilerini ve ameliyatlarını 
yapıyorum. Her hastam bana yeni bilgiler, öğretiler veriyor, 
beni geliştiriyor. 

Her gün çaresiz, gözyaşlarıyla, özgüvensiz, cinselliğini 
yaşayamayan, çoğu zaman eşi ve toplum tarafından 
aşağılanan bir kadının hayatına dokunmak, onu hayata 
bağlamak, elinden tutmak inanılmaz büyüleyici, beni çok 
heyecanlandırıyor, mutlu ediyor. Bir kadının özgüvenin yerine 
gelmesine, eşiyle ilişkilerinin düzelmesine, anne ve kadınlık 
hislerini yaşamasına ve cinsel mutluluğunu yakalamasına 
vesile olmak çok güzel. O yüzden gücüm yettiğince topluma 
cinselliği ve kadın cinselliğini anlatmaya, öğretmeye, 
bilgilendirmeye devam edeceğim. Daha yürüyecek çok 
yolumuz, yıkılacak çok tabularımız var.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü dünya 
genelinde ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin 
bugün için özel bir mesajınız var mı?
Bu dünyanın, erkek egemen dilin hâkim olmadığı bir yüzü 
varsa oraya maço erkekleri taklit ederek değil, sadece kendi 
özgün yolumuzu çizerek ulaşabiliriz. Eril düzende kırılgan, 
hassas, güçsüz olarak ifade edilen kadınsal yönümüz aslında 
varoluşumuzun en “güçlü” yönü. Tüm kadınların bu güçlerini 
fark ettikçe daha üretken ve daha mutlu olacaklarından 
eminim.  
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endinizden ve Funda Kurt Academy 
ile, bu alanda bir kariyer hedefleyen 
kadınlara verdiğiniz destekten 
bahseder misiniz?
Sağlıkçı, güzellik uzmanı ve aynı zamanda 
eğitmenim. Yüksek lisansımı Ankara’da sağlık 
kurumları işletmeciliği üzerine tamamladım. 

Ülkemizde güzellik sektöründe birçok eksik olduğunu 
gözlemledim ve bu eksiklikleri göz önünde bulundurarak 
sektördeki yenilik ve gelişmeleri incelemek üzere dünyanın 
birçok ülkesini gezip araştırmalar yaptım. Bu araştırmalar 
vizyonuma büyük katkı sağladı. Tespit ettiğim eksiklikleri 
tamamlama misyonunu üstlenerek Funda Kurt Healthy 
Beauty ve Academy’yi kurma kararı aldım. Farklı ülkelerde ve 
şehirlerde şubelerinin de açılacağı Funda Kurt Healthy Beauty 
ve Academy ilk olarak Ankara’da hizmete başladı. Kalıcı 
ve sağlıklı güzelliği taahhüt ederken Funda Kurt Academy 
ile, mesleğini icra etmek isteyen aday meslektaşlarımıza 
üst düzey eğitim vererek onları meslek sahibi yaparken 
öte yandan sektöre, konusuna hâkim uzmanlar yetiştirme 
hedefindeyiz. Hem sağlık sektörüne hem de güzellik 
sektörüne olan hakimiyetimle bu alanda kariyer yapmak 
isteyen uzman adaylarımızın nelere ihtiyacı olduğunu çok 
iyi biliyorum. Tam da bu noktada son teknoloji cihazlarla 
uygulamalı eğitimler ve sürekli kendini güncelleyen sektörel 
yeniklere dair hem teorik hem de pratik bilgilerle uzman 
adaylarımızın yoluna ışık tutuyoruz. Ayrıca eğitimlerimizden 

başarıyla mezun olan uzman adaylarımıza Funda Kurt 
Healthy Beauty’de staj imkânı sağlıyoruz. Stajda başarılı olan 
öğrencilerimizi bünyemizde değerlendirerek iş imkânı da 
sağlıyoruz.  
 
Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Her ne yaparsanız en iyisini yapmalı, altına imzanızı 
atmalısınız. Benim hayat düsturum budur. Bu misyondan 
yola çıkarak yaptığımız işte disiplinli olmak, sürekli kendini 
güncelleyen bir sektörde varlık gösterdiğimiz için yenilikçi 
olmak, insanlar size cildini ve bedenini emanet ettiği için 
sorumluluk sahibi olmak, hijyene önem vermek ve işimizi 
son derece ciddiye almak zorundayız. Tüm bu prensipler bize 
çok şey kazandırdı; başta, hizmetlerimizden memnun ve bize 
güvenen danışanlarımızı…
 
Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan 
kadınlar için tavsiyeleriniz nelerdir?
Kadının iş gücüne katılımı, ekonomik ve sosyal yaşamın 
sürdürülebilirliği açısından bir gerekliliktir. Kadının 
dokunuşu mucizevidir; dokunduğu her şeyi güzelleştirir 
ve çoğaltır. İş hayatına yeni atılan kadınlara tavsiyem; 
vazgeçmemeleri, kendilerini sürekli güncellemeleri, 
kendilerine yatırım yapmaları ve “hep daha ileri” 
düşüncesiyle hareket etmeleri olacaktır. Başarı tekrarların 
bütünüdür. Ne kadar tecrübe kazanırlarsa başarıya o 

K

Funda Kurt Healthy Beauty ile 
sektörde fark yaratan ve yine aynı 
isimle kurduğu akademisinde ise 

kadınların istihdam edilmesinde etkin 
bir rol oynayan Funda Kurt, çağdaș 
kadını tanımlayarak iș hayatında ve 
dünyada kadınların yerine değiniyor.

Funda Kurt

kadınlar günü



kadar yaklaşırlar. Başarıyı yakaladıklarında ondan asla 
vazgeçemezler. Kadına başarı, başarıya da kadın çok 
yakışır. Kadın, bilinç düzeyini ne kadar yüksek tutar, 
hayatı ne kadar algılayarak ve fark ederek yaşarsa; o kadar 
başarılı, o kadar mutlu, sağlıklı ve güzel olur.
İş hayatına atılan kadınlar için bazı tavsiyelerim şunlar 
olabilir: Kendinize güvenin ve başarılı olacağınıza inanın. 
İnanmak başarmanın yarısıdır. Kendinize mentor bulun. 
Kendinizi geliştireceğiniz ve öğreneceğiniz birçok şey 
olacaktır. Ağınızı genişletin. İş dünyasında iyi bir ağa 
sahip olmak, size daha fazla fırsat sunabilir. Farklı roller ve 
projeler üstlenin. Kendinizi geliştirecek farklı deneyimler 
edinmeniz, kariyerinizi ilerletmenize yardımcı olabilir. 
Kariyer hedeflerinizi belirleyin ve bunlara ulaşmak için 
bir plan yapın. Kendinizi iyi tanıyın. Hangi becerilere 
sahip olduğunuzu ve nelerden zevk aldığınızı belirleyin. 
İş ve özel yaşam arasındaki dengeyi sağlamak için çalışın. 
Başarılı olmak için, hem iş hem de özel yaşamınızda 
mutlu olmanız önemlidir. Kendinizi sürekli geliştirin. Yeni 
beceriler öğrenin ve kendinizi güncel tutun. Kendinizi 
tanıtmak için fırsatları değerlendirin. Başarılarınızı 
kutlayın ve kendinize güveninizi arttırın.

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın 
hangi özelliklere sahip olmalı?
Öncelikle şunu belirtmek istiyorum; artık yirmi birinci 
yüzyıldayız ve geldiğimiz noktada Türkiye nezdinde 
bir değerlendirme yapacak olursak Anadolu’nun her 
yerinden büyük kentlerde yaşayan kadınlara kadar artık 
her kadın kendi gücünü keşfetti ve bunun için neler 
yapmaları gerektiğini gayet iyi biliyorlar. Kadın hayatın 
her yerinde. Çağdaş kadın, özgür düşünen ve kendini ifade 
edebilen, eğitimli ve kendini sürekli geliştiren, topluma 
duyarlı ve sosyal sorumluluk sahibi, kendi kararlarını 
alabilen ve öz güveni yüksek, adil ve açık fikirli, yaşam 
boyu öğrenme ilkesine inanan, kendisiyle barışık, mutlu 
ve sağlıklı bir yaşam sürdürmeyi önemseyen, ileri görüşlü, 
yaratıcı ve yenilikçi özelliklere sahip olmalıdır. Toplum 
olarak, kadınların özgürlüğüne ve haklarına saygı 
göstermek, onları desteklemek ve güçlendirmek için 
çalışmalıyız. Bugün sürekli tercih ettiğimiz restoranların, 
ismini duyuran vakıfların vs. çalışan zincirine 
baktığımızda üreten, ekonomiye katkı sunan Anadolu 
kadınlarını da görüyoruz. Bu da bize şunu gösteriyor; 
kadın zaten gelişime öncülük eden, gelişimin bir parçası 
olan önemli  bir varlık. Yani bugünün Türkiye’sine 
baktığımızda ayrım gözetmeksizin kadınlarımızın 
çağdaş ülkemize gayet güzel uyum sağladığını ve hatta 
bu gelişimin bir parçası olduğunu görüyoruz. Kendisi 
okuyamayan anne, evlatlarını okutabilmek için var 
gücüyle emek veriyor. Bu ülke kadınları, vefakâr, fedakâr, 
güçlü, çağdaş kadınlardır.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile 
karşılaşıyor? Kendi sektörünüzde yaşadığınız 
deneyimlerden ve gözlemlerden bahsedebilir 
misiniz?
Yaşanılan en önemli zorlukların başında hiç kuşkusuz 
cinsiyet eşitsizliği geliyor. Bu birçok sektörde kanayan 
yaradır; lakin güzellik sektörü bu anlamda neredeyse 
kadınların tekelinde diyebiliriz. Bu anlamda sektörde 
böylesi bir zorluk yaşamadığımız için kendimizi şanslı 

addedebiliriz. Sektörümüz alternatifi bol bir platform. Bu 
kadar alternatifin arasından başarıyla sıyrılmanız gerekir. 
Bu yüzden biz merkezimizde ve akademimizde en kaliteli 
ürünlerle, son teknoloji cihazlarla ve alanında uzman olan 
eğitmen bir kadroyla çalışıyoruz. Güvenilir olmak çok 
önemlidir; daha önce de belirttiğim gibi danışanlarınız 
kendilerini size emanet ediyorlar. Yapılan yanlış bir 
uygulama, kişinin hayatını ve sağlığını doğrudan etkiliyor. 
Riskli bir iş yapıyoruz. Bu yüzden ince eleyip sık dokumalı, 
her ince ayrıntıya vakıf olmalı ve elbette işinizin ehli 
olmalısınız.
 
İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz?
İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi korumak, herkes için 
farklı olabilir. Kendimize uygun bir denge bulmak için 
deneme yanılma yöntemini kullanarak, dengeyi korumak 
için düzenli olarak zaman ayırmamız gerekiyor. Denge; en 
önemlisidir. Zira işkolik olduğunuzda sosyal hayatınız ve 
aile hayatınız sekteye uğrar. Sürekli sosyal hayatın içinde 
olduğunuzda da bu kez işleriniz sekteye uğrar. Uzun 
yıllardır iş hayatının içindeyim ve bu dengeyi koruyabilmek 
için zaman yönetimini doğru yapmak gerektiğini çok 
önce keşfettim. Haftalık, aylık ve yıllık hedeflerimi 
belirleyip bunları takip ediyorum. Önceliklerimi belirleyip 
zaman çizelgesi oluşturuyorum. Enerjimi doğru zamanda 
doğru yere kanalize ederim. Kendime zaman ayırmayı 
ihmal etmiyorum. Farkındalıkla yaşadığınızda dengeyi 
korumanız çok daha kolay oluyor. Böylece iş ve sosyal 
hayatımı daha iyi bir şekilde dengeleyebiliyorum.
 
Çalışmanın ve üretmenin size neler 
kazandırdığını düşünüyorsunuz?
Çalışmak ve üretmek kişiye hayatı, yaşamayı, başarıyı 
ve mutluluğu kazandırır. Hatta üretmek aynı zamanda 
bir tedavi yöntemidir de. Üreten kişi daha sağlıklı olur. 
Üretmek, içinde yaşadığınız toplumda size statü kazandırır. 
Ben çalıştığımda ve ürettiğimde yaşadığımı, yaşadığım 
hayatın bir parçası olduğumu hissediyorum. Çarkın bir 
dişlisi gibi. Ürettiğinizde sürekli yeni ve parlak fikirleriniz 
oluyor ve bu fikirler sizi daha ileri taşıyor. Tek başınıza siz 
olarak çıktığınız yolda bir ekip olarak ilerliyor ve sonunda 
bütüne hizmet eden önemli bir parça oluyorsunuz. Biz 
bunu Funda Kurt Healthy Beauty ve Academy’de her gün 
deneyimliyoruz.
 
8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya 
genelinde ne gibi bir farkındalık yaratıyor? 
Sizin bugün için özel bir mesajınız var mı?
Dünya genelinde, hak ettiği farkındalığı yarattığını 
düşünmüyorum. Zira kadınların emeğini tek bir güne 
sığdıramazsınız. Her yeni günün altına kadın imzasını atar, 
çocuklarını büyüterek, eşine destek olarak, girişimleriyle 
ekonomiye destek olarak, bilgi ve birikimiyle toplumsal 
gelişime destek olarak; bu örnekleri sayfalarca çoğaltabiliriz. 
Neden dünyada erkekler için bu gün yok? Çünkü gerek yok. 
Bence dünya kadınlar gününe de gerek yok, çünkü her gün 
bizim günümüz ve biz bu dünyayı dünya yapan varlıklarız. 
Bir düşünün kadının var olmadığı bir dünya nasıl olurdu? 
Aysız bir gece, güneşsiz bir gündüz gibi olurdu. Bir gün değil 
her gün bizim günümüz. Kadınıyla erkeğiyle bir bütün olan, 
ahenk içinde üreten, gelişen mutlu bir dünya. 



Golfseverler 
Kupa İçin Yarıştı
Golf tutkunları, Aygün Şirketler 
Grubu Yönetim Kurulu Başkanı 
Mehmet Aygün’ün ev sahipliğinde 
düzenlenen bir turnuva ile bir araya 
geldi. 

İş ve cemiyet hayatından pek çok golfseveri buluşturan 
turnuva Belek’te gerçekleşti. Yüz dört kişinin katıldığı ve iki 
gün süren yarışta golf tutkunları kıyasıya mücadele vererek 
turnuvaya renk kattı. Mehmet Aygün Başkanlık Kupası, 
toplamda on dokuz kupanın takdim edildiği ödül töreni ile 
sonlandı. 

davet

MEHMET AYGÜN

FESİH TAMİNCE, MEHMET DORA, AZİZ ÇETİN, RAMAZAN ÜÇDAN 
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Aygün Șirketler Grubu 
ve Titanic Hotels 
Yönetim Kurulu Bașkanı 
Mehmet Aygün adına 
düzenlenen turnuva, 
golf sporuna gönül 
veren iș dünyasını 
bulușturdu.  

NİHAT ÖZDEMİR

ALİ ÖZDOĞAN

REVNA-YILDIRIM DEMİRÖREN

NURSEL ÇÖKELEK, BEYHAN GOLDMAN BENARDETE, NESLİHAN BOZTEPE, HALİL BAHÇECİOĞLU



İki gün boyunca kıyasıya yarıșan iș ve cemiyet 
hayatının ünlü simaları, turnuvaya renk kattı.

davet

HALİL BAHÇECİOĞLU

MURAT KARADUMAN

MURAT KARADUMAN

İHSAN KİZİLKAYA

CEMAL KALYONCU
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Mehmet Aygün’ün ev 
sahipliğinde düzenlenen 
turnuva; toplam on 
dokuz kupanın takdim 
edildiği ödül töreniyle 
sona erdi.

SERHAT SOYSAL

SELAHATTİN ÖZDOĞAN

ALİ AKKANAT

SALİH FAZLIOĞLU, NURETTİN KATRANCI, ÖNDER AKKAYALI, KANİ ÖZSOY
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Farklı alanlara özel projeler tasarlayan, Türkiye’nin en ünlü iç mimarlık 
șirketlerinden Move İç Mimarlık, Ankara’nın gözde konut projesi “Angora 
Evleri” projeleriyle geçmiș, gelecek ve günümüz trendlerini birleștirerek 

etkileyici bir atmosfer yaratıyor. 

Angora Evleri
Move MimarlIk Etkisinde 

Barıș Küpçü
baris@movemimarlik.com.tr

dekorasyon

ek çok farklı alanda geliştirdiği projelerle tasarım 
dünyasında öne çıkan Move İç Mimarlık, tecrübeli 
ekibiyle yenilikçi bir çizgide ilerlemeye devam 
ediyor. Ankara’nın konut projeleri arasında dikkat 
çeken Angora Evleri projelerinde imzası bulunan 

firma, çözüm odaklı bir tasarım anlayışı benimsiyor. Vizyoner 
sahibi için tasarlanan bu ofis, geçmiş ve gelecek kavramlarını 
mimari anlamda harmanlarken, tasarımında pek çok farklı 
ülkeden esintilere sahip.

Move İç Mimarlık, hayata geçirdiğ i bu projede alışılagelen Türk 
avangart stilini şık bir çizgiyle sunarken, Türk geçmişinin 
görkemli renklerini kullanarak zengin bir atmosfer sağlıyor. 
Bu da, projeyi çok daha akılda kalıcı kılıyor. Detaylara batının 
klasik çizgisini de eklediklerini söyleyen Move İç Mimarlık’ın 
Türkiye çapındaki sahibi Barış Küpçü, ortaya tatmin edici bir 
proje çıktığını özellikle vurguluyor ve ekliyor: “Firma olarak 
araştırmacı, gelişime açık ve çözüm odaklı projeler üretiyoruz. 
Çağın getirdiği yeni mimari tasarımların bilincinde hareket 
ediyoruz. Bu projemizde bir ev; kullanışlı, modern ve şık nasıl 
olur, onu göstermek istedik. Özellikle evlerin iş insanları ve 
aileler  için huzur alanı olduğunu düşünecek olursak, Move İç 
Mimarlık olarak çözüm ortaklarımıza huzur kattığımızı bilmek 
oldukça gurur verici.” 

P
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P



Sıradanlıktan uzak 
tasarımlarıyla mobilyalar, 

mekânları zamanın ötesine 
götürüyor...

Geleceğe 
Doğru

E
M

O
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E

dekorasyon

ENNE
Koltuk

ENNE
Sehpa

ROCHE BOBOIS
Kitaplık

BEYMEN-LEXON
Hoparlör 1.449  

ROCHE BOBOIS
Koltuk

ROCHE BOBOIS
Lamba
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ENNE
Sandalye

YOI DESIGN-BACI MILANO
Yastık 1.499  

BEYMEN
Salıncak 11.250  

ENNE
Konsol

ENNE
Aplik

GULECDECOR
Tepsi 

ENNE
Koltuk

FUGA MOBİLYA
Berjer

MUDO CONCEPT
Masa 12.269,01  

TEPE HOME
Aydınlatma 2.094  



obilya denince akla ilk gelen 
firmalardan birisi Niens Mobilya. 
Peki, firmanın kuruluşuna da 
değinerek başarısının altında 
yatanları anlatır mısınız?
Firmamız 2013 yılında Ankara’nın Altındağ 

ilçesinde 200 metrekarelik bir mağazayla sektöre hızlı ve 
başarılı bir giriş yapmış ve Ankaralılara merhaba demiştir. 
Niens Mobilya ailesi olarak iş disiplinine inanan ekip 
arkadaşlarımızla omuz omuza başarıya giden yolda hep birlikte 
hareket ediyoruz. Bizler Niens Mobilya çalışanları olarak en
alt kademeden en üst kademeye kadar çözüm odaklı, aidiyet
duygusunu işine yansıtan kocaman bir aileyiz. Tabii ki, başarıya 
koşmak için hayallerimize ve hedeflerimize her geçen gün daha 
da yaklaşıyor olmanın heyecanını paylaşıyoruz.

Verdiğiniz hizmetler neler?
Niens Mobilya olarak Ankara’da uzun yıllar sonra toptan 
mobilya satışında konsept set çıkaran tek firmayız. Yatak odası, 
yemek odası, salon takımları, oturma grupları, köşe takımları 
ve metal üzerine üretim yapan bir firmayız. Bunların dışında; 
proje iç mimarlık ve aynı zamanda inşaat sektöründe de yer 
alıyoruz.

Üretimlerinizi nerede yapıyorsunuz? Ürün 
yelpazeniz hakkında bilgi verir misiniz?
Üretimimizi Ankara Akyurt ilçesinde 12.000 m2 fabrika kapalı 
alanımızla ve 6.000 m2 showroom alanımızla sürdürmekteyiz. 
Yaklaşık bir ay içerinde 5.000 m2 kapalı ek alan ilave edilerek 
23.000 m2’ye çıkarılacak hizmet alanımızla büyüme 
hedeflerimiz daha da yükseğe çıkacaktır.  

M

Sektöre yön veren uzman ekibiyle hem yurt içinde hem yurt dıșında toptan 
ve perakende satıșları yapan Niens Mobilya’nın kurucusu Halil İbrahim Erol; 

firmanın bașarısını, verdikleri hizmetleri ve kalite anlayıșlarını
MAG Okurlarına anlatıyor...

Niens Mobilya
Kalite Yaşam Tarzıdır

dekorasyon

HALİL İBRAHİM EROL
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Bize göre kalite, ulașılması gereken bir 
hedefin ötesinde, tamamen bir yașam tarzıdır.

Anlaşmalı kurumlarla iş birlikleriniz oluyor. Bundan 
biraz bahseder misiniz?
Türkiye’nin elli dokuz ilinde bayisi bulunan Niens Mobilya olarak 
bütün Avrupa ülkelerine toptan ve perakende satış yapmaktayız. 
Tüketicimiz hem sosyal medya olsun hem internet sitemiz 
aracılığıyla, ayrıca illerde bulunan bayilerimiz üzerinden rahatlıkla 
ürünlerimize ulaşabilir ve detaylı inceleme şansı yakalar.

Kalite ve müşteri memnuniyeti noktasında hangi 
hizmetleri veriyorsunuz?
Temiz, düzenli ve standartlara uygun bir çalışma ortamını sürekli 
kılmak; kaynağı gerektiği miktarda, doğru zamanda, doğru biçimde 
kullanmak öncelikli hedefimizdir. Bu hedeflere ulaşmamız, müşteri 
gereksinim ve beklentilerini karşılayacak, yüksek kalitede, uzun 
ömürlü projelerle değer yaratmamıza yardımcı olmaktadır. Kalite 
politikamız bu bileşenler üzerine kurulmuştur. Bize göre kalite, 
ulaşılması gereken bir hedefin ötesinde, tamamen bir yaşam tarzıdır. 
Bu anlayış üzerinde yükselirken, kalite ve hedeflerimize ulaşmak 
için her zaman en iyi çözüm ortakları, tedarikçiler ve çalışanlar ile 
iş birliği yapıyoruz. Bu özel “kalite anlayışını” üretim ve sonrasında 
da, daima yaşatmayı ilke edinen Niens Mobilya, mükemmellik 
yolculuğuna başlamış şirketlere verilen örneklerden biridir.  



erya Derya kendini tanıtacak olsa 
neler söylerdi?
Ankara doğumlu olsam da, uzun zamandır, 
güneyin incisi Antalya’da yaşayan, tam bir doğa 
aşığı biriyim diyebilirim. Gazi Üniversitesi Resim 
Öğretmenliği bölümünü bitirdim. Evet, resim 

mezunuyum ama edebiyatla olan bağım her daim devam etti, 
ediyor, bundan sonra edecek gibi de görünüyor. Öğrenmeyi 
ve öğretmeyi sevdiğimden, bir süredir ara versem de daha 
önce gerek hobi grupları gerek güzel sanatlar sınavlarına 
girmek isteyen öğrenciler yetiştirdim. Karakter olarak son 
derece meraklı, ilgili, araştırmacı ve heyecanlı bir yapıya 
sahibim. İnsanları, hayvanları, doğayı, okumayı, yazmayı ve 
genel olarak sanatı çok önemsiyor ve seviyorum. Hümanist 
biri olmam dışında oldukça da hareketli bir yapıya sahibim. 
Yüzme, bisiklet, trekking gibi doğa sporlarıyla amatörce 
ilgileniyorum.

Eğitimlerinizden bahseder misiniz biraz?
Gazi Üniversitesi Resim Öğretmenliği bölümünü bitirdiğimi 
söylemiştim.  O günden beri devlet okullarında öğretmen 
olarak çalışıyorum. Antalya’da kişisel bir resim atölyem var, 
çalışmalarımı orada sürdürüyorum.  Antalya başta olmak 
üzere başka şehirlerde de kişisel resim sergileri açtım, kimi 
karma etkinliklere katıldım.

Söylediğim gibi edebiyata ilgim her zaman vardı. Bilirsiniz, 
yazmaya çoğunluk şiirle başlar ve ben de o çoğunluktaydım. 

D

Kendini son derece meraklı, ilgili 
ve heyecanlı olarak tanımlayan 

öğretmen, ressam ve yazar 
Derya Derya, resme ve edebiyata 
olan ilgisinin öyküsünü anlatırken 

MAG Okurlarına gelecek 
sürprizlerinden de bahsediyor.

Derya Derya 
Bir Evren 
Yaratmak

röportaj

Şiirin, edebiyatın en zor alanı olduğunu bilmeden tabii. 
Yazmayı, daha çok da okumayı seviyorum. Özellikle de yaratıcı 
edebiyat alanında. 

Okumalarımdan beslenerek “hiçbiryerde” adında bir roman 
yazdım. Bu kitaptan sonra sevgili hocam Semih Gümüş ile 
tanıştım ve onun Adatepe’deki Yaratı Yazarlık atölyesine 
katıldım. Elbette bu durum yazma serüvenime olumlu 
anlamda çok şey kattı ancak, öykü alanına daha çok kaymama 
neden oldu. Hani şiir, edebiyatın nasıl en zor çocuğuysa, öykü 
de ikinci belalısı.

Pek çok yerel, ulusal gazete ve dergide (basılı ve dijital) 
öykülerim, yazılarım yayımlandı. Roman ve öykü alanında 
eleştiri de yapıyorum. Yazılarımı hem kişisel web sitem 
www.deryaderya.com.tr’de hem de Aksisanat dergisinin web 
sitesindeki köşemde peyderpey yayımlıyorum.

Sizi resme yönelten motivasyonlar nelerdi?
Belki çok klasik olacak ama çocukluktan itibaren motiveydim 
diyebilirim. Bu tip ilgiler çoğunlukla o yaşlarda başlar. 
İlkokulda en çok bitirdiğim defter resim defteriydi. Okul ve 
sınıf panolarına resimlerim asılırdı. Ortaokulda ve lisede resim 
alanında dereceler alırdım. Tüm bunlar ister istemez sizi bilinç 
altınızda da yönlendiriyor. Zaten üniversite yıllarına gelince 
de direkt resmi seçiverdim. Öğretmeyi sevdiğimden de Eğitim 
Fakültesini tercih ettim. Sanat olağanüstü bir kendini ifade 
etme aracı. Manevi varlığınızın dışavurumu açısından en etkili 

DERYA DERYA
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Yazmak ve resim 
yapmak bende 
paralel geliști. 

Karalamalarımın 
yanına resimler de 

çizerdim.

enstrümanlardan biri. En azından benim için öyle. Düşünsenize 
hiç sıkılmadan, hatta farkına bile varmadan, tüm dikkatinizle 
on yedi on sekiz saat, bilim dışında başka hiçbir şey herhangi 
bir şeyin başında bu kadar tutamaz sizi. Evet, ben de çalışırken 
kilitleniyorum.

Resimlerinizde, görüneni resmetmek yerine 
görünmeyeni anlatmaya yönelik çalışmalar 
yaptığınız fark ediliyor. Resim yaparken konularınızı 
nasıl seçiyorsunuz?
Çalışmam eğer bir sergiye yönelikse elbette konularım bir konsept 
dahilinde şeklini şemalını alıyor. Üslup olarak benimsediğim, 
dışavurumcu figüratif tarz diyebilirim. Yanı sıra soyut yerine 
soyutlamayı tercih ediyorum. Çalak fırça denilebilecek bir 
teknikle çalışıyorum.

Evet, aslında görünenin ötesindeki anlamı arıyorum. Sadece 
görüneni resmetmek yeterli gelmiyor çünkü. Bu ya bir figürün 
ifadesinde olabiliyor ya mekânlarda ya da fırça hareketlerinde 
veya renklerde, değişiyor. Resimde anı dondurduğumuzu sanırız 
ama bana göre resim, aktarıldıktan sonra da dinamiklerini kendi 
içinde yaşamaya devam eder. Bir fotoğraf düşünün, o fotoğrafın 
sizde yansıması öylesine güçlüdür ki üzerine roman yazabilirsiniz, 
bir film çekebilirsiniz. Bir resme bakarak, zihninizde bir dünya 
yaratabilirsiniz, çünkü sanatçı bir zemin üzerinde yaşamdan bir 
kesit sunar ve oradaki karakterler ya da nesneler sizden sonra 
da yaşamaya devam eder. Siz onlara bir beden, şekil ve hayat 
vermişsinizdir. Tek boyutlu düzlem de hayattan bir enstantane 
değildir sadece. Öncesinde var olan, sonrasında da sürecek olan 
kendi gerçekliği vardır. Bunu bir roman gibi de düşünebiliriz. 
Yazar; karakterleri, mekânları, süreğenliği yaratır, her okur onları 
yeniden var eder ve iç dünyasında ete kemiğe büründürür. Bunlar 
sanatçının anlatmak istediğiyle büyük oranda farklıdır üstelik. 
Resimde de siz karakterlerinizi bir atmosfer içerisinde yaratırsınız, 
her izleyici onu zihinsel sürecinde farklı formlarda, mekânlarda 
yaşatmaya devam eder. Öte yandan eserdeki zaman da bir devinim 
halindedir. Akış hep devam eder.

Kullandığınız teknik ve malzemelerden bahseder 
misiniz?
Su bazlı bir boya olan akrilik boya tekniğini tercih ediyorum. 

Peki, yazmaya olan ilginizi ne zaman fark ettiniz? 
Nasıl ortaya çıktı?
Yine aynı şeyi söyleyeceğim, çocuklukta. Yazmak ve resim 
yapmak bende paralel gelişti. Karalamalarımın yanına resimler 
de çizerdim. Bugün hâlâ resimlerimde yer yer yazıyı kullanırım. 
Her zaman dışadönük bir insandım ama sanatla kendimi dışa 
vurmak daha anlamlı geliyor. Resimde ve edebiyatta karakter, 
atmosfer yaratmayı, bu evrenlerde gezmeyi, izleyici ya da okuru 
gezdirmeyi çok gizemli buluyorum. Zihinsel yaratıcılığımın, 
dahası farkındalığımın ürünsel sonuçlarında başka insanların 
zihinlerinin de dolaştığını bilmek bana büyük bir haz veriyor. 
Düşünsenize, yarattığınız gerçeklik, başkalarının da gerçekliği 
oluveriyor. Bence bu müthiş.

Yazma ritüeliniz var mı?
Sabahın erken saatlerinde ve sessizlikte, kedilerimin pozitif 
enerjileriyle huzurlu bir ortamda çalışmayı seviyorum. Dört, beş 
gibi doğayla beraber uyanmak, dinlenmiş zihnin alfa dalgalarıyla 
kurgulamak çok daha verimli sonuçlar doğuruyor. Yanı sıra 
üretmek için en uygun zamanda karakterler, atmosferler, evrenler 

yaratmak, onların kaderlerini belirleyip düşünce ve duyguları 
üzerinde tepedeki kişi olmak çok büyüleyici. Elinize doğmuş 
bir hayvanın ya da baktığınız bir çiçeğin büyümesinde 
önemli bir etkiniz olabilir; ama onlar fiziki varlıklarını size 
borçlu değildirler, çünkü zaten vardırlar. Doğal süreçlerinde 
ve ortamlarında bir biçimde büyümeye devam ederler; 
ama karakterlerin doğumu, tipi, geçmiş ve geleceği, ailesi, 
yaptıkları, yapacakları hatta ölümü bile size bağlıdır. Her 
ne kadar sizden sonra var olmaya devam edeceklerse de 
kaynakları sizsinizdir. Bu olağanüstü değil mi?

Resimde veya edebiyatta yeni çalışmalarınız var 
mı?
Uluslararası 9. ArtAnkara’da, Zes Art bünyesinde, ikinci 
kattaki özel sergi alanımızda, “Pamfilya’nın Yeniden Doğuşu” 
isimli konseptimizle yer alacağız. Yanı sıra resimde büyük bir 
proje üzerinde zihinsel anlamda çalışmalara da başladık. Bu 
projenin gerçekleşmesi durumunda başımızı kaşıyacak vakit 
bulacağımızı sanmıyorum. Edebiyat alanında okurlarıma, 
“hiçbiryerde” romanımın dil ve anlatım bakımından yeniden 
gözden geçirilmiş haliyle “hiçbiryerde Yeniden” adı altında 
ikinci baskısının çıkacağı haberini verebilirim. Öte yandan 
konu, üslup, dil ve anlatım gibi pek çok açıdan bu romandan 
ayrılan ve kendi edebi gelişim sürecimin evrimsel bir ürünü 
olan başka bir roman dosyası da hazır vaziyette bekliyor. 
Yine tek başlarına bağımsız ama kendi içinde bağlamlı öykü 
dediğimiz öykülerden oluşan bir dosya da bitmiş durumda. 
Uygun zemin ve zamanda okurlarıyla buluşacaklarını umut 
ediyorum. 



Mekânları, kıvrımlı hatlar ve 
nötr renklerin ziyaret etmesiyle, 

yașam alanları yumușak çizgilerle 
donanıyor...
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Ferforje Villa Projelerimiz  •  Ferforje Salıncak  •  Ferforje Yatak  •  Ferforje Sedir  •  Dekoratif Demir İmalatları
Pencere Korkuluğu  •  Bina Giriş Kapısı   •   Bahçe Duvar Korkuluğu  •  Raylı Garaj Kapısı  •  Bahçe Giriş Kapısı

Merdiven Korkuluğu  •  Ev Aksesuarları  •  Panel Çit Sistemleri

serhanilceferforje

FERFORJE DEMİR KORKULUK SİSTEMLERİ

32. Sokak Numara: 12/F Ostim / Ankara       T: 312 395 44 42      Gsm: 0533 467 41 42
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RE/MAX Safe 
İçin Keyifli 
Açılış
RE/MAX Safe, oldukça keyifli bir 
organizasyonla Ankara’nın nezih 
semti Çayyolu’nda açıldı.

Akçem İnşaat’ın kurucularından Kadir Çemen ve kurucu 
ortaklarından Koray Çemen’in 
RE/MAX Safe ofislerinin açılış davetine gayrimenkul 
sektörüne yön veren danışmanlar ile iş ve cemiyet 
hayatından pek çok isim katıldı. Bando takımının eşlik 
ettiği etkinlikte Eski ATO Başkanı 24. Dönem Milletvekili 
Sinan Aygün ve Hacettepe Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Mehmet Cahit Güran, açılışı gerçekleştirdi. Gitar ve yan 
flüt dinletisinin yanı sıra Ankara Balkan Bandosu da 
performanslarıyla davete renk kattı. 

davet
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HASAN KARATEPE KADİR ÇEMEN, KORAY ÇEMENAHMET-MELTEM SARIDAĞ

AYÇA YILMAZ CAHİT GÜRENKORAY-EYLÜL ÖZSOYLUİNCİ-OZAN YELTEKİN

Davete, 
bașkentin 
önde gelen 
iș insanları 
ile cemiyet 
hayatından 
tanınan 
simalar 
katıldı.



Altıncı Yıla 
Özel Davet
İstanbul’un gözde otellerinden 
Fairmont Quasar Istanbul, altıncı 
yılını özel bir davetle kutladı.

“Anları anılara dönüştürmek” sloganıyla misafirlerine 
unutulmaz deneyimler yaşatan, dünyaca ünlü otel 
zincirinin Türkiye’deki ilk oteli Fairmont Quasar Istanbul, 
altı yıllık başarı hikâyesini çok özel bir davetle kutladı. 
Otelin Genel Müdürü Nicolas Kipper ev sahipliğinde 
gerçekleşen etkinliğe iş, sanat, cemiyet ve medya 
dünyasından pek çok ünlü isim katıldı. Kokteyl ikramları 
ile başlayan gece DJ Canan Soylu’nun performansıyla 
unutulmaz anlat yaşattı. 

davet

SABA TÜMERNİCOLAS KIPPER

TUBA ÜNSALİSMAİL POLAT

MIRELA CERICA, NADER EL CHAER
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okakta dikkat etmemiz gereken altın kural 
şu; ne giyersek, ne takarsak onlarla olan 
memnuniyetimiz, kendimizi iyi hissetmemiz. 
İnanın bu enerji size bakanlara da o şekilde 
yansıyor. Bu durumda, kullanılan her detay 
üzerinizde daha anlamlı taşınır. Bazen dolap 

karşısında asla karar vermeyiz o gün ne giyeceğimize, iyi 
hissetmeyiz bir şey yakıştıramayınca da; işte o günlerde 
benim tercihim, işlerimi ertelemek oluyor. Giyinmek sizin 
için de çok önemliyse iyi göründüğünüzü hissetmeden 
çıktığınızda işleriniz ya da psikolojiniz de verimli olamıyor 
bazen.

S
Moda Tasarımcısı Beliz Acıpayamoğlu, sezonun sokak stilini 

Paris Moda Haftası’na da değinerek ele alıyor.

Beliz Acıpayamoğlu 
Sokak Stili Hakkında Bilinmesi Gerekenler

Öncelikle sokak stilimiz için dolabımızda bulundurmamız gereken belli 
başlı kurtarıcı parçalar olmalı her zaman. Çıkmaza girdiğimizde çok işe 
yarayabiliyorlar.

Sokakta rahatlık ve stili bir araya getirebilmek önemlidir. Elbette ki 
şık bir davete gider gibi giyinmiyoruz sokakta fakat istersek o algıyı 
oluşturabilecek rahatlıkta şıklıklar yaratabiliriz. Kimi zaman canımız 
eşofman giyinmek ister, onu bile crop bir bluz ile, altına giydiğimiz belki 
yıldız bir ayakkabı, üstümüze geçirdiğimiz deri ceketimiz ile dikkat 
çekici hale getirebiliriz. Burada en en önemli konu şu olmalı; bize yakışan 
detaylar neler? Bunu bilmek çok önemli. Ayak bileğinizin kalınlığı ya da 
inceliği bile, kullanacağınız ayakkabı seçiminizi etkilemeli.

modanın içinde
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Bu sezon sokak stili oldukça detaylı ve renkli. 
Kullanılabilecek ayrıntı oldukça fazla. Sezonun 

dikkatimi çeken en parlak parçaları genelde çantalar. 

Benim sokakta en sevdiğim tarzlardan biri de şu; belki yüksek topuk bir ayakkabı 
tercih etmişimdir o gün ama giyindiğim jean ve bluzumu tamamlaması için bir 
fötr ya da kep şapka kullanabilirim. Kıyafetimin sadeliğine göre de aksesuarlarımı 
düzenlerim. Her zaman bir denge oluşturmaya çalışırım görselimde. Bu renk 
uyumunda da bu şekilde ilerler. Komple aynı renk giyinmek sıkıcı olabilir bazen. 
Araya tek bir farklı renk bile katmak, görseldeki enerjiyi yükseltir.

Bu sezon sokak stili oldukça detaylı ve renkli. Kullanılabilecek ayrıntı oldukça 
fazla. Pembeyi tonlarıyla çok sık görüyoruz. Fosforlu detaylar hâlâ revaçta. Bunun 
yanı sıra soft ve sakin renk tonları da kullanılmaya devam ediyor. Sezonun 
dikkatimi çeken en parlak parçaları genelde çantalar oluyor. Çantalarda farklı 
tasarımlar söz konusu bir süredir. Özellikle sade yapılan kombinlerle takılan 
farklı form ya da renkteki aksesuarları çok seviyorum. Bu taktığınız bir fular bile 
olabilir.

Görmüşsünüzdür Paris’te gerçekleşen moda haftasındaki sokak stillerini. 
Çoğu renkli ve farklı kombinler değil miydi? Bu iki parçayı nasıl bir araya 
getirmiş dediğimiz çok stil vardı. Gerek sür ton renkler gerekse zıt renklerin bir 
araya getirilişiyle yapılmış tasarımlar çok konuşuldu. Payetli, desenli, işlemeli, 
örme, dantel, kapitone vb. ne ararsanız bir arada kullanılan geniş yelpazeli bir 
sezondayız.

Bu sene Paris’te, sıklıkla yağan yağmur sebebiyle kovboy çizmeleri, şapkaları, 
yağmur çizmeleri, dolgu topuklar, şemsiyeler oldukça fazla görüldü. Benim 
en ilgimi çeken görünümler Louis Vuitton tasarımlarından oluşan stiller 
oldu. Dağınık, karmaşık görünümler bu ara ilgimi çekiyor. Yine her detayı o 
karmaşıklıkta kullanmam ben mesela; bir sadelik, bir nefes alma bölgesi olur 
üzerimde mutlaka; ama renklerin uyumsuzluğu, desenlerin karmaşıklığı bu 
sezon da moda. Düz renk ve tasarımlar da devam. Tamamlayıcı aksesuarların 
ilginçliği ve farklılığı önemli rol oynayacak bu sezon. 



endinizi biraz tanıtır mısınız? Naibbi’yi 
kurmaya nasıl karar verdiniz?
Ben aslında inşaatçı bir ailenin inşaat mühendisi 
kızıyım. Eşimle üniversitede tanışıp evlendikten 
sonra aynı sektörde olmanın verdiği motivasyonla 
kendimi betonun, demirin ve şantiyenin tam 

ortasında buldum. Üniversiteden sonra hızlıca iş hayatına 
atıldım. Yalnızca binalar değil, köprü ve otoyol projelerinde 
de mühendis olarak çalıştım. Hayatımın dönüm noktası ise, 
büyük oğlumun aramıza katılacağını öğrendiğim gün oldu. 

O günden sonra yaşam tarzımı ve ilgi odağımı tamamen 
değiştirdim. Bunu zorunluluktan dolayı değil, tamamen 
kendim istediğim için yaptım. Başlarda sadece oğlumla 
ilgilenmek çok keyifliydi ancak yıllar geçtikçe iş hayatını 
özlediğimi fark ettim. 

Takı ve aksesuar her kadının olduğu gibi benim de ilgi 
alanımdı. Beni anlatan, tarzımı yansıtan bir aksesuar 
koleksiyonu oluşturmaya karar verdim ve inşaat demirinden 
bronz materyale hızlı bir geçiş yaparak Naibbi’yi kurdum.

K

Tarzını yansıtan ve kendisini anlatan bir aksesuar koleksiyonu olușturmaya 
karar vermesiyle Naibbi’yi kuran Damla Naiboğlu Çelik, el ișçiliğiyle ürettiği 

tasarımlarını ve kullandığı materyalleri MAG Okurları için detaylandırıyor.

Teninizdeki Işıltı

Naibbi 

röportaj

DAMLA NAİBOĞLU ÇELİK
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Bir çiçek, bir arı figürü gibi somut formlar 
koleksiyonumun olmazsa olmazları. 

Ürün çeşitliliğinizden bahseder misiniz? Hangi 
malzemeleri kullanıyorsunuz?
Ürün çeşitlerimizi en sade haliyle küpe, kolye ve bileklik olarak 
özetleyebiliriz; ancak son zamanlarda müşterilerimizden gelen 
talepler doğrultusunda küpe koleksiyonumuz daha bir ağırlık 
kazandı. 

Ürünlerimizde kullandığımız ana malzememiz İtalyan bronz. 
Ürünün ana iskeletini oluşturduktan sonra üzerine çok kaliteli 
bir teknikle 24 ayar altın kaplama yapıyoruz. Sonrasında 
zirkon, çeşitli doğal taşlar ve inci gibi yarı değerli taşlar 
kullanıyoruz. Bu materyaller arasında benim jokerim kesinlikle 
inci! Bana göre inci, girdiği her kombini eserleştiriyor.

Tasarımlarınızı nasıl oluşturuyorsunuz? Tasarım 
fikirleri aklınıza nasıl geliyor?
Herkes gibi klasik formları ve geometrik tasarımları biz de 
çok seviyoruz. Bu tasarımların asla modası geçmez. Bunun 
haricinde, belki biraz klişe olacak ama doğadan ilham almayı 
çok seviyorum. Örneğin; bir çiçek, bir arı figürü gibi somut 
formlar koleksiyonumun olmazsa olmazları. 

Ürünlerinizi el işçiliği ile üretiyorsunuz. Tasarım 
ve üretim sürecinizi anlatır mısınız? Takılar, son 
haline gelene kadar hangi işlemlerden geçiyor? 
Kişiye özel ürünleriniz var mı?
Ürünlerimizi piyasadaki rakiplerinden ayıran en önemli 
özelliklerden biri de tamamen el işçiliğiyle üretiliyor olması. 
Müşterilerimizde oluşturduğumuz kalite algısı bizim için 
çok kıymetli. Bu yüzden en kaliteli bronz olan İtalyan bronzu 
kullanıyoruz. Ürüne şekil verdikten sonra 24 ayar altın ile 
kaplıyoruz. Kaplamanın üzerine koruyucu bir tabaka daha 
uyguluyoruz ki uzun yıllar boyu kullanılabilsin. Şuna mutlaka 
değinmek istiyorum, hiçbir ürünümüzde nikel vb. sağlığa 
zararlı maddeler kullanmıyoruz. 

Kişiye özel üretim konusunda bazı esnek çözümler 
üretebiliyoruz. Müşterilerimizin beğendiği ürünler üzerinde 
renk ve kullanılan yardımcı materyal gibi detayları 
değiştirebiliyoruz ancak, takının formunu değiştirecek talepleri 
karşılayamıyoruz.  

Koleksiyonlarınızın isimleri nasıl ortaya çıkıyor?
Kullandığım isimlerin birçoğunun kadın isimleri olduğunu 
fark etmişsinizdir. Bu isimler rastgele seçilmiş değil. Ben kitap 
okumayı ve film izlemeyi çok severim. Oradaki karakterler ile 
istemsizce bir bağ kurarım. Ürünlerimi isimlendirirken bana 
anımsattıkları karakter ile eşleştirmekten çok keyif alıyorum.  
Örneğin; “Bu küpeyi hangisi takardı?” diye kendime 
soruyorum. Verdiğim cevap o ürünün ismi oluyor.  

ateliernaibbi



Alkışlar 
Eşliğinde “Evet”
Ankara’nın gayrimenkul 
sektöründe tanınmış ve sevilen 
simaları Berivan Varlı ile Cem 
Ozan Özkan, Daphne Restoran’da 
gerçekleşen görkemli bir düğün 
töreniyle dünya evine girdi.

Yeni evli çiftin dostları, akrabaları ve iş arkadaşlarının katılım 
sağladığı törende, Varlı ve Özkan aileleri örnek bir ev sahipliği 
gösterdi. Gelin ve damadın, konuklarla tek tek ilgilendiği 
düğün geç saatlere kadar sürdü. Çiçeği burnunda evli çift, 
düğünün ardından balayı için önce Sapanca’ya, ardından da St. 
Petersburg’a seyahat etti. 

düğün

CEM OZAN ÖZKAN, BERİVAN VARLI

ȘEVİN VARLI, SOZDAR VARLI, CEM OZAN ÖZKAN, BERİVAN VARLI, LORİSTAN VARLI, BURCU ÇETİN

108 magdergi.com.tr



Aralarında 
Ankara’nın tanınmıș 
iș insanlarının da 
bulunduğu yüzlerce 
konukla tek tek 
ilgilenen Özkan 
çifti, davetlilerin 
temennilerini kabul 
etti.

MISRA-MEHMET EMİN AKDEMİR GÜLNUR ATAY

HÜLYA ÖZKAN

LEVENT-TOLGUN KILIÇÇI

YILNUR AKMAN



Vücudun ve ruhun esenlik içinde bulunması, 
bireylerin doğuștan gelen temel hakkıdır ve fiziki, 
psikolojik ve sosyal yönden iyilik halini ifade eden 

sağlık, insanoğlu için en önemli unsurlardan 
biridir. Bașarılı doktorlardan çok değerli bilgiler, 

önemli noktalar ve güzellik uzmanlarından bakıma 
dair ipuçları, ilham veren içerikler, yenilikçi fikirler 

MAG Sağlık-Güzellik köșesinde sizlerle... 

Sağlık-Güzellik 
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endinizden bahseder misiniz? Uzmanlık 
alanlarınız neler? 
Ankara’da doğdum ve büyüdüm. Psikolog olarak 
yine Ankara’da, kendi psikolojik danışmanlık 
merkezimde danışanlarıma hizmet veriyorum. 
Çocukluk yıllarımdan itibaren psikoloji bilimine 

olan merakım beni bu alanda araştırma yapmak ve kendimi 
geliştirmek için psikoloji eğitimi almaya yönlendirdi. Mesleğim 
çocukluk yıllarımdan itibaren benim için bir tutku olduğu için, 
başka bir alanda çalışma yapmayı hiç düşünmedim. Bugün hâlâ 
mesleğimi büyük bir istek ve motivasyonla yapıyorum. Her gün 
sevdiğim işi yapıyor olmanın verdiği hazla kendimi geliştirmeye 
ve bilgimi danışanlarımla paylaşmaya devam ediyorum. 

Lisans eğitimimi Atılım Üniversitesi Psikoloji Bölümünde 
“Yüksek Onur Öğrencisi” olarak tamamladım. Eğitimim 
süresince bilişsel davranışçı terapi, şema terapi, aile ve çift 
terapisi, stres yönetimi, krize müdahale, mindfulness gibi 
alanlarda eğitimler aldım. Uluslararası bir dergide yayımlanan, 
sınav kaygısı ve akademik performans arasındaki ilişkiyi 
konu alan “Relationship Between Test Anxiety and Academic 
Performance” başlıklı makalem ile, araştırmaya ve bilime 
olan katkım, daha üniversite yıllarımda başlamış oldu. Şu an 
Dublin Üniversitesinde, klinik psikoloji yüksek lisansı alanında, 
sosyal medyanın beden algısı üzerine etkileri konusunda 
sürdürdüğüm tez araştırmam ile eğitim hayatıma devam 
etmekteyim. 

K

Ruh sağlığı desteğinin, içinde psikolojik 
eğitimi de barındırdığını belirten Psikolog 

Ecem Canbilek, çift terapisi sürecinin 
ilerleyișini açıklayarak partnerlerin hangi 
durumlarda bir uzmana bașvurmasının 

uygun olacağını anlatıyor...

Ecem Canbilek 
Çift Terapisinin 

İlerleyişi

röportaj

Ankara’da Ecem Canbilek Psikolojik Danışmanlık 
Merkezinde, gelen danışanlarıma hizmet vermekteyim. 
Kurumumda aile danışmanlığı, evlilik ve çift danışmanlığı, 
çocuk oyun terapisi, çocuk resimleri analizi, yetişkin terapisi, 
online terapi gibi alanlarda danışmanlık vermekte ve gerek 
duyduğum durumlarda tematik algı testi, MOXO dikkat 
testi gibi testleri uygulamaktayım. Türk Psikologlar Derneği 
üyesi olarak birçok sosyal sorumluluk projesinde gönüllü 
olarak çalışmakta ve Instagram’da yer alan “Psikolog Ecem 
Canbilek” sayfam üzerinden popüler psikoloji ve kişisel gelişim 
alanında her gün paylaşımlar yapmaktayım. Ülkemizde 6 Şubat 
tarihinde gerçekleşen ve on ilimizde etkisini gösteren depremler 
nedeniyle psikolojik desteğe ihtiyaç duyan vatandaşlarımıza yönelik 
gönüllü yürüttüğüm ücretsiz psikolojik destek çalışmaları da devam 
etmektedir.

Çiftler sıklıkla hangi konularda başvuruyor? 
Evlilikte yaşanabilecek problemler nelerdir? 
Çiftler kimi zaman ilişkilerinde duygusal zorlanmalar ve 
birtakım anlaşmazlıklar yaşayabilirler. Aslında yaşanan 
problemlerin temeli; partnerlerin ilişkilerinde sorunlarını 
konuşmamalarından kaynaklanan iletişimsizlik problemidir. 
Buna ilave olarak; ilişkilerine üçüncü kişilerin dahil olması, 
cinsel problemler, güvensizlik, ortak bir gelecek planı 
oluşturamama, entelektüel, sosyal, duygusal uyumsuzluklar 
gibi sorunlar da eklenince durum içinden çıkılamaz bir hal 
alabilir. Örneğin; partnerlerden birinin diğerine duyduğu 

ECEM CANBİLEK
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Terapide çiftlerden beklenen, gerçekçi 
bir bakıș açısı kazanmaları ve “ben” dili 

ile iletișim kurmayı öğrenmeleridir.

aşırı kıskançlık, diğer partner için hayatı ve ilişkiyi 
çekilmez hale getirebilir. Evliliklerde partnerlerden 
birinin ailesinin evliliğe gereğinden fazla müdahalesi ve 
manipülatif davranışları, kişilerin önce birbirlerine sonra 
evlilik kurumuna olan inancını zayıflatabilir. Aldatma 
konusunda olumsuz tecrübeleri olan danışanlarımda 
özellikle uzun soluklu birlikteliklerin kurulamaması ve 
ortak gelecek planı oluşturulamaması gibi sorunlarla 
karşılaşıyorum. Bazı durumlarda, güven arayışının 
aşırı telafisi sebebiyle partnerini baskı altında tutan ve 
sorgulayıcı davranışlarla bilişsel çarpıtmalar yaşayan 
danışanlarla da sıkça karşılaşıyorum. Aldatma her ne 
kadar çiftler arasında önemli bir problem olarak görülse 
de bireysel anlamda da kişilerde yarattığı güvensizlik 
sebebiyle yıkıcı etkileri olan bir durumdur. Kimi zaman, 
aslında eşlerden birinin diğerine son derece bağlı olduğu 
durumlarda dahi aldatma düşüncesi ilişkiyi gereksiz yere 
çıkmaza sokabilir. 

Çift terapisine ne zaman başlanmalı? 
Eğer ilişkide yaşanan sorunlar, partnerlerin, üstesinden 
gelmelerinde zorlandıkları bir noktaya ulaşmışsa psikolojik 
desteğe başvurmanın önemli olduğunu düşünüyorum. 
Bireylerin yaşadıkları deneyimleri objektif ve tarafsız 
bir ortamda, çift terapisti eşliğinde paylaşmaları bile 
kimi zaman iyileştirici bir yol kat etmelerine yardımcı 
oluyor. Çiftler, ilişkilerinde problemlerle başa çıkmakta 
zorlandıklarını fark ettikleri anda, çözüm bulmakta 
yetersiz hissederlerse ya da  ilişkilerinden aldıkları doyumu 
artırmak istiyorlarsa çift terapisine başlayabilirler. Çiftler 
arasındaki sorunlar büyüyüp içinden çıkılamaz bir hal 
almadan, erken tedbir almak önemlidir. Şunu unutmamak 
gerekir ki çiftlerin, ilişkilerindeki sorunları çözmeleri için 
verecekleri karar, hiçbir zaman geç kalınmış bir karar 
değildir. Önemli olan, durumu kabul etmek ve çözüm 
arayışına girmektir. Bu sayede, gelecekte yaşanacak farklı 
sorunlarla da baş etme becerisi kazanacaklardır. 

Çift terapisi nasıl ilerliyor?
Öncelikle hedefimiz, partnerlerin karşılıklı olarak 
duygularını ifade etmeleri için uygun güven ortamı 
oluşturmaktır. Burada değerlendirilecek konunun 
mahremiyeti ve gizliliği gereği terapistlerine duyacakları 
güven kadar, terapinin gerçekleşeceği ortam da önemlidir. 
İlk aşamada problemleri tanımlamak ve problemlerin 
iki taraftan da kaynaklandığı düşüncesi ile danışanların 
durumu değerlendirmesi sağlanır. Unutmamak gerekir 
ki, ilişki iki kişi arasında yaşanır ve burada sorunların 
tamamını üstlenmek veya tamamını partnerinize 
yükleyerek sorumluluktan kaçmak çözümden çok 
çözümsüzlük yaratır. Bunun yerine ortak paydada 
buluşmak, farkındalık ve değişim hedefleri geliştirmek ilk 
aşamada hedeflenen gelişmelerdir.

İkinci aşamada, sorunlara kendi çözümlerini geliştirmeleri 
için uygun terapi prosedürleri uygulanır. Bu safhada 
çiftlerden beklenen, gerçekçi bir bakış açısı kazanmaları ve 
“ben” dili ile iletişim kurmayı öğrenmeleridir, çünkü , “sen” 
diye başlayan cümleler sizin duygu ve düşüncelerinizi ifade 
etmenize yardımcı olmak bir kenara dursun, partnerinizin 
savunmacı bir tutum sergilemesine, sizi anlamak yerine 
tartışmaların kavgaya dönmesine sebep olur. 

Çiftlerin birbirlerinden, gerçekçi beklentilerinin olup 
olmadığının sorgulanması, yüksek beklentilerin anlaşılması da 
bu aşamada gerçekleşir. 

Terapileri “son aşama” olarak sınırlamak gerçekçi bir yaklaşım 
değildir ancak, artık çiftlerin önceki seanslarda edindikleri 
tecrübe ve deneyimleri ilişkilerine yansıtmaları beklenir. 
Terapide kazandıkları becerileri daha sonra yaşayacakları 
sorunlarda kullanarak sağlıklı birliktelikler sürdürebilirler. 
Unutulmamalıdır ki psikolojik destek, içinde psikolojik eğitimi 
de barındıran bir süreçtir.  



sağlık ve güzellik

Uzman Dermatolog Özge Banu Öztürk, ameliyatsız ve tek seansta on 
yașa kadar gençleșmeyi mümkün kılan uygulamalardan biri olan ve 

Türkiye’ye yeni gelen LIFU yöntemini detaylandırıyor.

Dr. Özge Banu Öztürk 
Ameliyatsız Gençleşmek

DR. ÖZGE BANU ÖZTÜRK
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Medikal estetikte, doğru koșullarda, 
kișiye özel yaklașım ile, on yașa 
kadar yüzü ve boyun bölgesini 

gençleștirmek mümkün.

ek Seansta, Ameliyatsız, On Yaşa 
Kadar Gençleşmek Mümkün 
mü? 
Kim tek seansta gençleşmek istemez 
ki? Zaman hepimiz için çok değerli 
ve zamanın etkilerini silmek için 

çeşitli medikal estetik uygulamalara başvuruyoruz. 
Eskiden, tek seansta on yaşa kadar gençleşmekten 
bahsettiğimizde aklımıza sadece yüz germe 
ameliyatları gelirdi; ancak, teknoloji ilerledikçe 
ameliyatsız cilt gençleştirme uygulamaları popüler 
hale geldi. 

Lineer Fokuslu Ultrason
Yıllar içinde, yaş ile birlikte ciltte kırışıklık ve sarkmalar 
özellikle yüz bölgesinde, gıdı, iç kollar, alt karın, iç 
bacaklar gibi bölgelerde kaçınılmaz olarak ne kadar 
spor yapıp sağlıklı beslensek de görülebilir ve can sıkıcı 
olabilir. Tek seansta ve yüksek enerji ile yan etkisiz 
uygulamaların popülaritesi giderek artıyor. Yüksek 
odaklı ses dalgalarının kullanıldığı HIFU yöntemi 
ile birlikte yaşlanma ve sarkmaların giderilmesi de 
oldukça etkili ve bilinen bir uygulamadır. 

Fokuslu ultrason yani HIFU, ameliyatsız yüz germe 
uygulamaları içerisinde en zahmetsiz ve risk seviyesi 
en az olan yöntemdir. Bu yıl, HIFU uygulamasının son 
versiyonu Lineer Fokuslu Ultrason yani LIFU ülkemize 
geldi. 

LIFU uygulamasının, klasik fokuslu ultrasona göre 
avantajı 2 mm, 3 mm, 4.5 mm, 6 mm, 9 mm, 11 mm, 
13 mm derinliklere ulaşabilmesidir. Bu da bize eski 
yöntemle çalışılamayan cilt alanlarına ulaşabilmemizi 
sağlar. Örneğin; göz çevresi, orta yüz gibi bölgelere 
çalışılabilir. Ayrıca 9 mm ve üstü derinliklerde 
etkili bir şekilde yağ dokusuna odaklanabilir ve iç 
bacak, iç kollar, karın gibi bölgelerde sarkmaların 
toparlanmasıyla eşzamanlı olarak yağların azaltılması 
da mümkün olur. Klasik HIFU sadece 4.5 ve 6 mm’ye 
noktasal atışlar yapabiliyordu. Sinir hasarı riski 
olabiliyordu. LIFU’nun bir diğer avantajı da lineer atış 
yapabilmesidir. Bu da enerjinin, cilt altı dokulara daha 
homojen ve eşit şekilde verilmesini sağlar. Böylece 
eski versiyon HIFU uygulamasında görülebilen yan 
etkilerin olmasını engeller. 

LIFU Linear Fokuslu Ultrasonu Ne Zaman 
Tercih Ediyoruz?
• Yüz küçültme
• Gıdı ve çene hattındaki sarkmaları toparlama
• Kaş kaldırma
• Cilt sıkılaştırma
• İç kol, iç bacak, karın gibi vücut bölgelerinde 
yağlanma ve sarkmanın giderilmesi 

Tek seansta etkin sonuç almak istediğimiz yukardaki 
durumlarda tercih ediyoruz.

LIFU sonrası gençleşme 1.5-2 yıla kadar devam eder ve 
en erken 1.5 yıl sonra aynı uygulama tekrar edilebilir; 
böylece etki süresi uzatılabilir.  

T



ravmanın çocuklarda ortaya çıkışı 
nasıldır? Travmatik yaşantıların 
çocuklara etkileri nelerdir?
Travmalar; çocukların ve gençlerin alışık oldukları 
düzenlerinin bozulmasına, güven sistemlerinin 
sarsılmasına, geleceğe ilişkin endişelerinin 
artmasına, yeterlilik duygularının zedelenmesine, 

suçluluk duymalarına, derin üzüntü ve kontrol kaybı hissi 
yaşamalarına neden olur. 

Erken dönem yaşanan kayıplar (ebeveyn vd.), yaşanan ve 
tanık olunan fiziksel sorunlar, yaralıları ve ölüleri görme gibi, 

bütün olaylar çocukların duygusal bağlanmalarını kesintiye 
uğratabilir. Bu durum ilk aşamada iyi ele alınmazsa gelecekte 
ruhsal ve sosyal sorunlara yol açar. 

Çocuklar; yaşlarına, gelişim dönemlerine, maruz kaldıkları 
travmanın şekline (sadece deprem yaşamak, enkaz altında 
kalmak, ebeveyn-kardeş kaybı, ölümlere tanık olmak vb.) göre 
farklı etkilenmeler ve tepkiler gösterirler. Bu nedenle yapılacak 
müdahaleler de bazı farklılıklar göstermektedir. 

Çocukların travmaya verdikleri yanıt, yaşlarına ve gelişim 
dönemlerine göre değişir. 

T

Çocuk, Genç ve Erişkin Psikiyatristi Prof. Dr. Bengi Semerci, travmaların 
çocuklarda ortaya çıkışını ve ebeveyn yaklaşımlarını

MAG Okurları için ele alıyor...

Rutini Sağlamak Önemli
Bengi Semerci     

röportaj

PROF. DR. BENGİ SEMERCİ



Okul öncesi çocuklarda;
• Yatak ıslatma
• Anneye aşırı bağlılık, yapışma (ayrılık kaygısı)
• Parmak emme
• Yeni ortaya çıkan korkular
• Hareketlilik düzeyinde değişiklikler (azalma ya da artma)
• İrritabilite, aşırı duyarlılık
• Huzursuzluk
• Uyku ve beslenme sorunları
• Kabus görme
• Karın ağrısı gibi somatik yakınmalar
• Olayı yeniden canlandırmak
temel görülebilen bulgulardır. Okul dönemi çocuklarda da 
aynı bulgular görülebilir. Bunların yanı sıra konsantrasyon 
bozuklukları olur. Ergenler biraz daha farklı tepkiler verebilirler. 
Riskli davranışlar, agresyon gösterebilirler. Ergenlerde intihar 
eğilimine de dikkat etmek gerekir.

Doğal afet yaşayan bir çocuğa ebeveyn ve çevresinin 
yaklaşımı nasıl olmalıdır? 
En önemli şey, ailelerin çocuklarını dinleyerek deprem hakkındaki 
duygularını ve düşüncelerini anlamaya çalışmalarıdır. Ondan 
sonra, çocuğun yaşına ve gelişim dönemine uygun olarak onunla 
konuşmak ve yanında olduklarını hissettirmektir. 

Yapılacaklar: 
• Her psikolojik ilk yardımda olduğu gibi öncelik, fiziksel 
ihtiyaçlarını karşılamak (barınma, ısınma, beslenme, uyku) ve 
güven duygularını yeniden kazanmalarını sağlamaktır. 
• Çocukların ebeveynleri ile olması önemli. Eğer ebeveyn kaybı 
varsa; tanıdıkları, bildikleri birileri ile olmaları uygun olur. 
• Çocukların kısa sürede günlük rutinlerine dönmeleri önemli.
• İlk aşamada okul olamayacağı için, mümkün olan güvenli 
alanları oluşturup yaşıtları ile zaman geçirmesini sağlamak 
gerekli.
• Onlarla oyun oynamak, şarkı söylemek, resim çizmek; rutini 
sağlamanın bir parçası olabilir.
• Çocukların psikolojik iyilikleri, onlara bakım verenlerin iyilik 
halleri ile bağlantılı olduğu için ebeveynlerin, bakım verenlerin 
desteklenmesi gerekiyor. 
• En kısa sürede eğitimin başlaması gerekli. Deprem bölgesinde 
kurulacak geçici eğitim alanları yaratmak çocuklar için gerekli. 
Bu, hem eğitimden uzak kalmaya ilişkin endişeleri azaltır hem de 
çocukların yaş grupları ile birlikte olmalarını sağlayarak adeta 
grup terapisi etkisi görür. 
• Öğretmenlerin eğitilerek çocuklara yapacakları katkılar da 
çocukları travmanın etkilerinden koruyucudur. 
• Ergenlerin; deprem sürecinde bazı yardımlar yapmalarına, 
çalışmalara katılmalarına izin vermek, onların kontrolü ele 
aldıkları ve yararlı oldukları duygusunu pekiştirir. 

Unutmayalım, depremden etkilenen çocuk ve gençler hasta 
değiller. Buna deprem bölgesi dışında olup etkilenenler de dâhil. 
Onların etkilenmemesi için deprem görsellerinden, haberlerden 
uzak tutmak gerekiyor. Geçirdikleri travmanın etkilerini taşıyorlar. 
Bu nedenle ilk amaç tedavi değil, destek olmalı. Çocukları 
dinlemek gerek. Deprem ve yaşananlar konusunda duygularını 
anlamaya çalışmak ilk adım olmalı.

Konuşmaya zorlanmamaları önemli; ama bu yalnız bırakmak 
demek değil. Siz konuşabilirsiniz, sorular sorabilirsiniz, başka 
konulardan bahsederek ilişki kurmaya çalışabilirsiniz. Küçük 

çocuklar için resim yapmak, duygularını anlatmanın bir yolu 
olabilir. Oyun oynamak, ilişki kurmanızı sağlayabilir. 

Kayıp yaşayan bir çocuğa bu durum nasıl 
anlatılır? Yas sürecinde neler yapılmalıdır?
Yas süreci normal yaşanması gereken bir süreçtir. Bu sürecin 
sağlıklı yaşanması için kayıp, çocuktan gizlenmemeli 
ve çocuğa yalan söylenmemelidir. Çocuklara kayıpların 
anlatılma şekli ve yas sürecini geçirme biçimleri yaşlarına ve 
gelişim dönemlerine göre farklılıklar gösterir. Kayıp haberini 
çocuğun bildiği, tanıdığı birinin vermesi daha doğru olur. 
Haber verilirken yavaş konuşulup, arada çocuğa kavraması 
için zaman tanımak uygun olur. Kayıp haberine her çocuğun 
tepkisi farklı olur. Bu tepki gözlenip sonrasındaki süreç ona 
göre planlanmalıdır. 

Beş yaş öncesi çocuklar ölüm kavramını anlayamazlar, 
geri dönüşümlü olduğunu düşünebilirler. Konuşmaya 
başlamadan önce, her zaman olduğu gibi çocuğu dinleyerek 
ölüm hakkında ne bildiği, nasıl düşündüğü öğrenilmelidir. 
Anlatırken “uzağa gitti”, “toprağın altında”, “derin 
uykuda” gibi çocuğun gerçek anlamını anlayamayacağı, 
kendini niçin almadığını düşüneceği, toprağın altında 
olduğu için endişeleneceği ya da uykuya ilişkin endişeler 
düşleyeceği sözlerden kaçınılmalıdır. Bu yaş çocuklarına 
yaşam anlatılarak (nefes almak, hareket edebilmek vb. 
örneklerle) onları artık yapamayacağını, bu nedenle onu 
tekrar göremeyeceğini ama sevmeye devam edeceğini 
söylemek yeterli olabilir. Çocuk tepki vermeyebilir. Ara ara 
sorular sorabilir. Bu sorulara yanıtlar da yine döneme özgü, 
anlayabileceği yanıtlar olmalıdır. Özlemi dile getirdiğinde, 
başkalarının da özlediğini, bunun doğal olduğunu söylemek, 
resimlerine bakmak, hakkında konuşmak iyi gelebilir. 
Huysuzluk, ajitasyon, öfke belirtileri gösteren çocukların da 
duygularını anlamaya çalışmak erişkinlerin görevi olacaktır.

Okul dönemi çocukları ölümü ve geri dönüşümsüzlüğünü 
anlayabilirler. Kendilerini suçlayabilirler; “Ben iyi bir çocuk 
olmadığım için,”, “Yaramazlık yaptığım için,” gibi. “Niye?” 
diye sorarak sorgulayabilirler. Yapılması gereken, sorularına 
yanıt vermek, desteklemek, ağlamasına, kızmasına ya da 
susmasına izin vermektir. Mümkün olduğu kadar çabuk 
günlük rutinine dönmesi, özellikle yaşıtları ile zaman 
geçirmesi yas sürecini kolaylaştırır. 
 
Özellikle okul dönemi ve ergenlere “Sen artık büyüksün, 
metin olman gerekir, güçlü olman gerekir.” gibi sözler 
söylenmemelidir. Duygularını yaşamasına izin verilmelidir. 
 
Bu süreçte kaçınılması gereken noktalar, yapılan 
yanlışlar nelerdir?
Bu dönem, çocuklar ebeveynleri ile ilgili onları kaybedeceği 
korkusunu artmış olarak yaşayabilir ve ebeveynlerine 
yapışabilirler. Bu süreci iyi yönetmek ve bunun kalıcı 
olmamasını sağlamak gerekir. Çocuklara afet görüntülerini 
izletmek, sürekli afet hakkında sorular sormak; yapılmaması 
gerekenlerden. Ayrıca çocukların görüntülerinin 
paylaşılması, onlara mikrofon uzatılarak sorular sorulması 
da zararlı olacağından yapılmaması gereken şeylerdendir. 
Çocukları, travma yaşıyorlar diyerek günlük düzenden 
uzak tutmak da yapılacak yanlışlardan. Kısa sürede günlük 
yaşamlarının rutini oluşturulmalıdır.  



on yıllarda diş hekimliğinin ortodonti 
uzmanlık alanı sıklıkla duyuluyor. 
Ortodontinin ne olduğunu ve kimlere 
ortodonti uzmanı denildiğini kısaca 
anlatabilir misiniz?
Ortodonti kelimesinin kökeni, eski Yunancadaki 

“ortos” (düzgün) ve “dontos” (dişler) sözcükleridir. Bu nedenle 
ortodonti kelimesi, kısaca “düzgün dişler” olarak Türkçeye 
çevrilebilir. Genel olarak ortodonti; çocuk ve yetişkinlerin 
diş ve çene yapılarında meydana gelen bozuklukların 
teşhisi, önlenmesi ve tedavisi ile ilgilenen diş hekimliğinin 
bir uzmanlık alanıdır. Ortodonti uzmanları, beş yıllık diş 
hekimliği fakültesini bitirmiş ve ardından Diş Hekimliğinde 
Uzmanlık Sınavı’nda başarılı olarak en az dört sene süren, 
teorik ve pratik aşamalardan oluşan ortodonti uzmanlık 
eğitimini tamamlamış kişilerdir. 

Dişlerimizdeki ortodontik sorunları gidermezsek 
ne gibi problemlerle karşılaşabiliriz?
Ortodontik bozukluklar sorunun şiddetine ve tipine göre çok 
farklı problemlere neden olabilir. Örneğin; diş çapraşıklığını ele 
alalım. Çapraşık dişler, hastaların diş bakımlarını zorlaştırır; 
bu da diş çürüğü ve diş eti problemlerinin oluşmasına zemin 
hazırlayabilir. Ayrıca çapraşık dişlere sahip olmak, estetik 
açıdan da hastayı rahatsız edebilir ve hasta özgürce gülemediği 
için kendisini kısıtlanmış hissedebilir. Bu durum psikolojik 
açıdan hastayı rahatsız edecek boyutlara da ulaşabilir. Bunun 
gibi başka ortodontik sorunlar da çeşitli problemlere neden 
olabilir. Örneğin; alt çene gerilikleri hastanın hava yolunu 
daraltabilir ki bu da uyku apnesi gibi hayatı ciddi derecede 
olumsuz etkileyecek sorunlara neden olabilir. Başka bir örnek 

vermek gerekirse, bazı diş kapanış bozuklukları ileride çene 
eklemi ağrılarına neden olabilir, bu ağrılar hastanın yaşam 
kalitesini etkileyebilir. Tüm bu nedenlerden ötürü ortodontide 
erken teşhis ve tedavi çok önemlidir. 

Çocuklar için ilk ortodonti muayenesi ne zaman 
olmalıdır? 
İlk ortodonti muayenesi için yedi ya da sekiz yaşları uygundur. 
Bu yaşlarda çocuklar karışık dişlenme dönemindedir. 
Ağızlarında hem süt dişleri hem de bazı daimi dişleri vardır. 
Bu yaşlarda yapılacak önleyici veya durdurucu ortodontik 
tedavilerle ileride oluşabilecek problemlerin erken yaşta 
çözülmesi sağlanabilir, eğer oluşmuş problemler varsa 
şiddetlenmesi önlenebilir. Böylelikle ilerde karmaşık 
hale gelebilecek, zor ve uzun süreli ortodontik tedaviler 
gerektirebilecek problemler, erken teşhis ile küçük yaşta daha 
kolay bir şekilde çözülebilir.

Ortodontide en son yeniliklerden biri olan şeffaf 
plak tedavisi nedir?
Ortodontik tedaviler sabit diş telleri ile yapılabildiği gibi 
günümüzde gelişen teknoloji sayesinde, şeffaf plak tekniği 
ile de yapılabilmektedir. Bu teknikte ortodontik tedavi için 
şeffaf plaklar kullanılır. Bu tedavi için öncelikle dişlerin dijital 
ölçüsü alınır, elde edilen üç boyutlu dijital model üzerinde 
tedavi planlaması ortodonti uzmanı tarafından bilgisayar 
ortamında yapılır. Hazırlanan tedavi planına göre hastaların 
kullanacakları şeffaf plaklar seri şekilde üretilir. Hekiminin 
tavsiyesine uyacak şekilde hasta bu plakları kullanır. Bu 
tedavi sırasında ortodonti uzmanı hastasını belirli aralıklarla 
kontrol eder ve ağız içinde yapılacak işlemleri gerçekleştirir. 

S

Ortodontiyi, kelime kökenine de değinerek 
açıklayan Invisalign Sağlayıcı Ortodonti 
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tedavisinin hangi yașlarda ve nasıl 
kullanılabileceği, tedavinin sosyal hayata 
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Ortodontide hangi tekniğin hangi hasta için daha uygun 
olacağına klinik tecrübesine göre ortodonti uzmanı karar verir.

Şeffaf plaklar nasıl kullanılır? Hastalar nelere 
dikkat etmeli?
Şeffaf plaklar; ortodonti uzmanının tavsiye ettiği şekilde 
kullanılmalıdır. Hastanın plak kullanımı konusunda düzenli 
olması, plakları kaybetmemesi ve randevularına düzenli gitmesi 
çok önemlidir. Bir şeffaf plak genellikle yedi ila on gün civarı 
kullanılır ve ardından, sıradaki şeffaf plağa geçilir. Şeffaf plaklar 
gün içerisinde en az 22 saat takılır. Sadece yemeklerden önce 
çıkarılır. Yemek ve diş fırçalama sonrası vakit kaybetmeden 
tekrar takılır. 

Hastalar şeffaf plaklarının ve dişlerinin bakımlarını 
nasıl yapabilir?
Hastaların yemekten önce şeffaf plaklarını çıkarttıktan sonra 
özel kutusuna koymaları gerekir. Yemekten sonra ise hem 
dişlerini hem de şeffaf plaklarını diş fırçası ile temizleyip 
ardından plaklarını tekrar takmalıdırlar. Ayrıca plaklar için özel 
üretilen temizleyici ürünleri de belirli aralıklarla kullanabilirler. 
Ağız bakımı her zaman önemlidir ancak, ortodontik 
tedavi sırasında her zamankinden çok daha önemlidir. 
Hastalar ne yerlerse yesinler mutlaka dişlerini fırçalamalı 
ve belirli aralıklarla da ara yüz temizliği için diş ipinden 
faydalanmalıdırlar. 

Şeffaf plakların kullanımı sosyal yaşamı kısıtlıyor 
mu? Örneğin; spor yapılabilir mi?
Şeffaf plakların kullanılması hastanın yaşamında ciddi 
kısıtlamalara neden olmaz. Birkaç gün süren alışma 
döneminden sonra hastalar tedaviye büyük ölçüde uyum sağlar. 
Şeffaf plak ağızdayken spor yapılabilir, bu konuda herhangi bir 
kısıtlama yoktur. 

Kontrol süreçlerinde hastaların kliğine fiziksel 
olarak gelme zorunluluğu var mı? Kontrol süreci 
nasıl yönetiliyor?
Şeffaf plak tedavisinde her hastanın tedavi planı birbirinden 
farklılık gösterir. Bazı hastaların kontrole daha az gelmesi 
mümkün olabilirken bazı hastaların ise daha sık gelmesi 
gerekebilir. Ortodonti uzmanı hasta için en doğru olan kontrol 
sıklığını belirler. Şehir dışı veya yurt dışında ikamet ettiklerinden 
kontrole sıklıkla gelemeyen hastaların bazı kontrolleri online 
olarak uzaktan da yapılabilir. Bununla birlikte ağız içinde işlem 
gerektiren bazı durumlarda kontroller için hastanın kliniğe 
gelmesi gerekir. Tedavi başında tüm bunlar hasta ile konuşulur 
ve hastanın tedaviye gelebileceği randevu sıklığı belirlenir. 

Klinik kontrolüne gelemeyen hastalar için 
herhangi bir dijital araç kullanılıyor mu?
Kliniğe gelemeyen hastaların kontrollerini akıllı telefonlara 
yüklenen “Sanal Bakım” uygulamasıyla uzaktan yapabiliyoruz. 
Bu uygulama aracılığıyla hastalar plak değişim günlerinde 
bildirim alabiliyor. Uygulama aracılığıyla günde kaç saat plak 
kullandıklarını takip edebiliyoruz. Ayrıca hastalar ara dönem 
değerlendirme fotoğraflarını uygulamaya yükleyebiliyorlar ve 
biz de bunları uzaktan kontrol edebiliyoruz. Hastanın kliniğe 
gelme imkânı olmadığı durumlarda teknolojinin bu imkânlarını 
kullanıyoruz ancak bu, tüm kontrollerin uzaktan yapılabileceği 
anlamına gelmiyor. Gerekli olan aşamalarda hastanın mutlaka 
klinikte kontrol ve işlemleri de gerçekleştiriliyor.  

Hastaların ağız içi ölçümleri nasıl alınıyor? 
Bunun için hangi teknolojiler kullanıyor?
Günümüzde ağız içi tarayıcılarla hastaların ölçülerini 
dijital olarak almak mümkün. Bu dijital ölçüleri bilgisayara 
aktararak bunları hem bir teşhis aracı olarak kullanabiliyoruz 
hem de bu ölçüler üzerinden tedavi planlamalarını 
gerçekleştirebiliyoruz. Hastalar da tedavinin başında ağız 
içi sorunlarını ekranda gördüklerinde problemi daha iyi 
anlıyorlar ve tedaviye daha istekli oluyorlar. Ayrıca ara 
seanslarda mevcut aşamamızı ve tedavi sonrası hedeflerimizi 
ekran üzerinde hastalarımıza göstererek tedaviye çok daha 
motive bir şekilde devam etmelerini sağlayabiliyoruz. 

Şeffaf plak tedavisinde en uygun yaş aralığı 
nedir? Çocuk ve yetişkinlerde uygulanabiliyor 
mu?
Şeffaf plak tedavisi yedi ya da sekiz yaşlarından itibaren 
yapılabilmektedir. Bu yaşlarda erken dönem tedaviler 
geçekleştirilir. Yeni gelecek daimi dişler için yer kazanmak 
üzere genişletme işlemleri gerçekleştirilebilir. On bir ya 
da on iki yaşlarından itibaren ise artık hastalarımız daimi 
dişlenmeye geçmiştir ve bu dönemde kalıcı düzenlemelerin 
yapılabilmesi için şeffaf plak tedavileri kullanılabilir. Yine 
alt çene ilerletme ihtiyaçları varsa bu dönemde bunlar da 
gerçekleştirilebilir. Daha sonraki erişkin dönemlerde de 
şeffaf plakla ortodontik tedavi mümkündür. Bu konuda 
herhangi bir yaş sınırımız yok. Hastanın ağız sağlığı ve bakımı 
iyi olduğu sürece ortodontik tedavi şeffaf plak tekniği ile 
gerçekleştirilebilmektedir. 



ravma sonrası stres bozukluğu nasıl 
anlaşılır?
Öncelikle travmayı tanımlamakla başlamamız 
faydalı olabilir. Travmalar; kişinin doğal afet, 
büyük kazalar, savaş, terör olayları, istismar, taciz, 
tecavüz gibi ani ve beklenmedik olaylara ya da 

aile, okul veya iş çevresinde yaşanan şiddet, reddedilme ya da 
ihmallere maruz kalmasıdır. Bu, tanıma bakarak; bir defada 
meydana gelebileceği gibi zamana yayılan ve tekrarlanan olay 
ve durumlara da verilen tepkileri içerir. Amerikan Psikiyatri 

Birliği (1980) tarafından; normal insan deneyiminin ve baş 
edebilme kapasitesinin ötesinde yaşanan olaylar olarak 
tanımlamıştır. Bu olumsuz ve beklenmedik durumların kişiler 
üzerinde düşünsel, fiziksel ve psikolojik etkileri şeklinde de 
tanımlayabiliriz. 

Travma sonrası stres bozukluğundan; travma sonrasında 
yaşanan akut stres belirtilerinin bir aydan fazla sürmesi 
ve belirtilerin yoğunluğu ve sıklığında azalma olmaması 
durumunda bahsedilebilir. Bu belirtileri de; uyku problemleri, 

T
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Farkındalık temelli uygulamalar, 
meditasyon, yoga, sanat terapisi, 

nefes terapisi, spor aktiviteleri 
mutlaka psikoterapi süreci ișlerken 

anlık molalarda yapılarak rahatlama 
ihtiyaçları için fayda sağlanabilir.

kaçınma ya da aşırı uyarılma durumları, olumsuz duygu 
ve düşüncelerin sürekli tekrarlanması, konsantrasyon ve 
dikkat eksiklikleri, değişen gerçeklik algısı gibi fiziksel, 
duygusal, bilişsel ve davranışsal boyutlarda sınıflandırabiliriz. 
Çocuklarda davranış değişiklikleri ya da yaşından küçük 
davranışlar, uyku problemleri gözükebilir. Bu durumlarda 
çocukların önce güven ihtiyacının karşılanması gerekir. 
Ergenlerde yukarıdakilere ek olarak, içe kapanma durumları 
olabileceğinden mutlaka sosyal ortamlar için teşvik ve 
yaşlarına uygun görev ve sorumluluklar verilmelidir.  Herkes 
için belirtilerin farklı ve değişik yoğunlukta olması söz 
konusudur. Az önce de belirttiğim gibi bu belirtiler bir aydan 
fazla devam ettiği noktada ve yoğunlukları artma eğiliminde 
ise uzman desteğinin gerekliliğinden bahsedebiliriz. Bu 
durumlarda EMDR gibi kısa süreli, çözüm odaklı terapiler 
kullanılabileceği gibi, daha uzun süreli psikoterapilere de 
ihtiyaç duyulabilir. 

Yas nedir? Bu süreç nasıl atlatılır?
Yas genelde ölümle ilişkilendirilse de, geniş anlamı ile 
bizim için önemli olan bir şeyin sona ermesidir. Yas insanlık 
deneyiminin normal bir parçasıdır. Sevdiğimiz, inandığımız, 
bağlı hissettiğimiz, hayatın anlamı olan birini ya da bir şeyi 
kaybettiğimizde yaşanan ve yaşanması gereken bir süreçtir. 
Yas, içinde bir çok duyguyu barındırır: Özlem, üzüntü, acı…Yas 
süreci sadece duygusal ya da psikolojik değildir; beden de yas 
tutar. İnsanlar yası, asla dinmeyecekmiş gibi gözüken acı dolu 
bir süreç olarak tanımlar. Bu süreçle başa çıkarken duygularla 
çalışmak, onlara yönelmekle, dikkati dağıtmak için rahatlatıcı 
deneyimlerle zihni dinlendirmek arasında bir hareket süreci 
vardır. Ortaya çıkan duygularla zaman geçirip çözülmesi 
için konuşarak, yazarak, ağlayarak çalışırken; geri adım atıp 
nefes almaya ihtiyaç duyulduğunda işlevsel başa çıkma 
mekanizmalarını devreye sokmak gerekir. 

Yas ile ilgili şunu bilmeye ihtiyaç vardır: Yas diğer duygular 
gibi, zamanla ortadan kaybolan ya da küçülen bir şey değildir. 
Biz uygun desteği alırken; hissetmeye ve ifadesine izin verirken, 
her gün küçük adımlar atarak ilerlerken yasın çevresinde 
büyür ve gelişiriz. Bu süreçte çevreden yumuşak bir kalp, dik 
bir omuz ile destekleyen, eleştirmeden, yargılamadan kişinin 
yanında olup sadece dinleyen ve ihtiyaçları doğrultusunda 
destek almasına yardım eden kişiler de çok önemlidir. 

Psikoterapi sonrası bireylerin iyileşiyor olduğu 
nasıl anlaşılır? Aksi durumun belirtileri nelerdir?
Psikoterapi sonrası iyileşme; duygu, düşünce ve davranış 
değişimlerinin olup olmadığı ya da ne derece kalıcı olduğu 
ile ilgilidir. Unutmamak gerekir ki, iyileşme sürekli yukarı 
doğru ivme gösteren bir durum değildir. İyileşmenin 
doğasında gerilemeler, ilerlemeler olacaktır. Terapi sürecini 
değerlendirirken kişinin baz aldığı, daha mutlu oluşu 
olmamalıdır. Tam tersi tüm duygulara karşı farkındalık 
kazanması, hepsini hissetmek için kendine izin vermesi 
ve olumsuz olanlara da dikkat edip neden orada olduğunu 
anlamaya ve işlemeye çalışması önemlidir. Tüm bunlara 
bakınca aslında, farkındalık kazanmak ve olaylar karşısında 
farklı bakış açıları geliştirmeye hazır olmak vardır. 

Travma etkisini çok şiddetli yaşayan, ajitasyon ya da kendine 
zarar verme gibi davranışlar sergileyen kişilerde psikiyatrist 
yönlendirmesi ile ilaç kullanılması gerekebilir. 

Travma yaşayan bireyler psikolojik destek 
almanın yanı sıra neler yapılmalıdır? Kitaplar, 
belgeseller vb. yardımcı olur mu?
Psikolojik desteğin yanı sıra kişinin kullanacağı metotlar 
aslında kişinin geçmiş deneyimleri ve inançları ile de ilgili 
olabilir. Farkındalık temelli uygulamalar, meditasyon, 
yoga, sanat terapisi, nefes terapisi, spor aktiviteleri mutlaka 
psikoterapi süreci işlerken anlık molalarda yapılarak 
rahatlama ihtiyaçları için fayda sağlanabilir. Yine en önemli 
unsurlardan biri hayata yeniden adapte olmak ve duyguların 
ifadesi için sosyal çevreden, sevdiklerinden eleştirilmeden, 
yargılanmadan sadece dinlenme ihtiyaçları için destek 
almaları olacaktır.

Bu süreçte travmayı daha iyi anlamak için kişi kendini 
hazır hissediyor ise  bazı kitaplardan ya da belgesellerden 
de faydalanabilir tabii ama daha faydalısı, aynı travmayı 
yaşayan kişilerden oluşan destek grupları olabilir. Bu durumda 
grubun başında destekleyen bir uzmanın da olması, sorunlar 
oluştuğunda ya da yoğun duygular yaşandığında destek için 
daha faydalı olabilir. Yine bir önemli unsur, kişiye daha evvel 
ona iyi gelen ne vardı (spor, yemek yapma, el işi vs.) sorarak o 
etkinlikler için teşvik etmek ve hayatlarına geri almaları için 
desteklemektir. Bazen travmalar sonrası donma davranışı çok 
gözüktüğünden kişinin hareket ettirilmesi, ufak yürüyüşlere 
çıkarılması çok önemlidir. 
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Erken dönemde, bir ruh sağlığı uzmanına 
bașvurmak yerine sevdiklerimizle bir 

arada olmak, yeniden güvende hissetmek; 
hissettiklerimizin, sürecin normal bir parçası 
olduğunu bilerek kabul etmek ve bastırmak 

yerine yașamak için çabalamalıyız.

aşanılan bir doğal afet sonrasında 
herhangi bir travma belirtisi 
oluşmayabilir mi? Hangi durumlarda 
destek alınmalıdır?
Deprem ve sonrasında yaşanan yıkım, can 
kayıpları, acı çok büyük. Böylesi ani ve şiddetli 

olaylar toplumsal travmalar yaratır. Depremden birebir 
etkilenmemiş, belki çevresinden hiç kimseyi kaybetmemiş 
olanlarımız dahi çok güçlü duygular yaşıyoruz. Bu duygu; 
bazılarımız için çaresizlik, bazılarımız için öfke, bazılarımız 
için kaygı, acı ya da tüm bu duygularla bir gelgit hali olabilir. 
Bazılarımızda ise bir uyuşma, hissizlik durumu olur ki bu, 
yaşananlardan etkilenmediğimizi göstermez, sadece travmaya 
verilen farklı bir tepkidir.

Şu an toplum olarak travma sonrası akut dönemdeyiz. 
Hepimizin bu dönem için başa çıkma, savunma mekanizması 
var. Birçoğumuz bu sayede yavaş yavaş iyileşeceğiz. 
O nedenle erken bir dönemde hemen bir ruh sağlığı 
uzmanına başvurmak, terapi sürecine başlamak yerine 
sevdiklerimizle bir arada olmak, yeniden güvende hissetmek, 
hissettiklerimizin, tepkilerimizin sürecin normal bir parçası 
olduğunu bilerek kabul etmek ve bastırmak yerine yaşamak 
için çabalamalıyız. Travma öncesinde herhangi bir psikiyatrik 
tanısı olan kişiler ya da yoğun kayıp yaşayanlar için durum 
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yaşıyorsun,”, “En azından sakatlanmadın,” gibi durumu 
küçülten şeyler söylememeye özen göstermeli, avutmaya 
yönelik gerçekçi olmayan, tutulamayacak, umut vadeden 
sözlerden uzak durulmalıdır. “Seni anlıyorum,” gibi sığ ve 
anlaşılmamış bir cümle yerine “Seni anlamam mümkün 
değil ama yanındayım, güvendesin.” demek çok daha anlamlı 
olacaktır. Kişiye destekleyici, şefkatli ve güvenli bir ortam 
sağlamalı ve her nasıl hissediyorsa, böyle hissediyor olmasının 
çok insani ve doğal olduğu hatırlatılmalıdır. Travmatize olmuş 
kişilere, detay vermeleri veya yaşadıklarını anlatmaları yönünde 
herhangi bir şekilde ısrar etmemeye özen göstermeli, sadece 
dinlemek ve destek olmak için içtenlikle yanında olduğumuzu 
hissettirebilmeliyiz. 

Farklı kültürler ya da ayrımcılığa maruz kalma 
riski olan bireylerde psikolojik ilk yardım 
uygulamaları nasıl ilerler?
Risk altında olarak bahsedebileceğimiz grupta kadınlar, 
çocuklar, zihinsel ve fiziksel engeli olan bireyler ile farklı 
kültür ve inanca mensup kişiler bulunur diyebiliriz. Psikolojik 
ilk yardım uygulamaları bu aşamada öncelikle bu kişilerin 
güvenliklerinin sağlanması ile başlar. Riskleri değerlendirilir 
ve herhangi bir kriz ortamı varsa, gerekli önlemler alınır. 
Güvenlik sağlandıktan itibaren temasta olmalarını desteklemek 
için yakınları ile irtibat sağlanır ve gıda, barınma gibi temel 
ihtiyaçları karşılanır. 

Psikolojik ilk yardım uygularken, yani kişiye dinleme, anlama 
ve yanında olma desteği verirken, yardım verdiğimiz kişilerin 
içinde bulundukları kültürü göz önünde bulunduruyor 
olmamız önemlidir. Grup çerçevesinde bulunan insanların 
kültürel özelliklerine, kültür geçmişlerine göre hareket etmemiz 
gerekir. İnançları, ritüelleri, hayat rutinleri, selamlaşma ve 
giyim şekilleri hakkında bilgi sahibi olmaya özen gösteririz. Bu 
bağlamda en çok zorlanılan konu dil konusu olur. Her zaman; 
ortak dil, ortak kültür yaraların daha hızlı sarılmasına olanak 
sağlar. Şu anda da birbirimizi en iyi anlayan, ortak kültür 
mirasını paylaşan bireyler olarak hepimizin birbirimize iyi 
gelmesi tam da bundandır. 

Psikolojik ilk yardım müdahalelerinde etik ve ahlak 
konularına değinir misiniz? Bu hassasiyetle ve 
zarar vermeden nasıl ilerlenir? 
Bizim psikolojik ilk yardım müdahalelerinde en temel 
aldığımız iki konu “zarar vermeme” ve “gizlilik” ilkeleridir. 
Herkes psikolojik ilk yardım uygulayabilir dedik; ama herkes 
bu etik konulara dikkat ederek uygulayabilir. Kişilerin bizlerle 
paylaştıkları tüm özel ve mahrem bilgiler gizlilik esası ile 
korunuyor olmalıdır. Anlamsızca gerçekleşmesi mümkün 
olmayan sözler vermek, başlarından geçenleri anlatmaları 
konusunda ısrarcı olmak, sözleri veya düşünceleri sebebiyle 
kişileri yargılamak ve para ya da hediye kabul etmek de etik 
dışıdır. 

Afet bölgesi ve çevresi hakkında doğru bilgilendirme yapmak, 
ilişkideki güven açısından çok önemlidir. Psikolojik ilk yardımın 
yetersiz kaldığı durumlarda; hayati tehlikesi olan yaralılar, 
kendine veya başkasına zarar verebilecek olan insanlar, 
çocuklarına ve kendilerine bakım veremeyecek durumda olanlar 
için daha profesyonel destek gerekebilir. Bu durumda ilk yardım 
desteği veren kişinin kendi durması gereken noktayı bilmesi ve 
kişiyi uygun kaynaklara yönlendiriyor olması da elzemdir. 

Psikolojik ilk yardım dediğimiz aslında ilişkide olmak, 
ilişkide kalmak. Bağ kurmak, bağlantıda olmak. Ne 
hissettiklerini ne yaşadıklarını bilmek zor, bilemeyiz. 
Amacımız ilk kez anladığımızı ifade etmek değil, ancak 
gerçekten anlayarak göz teması kurmak olabilir. İhtiyaçları, 
yalnız olmadıklarını bilmektir. Hepimiz ilişkide güçleniriz.  

Bireyler afet mağdurlarının iyi olmalarını nasıl 
destekleyebilirler? 
Bizim yardım etme, iyi olma hallerini destekleme 
konusundaki istekliliğimizden ziyade afet mağduru kişilerin 
neye ihtiyaçları olduğu çok daha önemli. Kişiler olağanüstü 
bir olay yaşadıkları için konuşmak istemiyor, kendileri ile 
kalma konusunda ısrarcı oluyor olabilirler. Travma sonrası 
stres bozukluğu tepkileri verebilirler. Bu tip durumlarda 
geçici olarak çevreye uyum sağlamakta zorluk yaşanması 
olağandır. Uykusuzluk, olayı tekrar tekrar yaşıyor gibi 
hissetme, irkilme, ümitsizlik, yabancılaşma, öfke patlamaları 
ve gerginlik görülebilir. 

Psikolojik iyilik halleri için günlük rutinlere dönebilmelerini 
destekliyor olmak ve sevdikleriyle bağlantı kurmalarına 
yardımcı olmak başlangıçta yeterlidir. Rutinden kastım basit 
hayat içindeki rutinlerimizdir; kahvaltı edilmesi, çay veya 
kahve içilmesi vs. Güvenlik ve kontrol hissini kaybettikleri 
için bunun yerine konabilmesinde onlara zaman tanımak 
gerekir. Önce olayı anlamlandırmaya sonra da yeniden 
güvende olduklarını hissetmeye ihtiyaçları vardır. “Uyuman 
lazım, yemen lazım,” diye iyi niyetlerle üstelemek yerine ufak 
adımlarla ilerlemeli. Böylesi zorlu duygular varken, regüle 
değilken, tehlikede hissederken yemek yemek ve uyumak 
çok kolay değildir, anlayış gösterebilmeli. 

Afetten dolaylı değil de doğrudan etkilenen çocuklarımız 
için ise, öncelikle kendi duygularımızın regülasyonu ile 
ilgilenebiliyor olmamız gerekiyor. Bu hızlıca ve her an 
olamayabilir. Kendi duygu durumumuzun endişeli, üzüntülü 
veya korku dolu olması da insani. Kendimizi zorlayarak 
her an çocuklarımızın karşısında güçlü görünmemiz 
gerçekçi değil. Yaşını gözeterek yaşadığımız duyguları 
onlarla paylaşmamızda sakınca yok. Çok zorlayıcı bir ruh 
halindeysek, profesyonel destek almayı ihmal etmiyor 
olmamız önemli. Her durumda biliyoruz ki önce kendimiz 
dengeli olacağız ki çocukların dengesini koruyabilelim. 

Kendi duygularımızdan bahsettiğimiz gibi onların 
duygularından da açıkça bahsetmeliyiz. Korkusunu, 
kaygısını yok saymadan yaşadığımız tüm duyguların doğal 
olduğunu konuşabiliriz. Konuşmak istemediklerinde anlayış 
gösterip konuşmaya zorlamamalıyız. Yetişkinler olarak bile 
izlediğimiz görüntülerle oldukça zorlandığımızın farkında 
olarak çocukları bu görüntülere maruz bırakmamaya 
özen göstermeliyiz. Uygun şartlar sağlandıysa çocuklara 
kendilerini oyunla ve yaşanılanları resmederek ifade 
edebilmeleri için destek olunabilir. Rutinlerine geri 
dönmelerini sağlayabilmek, her nasıl bir ortamda olursak 
olalım güvende olduğumuzu hissettirmek çocuklara da 
iyi gelir. Birlikte ve güvendeyiz diyerek bol bol temasta ve 
iletişimde kalmak bu dönemlerde hem onlara hem de biz 
yetişkinlere fayda sağlayacak. Onlarla birlikte zorlanacak, 
yine birlikte iyileşeceğiz. Hepimize çok geçmiş olsun. 
Tekrarının yaşanmaması dileğiyle.  
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Sonradan yaratılan tüm 
korkular eninde sonunda, 

yaratılmıș iyimserliklerle 
insanları özüne döndürür.

ünyamızın işleyiş ve zaman düzeninde, 2000 
yılından başlayarak, hiç kimsenin aklına dahi 
gelmeyecek hatta zihinsel olarak bile algılamayacağı 
ve düşünemeyeceği olaylara ve gelişmelere şahit 
oluyoruz. İlahi gücün ve evrenin işleyişinin 
tersine yaratılan olgularla sistem değiştirilmeye, 

devamındaysa sadece belirli seçilmişlerin kontrolünde yeni bir 
dünya düzeni ve sistem oluşturulmaya çalışılmaktadır. Benimle 
belki aynı fikirde olmayabilirsiniz, yine de her türlü düşüncenize 
saygı duyarım. Bildiğim tek bir gerçek var, o da buna hiç kimsenin 
gücünün yetmeyeceğidir. Seçilmişlerin yapacağı ve yapmaya 
çalışacakları tek olgu; insan genetiğindeki kodlanmış genel 
korkuların dışında yeni korkular yaratmak ve düşünce yapılarını 
istedikleri kodlamalarla yönlendirmektir. Unuttukları ya da 
düşünemedikleri bir şey var; sonradan yaratılan tüm korkular 
eninde sonunda yaratılmış iyimserliklerle insanları özüne 
döndürür.

2023 yılı benim okumalarım ve öngörülerimde; yeryüzünde 
ve gökyüzünde enerjisel frekansların, negatif enerjilerin ve 
oluşturulan enerjilerin yoğun olarak hissedileceği bir yıl olacak. 
Ülkemizin kuruluş tarihine göre benim okumalarım da 15 Ocak’tan 
itibaren döngü değiştirip yeni bir döngüye geçiş yapmıştır. Döngü 
değişimleri her zaman sıkıntılı ve zor süreçlere sebebiyet vermiştir. 
Bu sürecin sonucu; ülkemiz açısından mutluluk ve huzur dolu bir 
zaman dilimi olacaktır. Ülke olarak yaşadığımız felaketin, kadersel 
döngü değişiminden kaynaklandığı yüksek bir olasılıktır.

Numerolojik bilgilerime dayanarak; dünyamıza ait 2023 yılı 
ay okumalarımın öngörüsü aşağıdaki gibidir. (Geleceği sadece 
Allah bilir. Yazdıklarım, numerolojik okuduklarıma dayalı 
öngörülerimden ibarettir.)

Ocak: Yeni olguların, olayların, kapıların açılması; liderlik ve 
güç savaşlarının dışında yenilenme ve aydınlanma ışığı altında 
insanların maneviyata yönelip hayal dünyalarını genişletmesi, 
yeni umutlar beslemesinin yanında bilinmeyenlere olan merakının 
artması.

Şubat: Dışarıdan gelen etkilerle negatif bir ay, ne olacağı belli 
olmayan bir zaman dilimi, çaresizlik ve umutsuzlukla dolu, kısaca 
hayatın gri göründüğü bir ay.

Mart: Seçilmişlerin gövde gösterisi; liderlerden birinin maskesinin 
düşmesi; dünya dışı olguların gündemde olması; iletişim ve sosyal 
medyada hareketlilik, iletişim ve sosyal alanda ünlü olan birisinin 
yargılanması ya da negatiflikten dolayı ruh halinin bozulması; 
iptaller, ötelemeler; belirli ülkelerde fay kırılmaları ve yanardağ 
uyanışları.

Nisan: Bu yılın en çok ürperdiğim aylarından biri. Sırlarla ve 
gizemlerle dolu. Benim okumalarım Çin, Ukrayna, Fransa, Kore, 
dünya genelinde ekonomi alanında daralma; toprak kaymaları, 
seller, hortumlar, yıldırımlar ve tsunami tehlikesi...

Mayıs: Yaratılan korkuların yeniden gündeme gelmesi ve 
uygulamaya konulmaya çalışılması; insanlardan saklanan 
bazı kadim gerçeklerin gün yüzüne çıkması; sistem dışı yaşam 
hakkında bilgi kirliliği; tren kazaları; yeni seçilenlerin gündemi 
oluşturması; yeni salgınlar; göksel ateş oyunları; radyasyon sızıntısı; 
yaratılan korku ve panik senaryoları.

D
Haziran: Zamanın belirli olgularda geleceğe değil 
de geçmişe doğru aktığının farkına varılması; manevi 
duygularda kırılma; sevinç, mutluluk, şans; çıkarılan 
yangınlar; yoğunluklar; hayal kırıklıkları; tanınmamış 
isimlerin gündeme gelmesi; yeni icatlar.

Temmuz: Negatif enerjinin evrende pik yaptığı ve 
yeni enerji frekanslarının dünya üzerinde kendini 
hissettirmesi; göksel olaylar; nükleer tehdit; toprak 
hareketleri ve faylarda aktiflik; Afrika ülkeleri için tahıl 
eksikliği ve kuraklık.

Ağustos: Hiçbir gücün, ilahi gücün ve evrenin gücünün 
dışında olmayacağı bir sürecin başlaması; bazı ülkelerde su 
sıkıntısı, göllerin kuruması; gökyüzünde farklı cisimlerin 
görülmesi; korku, panik havası yaratılması; insanların 
yalnızlık olgusundan dolayı sorgulama yapması ve ruhsal 
sıkıntıların son bulmasıyla sevinçli ve mutlu haberler 
alması.

Eylül: 2000 yılından itibaren başlayan düzenin 
sıfırlanması ve insanların yeni dönüşümlere zorlanmasına 
dair konuların gündemi meşgul etmesi; çaresiz gibi 
görünen ölümcül hastalıkların ilacının bulunması; yeni 
bulunan değerli madenlerle yakıt alanlarında devrim 
nitelinde buluşlar.

Ekim: Seçilmiş insanların birbiriyle kavgaları ve 
bazılarının maskelerinin düşmesi soncunda itibarlarının 
zedelenmesi (krallıklar); evrendeki gizli geçitlerle ilgili 
buluşlar; bazı kıta ülkelerinde göksel enerji patlamaları ve 
radyasyon tehlikesi.

Kasım: Yaratılacak kaoslar; afetler; terör saldırıları 
hazırlıkları; yanardağlarda hareketlilik; uçak kaçırmaları; 
yapay zekâ ile oluşturulan insanımsı robotların yaşam 
alanlarında fark edilmemesi; 2024 yılının fragmanının bir 
kısmının yaşatılıp sahneye uyarlanması. 

Aralık: Kaos senaryolarının yeni sisteme uygulanması; 
gıda krizinin gündemi oluşturması; enerji sorunları; savaş 
çığırtkanlıkları; belirli ekonomik tezlerin çürümesi; yeni 
düzen arayışları ve belirli kesim insanların yüksek bilinç 
seviyelerine yükselmesi. 
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irbirimize destek olmak için hayatın zorluklarına 
direnmek, üstesinden gelmek için önce kendimizi 
beslemek ve dinginleştirmemiz gerek. Şefkat 
benzersiz bir kendini keşfetme yolculuğudur… 
Düşüncelerin ortaya çıkması ve yansıtılması 
için hayatı keşfetme ve anlam bulma arayışıdır. 

Bazen sıkışmış hissederiz ve tıkandığımız noktalarda öz şefkat, 
yolumuzu açmak için en iyi çözümlerden olacaktır. Sihir değilse 
de sihirli bir mucizesi vardır.

Şefkat Nedir?
Şefkat kelimesinin (compassion) kökenleri Latinceden gelir. 
Com- (beraber) ve -pati (acı çekmek) demektir. Şefkat “acıyı 
paylaşmak, anlamak ve fark etmek”tir. Kökeninde sevgi, 
merhamet ve yardım duygularını bulundurur. Her dilde farklı 
söylense de, felsefi olarak başka yaşansa da hepsinde pozitif 
bir duygu ve davranış kendini gösterir. Kendine şefkat ise asıl 
başlangıç noktasıdır; her savaşımızda ya da eksik kaldığımız 
noktalarda bir başkasına nasıl yardım elimizi uzatıyorsak aynı 
özeni ve samimiyeti, sıcak dokunuşu kendimize sunabilmektir.

Kendine Şefkat Mucizesi Nedir?
Zor zamanlardan geçerken korkularınızın azalmasına, 
motivasyonunuzun artmasına destek olur. Güvenli bir 
alan oluşturmamızı ve ona sığınmamızı sağlar aslında. 
Özsel eleştiriyi azaltır, kendimize yargısız infaz yapmamızı 
engeller; böylelikle düştüğün yerden tekrar kalkmayı ve 
devam edebilme gücünü artırır. İçimize çekildiğimizde, 
kabuklar oluşturduğumuzda ve kimsenin bize ulaşmasını 
istemediğimizde bu engellerin ortadan kaldırılmasına yardım 
eder ve ulaşılabilir oluruz. Kısıtladığımız potansiyelimizin 
serbest kalmasına yardımcı olur.

Öz Şefkat Kasımızı Nasıl Geliştiririz?
Başkaları için şefkat gösterebiliyorsak kendimiz için de bunu 
yapabiliriz demektir. Bu, temelin bizde bulunduğunu gösterir. 
Bu, hepimizin kendiyle bağ kurmasının temel duygusudur. 
Başkalarına fayda sağlamanın yolu, kendine iyi bakmaktan 
geçer; kendine iyi bakarsan başkalarına da yardımın dokunur.

B

Yașadığımız zor zamanların bizi ne kadar derinden 
etkilediğini ve duygusal yorgunluğumuzun çok üst 

seviyelerde olduğunu hepimiz biliyoruz. Yeniden ayağa 
kalkıp birbirimize destek olarak yeni bașlangıçlar yapmalıyız. 

Yeniden Başlamak İçin
Öz Şefkat Yolculuğu
“Şefkat ve Öz Şefkat”

karma

Özgür Aksuna
ozgur@ozguraksuna.com
www.ozguraksuna.com

“Uçakta oksijen maskesi düştüğünde hostesler maskeyi 
önce kendinize takın derler. Bunun sebebi, siz iyi olmadan 
başkasına iyilik sağlayamazsınız demektir. Önce sen 
demektir, sen varsan her şey çok daha güzel olacaktır 
demektir.”

Bu nedenle önce sen demeyle başlayacak değişim. Hep ben 
demeden yapmak önemli, çünkü önce ben dersen bu egoyu 
ortaya çıkarır. Kendine şefkatli olmak bencillik değildir 
aslında, bize bunu öğretiyor… Aksine, kendine şefkatli olmak 
herkese yardımcı olur. Bu, öfke kontrolüne de fayda eder, 
daha sakin ve anlayışlı davranmayı sağlar, ilişkilerinde daha 
başarılı yapar. Kendine şefkat, kendine acımak değildir; 
lütfen karıştırmayalım… Bu, benlik saygısını geliştirir aksine. 
Başarısız olabilirsiniz veya mücadele ediyor olabilirsiniz, 
ancak nerede olursanız olun şefkatli olabilirsiniz. Kendine 
şefkat, zayıf olduğunuz anlamına gelmez. Kendine şefkat, 
motivasyonunuzu zayıflatmaz.

“Sana inanıyorum.”
“Evet, başarısız oldum ama bundan ne öğrenebilirim, bunu 
nasıl farklı yaparım, nasıl daha iyi hale getirebilirim?”

Daha bilinçli ve kendinin farkında olmanın yolu 
buradan geçer, iç eleştirmeninizin sesini kısabilirsiniz ve 
yönetebilirsiniz, kendinizle daha iyi bir arkadaş olabilirsiniz, 
öğrenmeye ve gelişime istekli hale gelir ve kendinizi daha 
özgür hissedersiniz, en önemlisi de harekete geçme ivmenizi 
yükseltirsiniz.

Kendini seven, kendiyle barışan, hayatla barışır, dünyayı 
sever. Ayrışma ve kutuplaşmanın bu kadar yükseldiği şu 
dönemde içten başlayarak dışarıya doğru gelişen bir sevgi 
bağına ihtiyacımız var, yıkılan tuğlaları önce kalbimizde 
yeniden örmeye başlarsak gerçek tuğlaları yapmak için daha 
fazla özenli davranırız. Biz olduğumuz sürece, birlikte olmayı 
başardığımız sürece birçok kez yaptığımız gibi, iyileşebiliriz 
ve tekrar güçlenebiliriz. İnsan insanla iyileşir ve biz birlikte 
iyileşeceğiz. 
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izi biraz daha yakından tanıyabilir miyiz?
Yirmi beş yaşındayım. İzmirliyim. Yirmi yaşımda, 
üniversitedeki bölümüme ara verip oyunculuk 
eğitimi için İstanbul’a yerleştim. Sonrasında da 
eğitim, koşuşturma vs. Kendisine, ailesine ve işine 
ilgi gösterip buna zaman harcamaktan bıkmayan 

biriyim. Beni heyecanlandıran ve mutlu eden şeylerle alakadar 
olurum. Yaptığım işlere karşı tutku ararım ve o tutkum varsa 

üzerine yoğun ilgi duymaktan, üzerine düşünmekten keyif 
alırım. Oyunculuk da benim için öyle bir şey. Mesela zaten çok 
az şeye karşı heyecanlanırım, o heyecanı da yakalayınca peşini 
bırakmayıp üzerine gidiyorum. Bir şeye kafayı taktığımda onun 
üzerine çok düşünüyorum ve sabırsız birine dönüşüyorum; 
hatta uykularımdan bile olabiliyorum ama bu heyecanlı 
durumlarda bile genel olarak pozitif düşünmeyi, sakin kalmayı 
tercih eden biriyimdir diyebilirim.

S
Kanal D’nin sevilen dizisi “Üç Kız Kardeș”in Serdar’ı Vural Șahanoğlu, 

kendisini oyunculuğa iten motivasyonlardan sporun hayatındaki yerine kadar, 
hakkında pek çok merak edileni MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Hikâyeye Kapılma Duygusu

röportaj

Vural SahanoGlu



Bir hikâyede psikopat bir karakterde 
olacaksam; sonraki projemde tam 

tersi, hayatını sakin yașayan, mülayim 
birini canlandırmak isterim.

Oyunculuğa yönelmenizdeki motivasyonunuzdan 
bahseder misiniz? 
Galiba en çok, bir hikâyeye kapılma duygusu beni 
heyecanlandırıyor. Yani o hikâye içindeki karakteri, travmalarını, 
derdini, coşkularını anlamak. Aynı zamanda kendi karakterimin 
tamamen zıttı, uç karakterin içinde olabilme düşüncesi de bana 
iyi geliyor. Kariyerimde de böyle ilerlemek istiyorum. Mesela bir 
hikâyede psikopat bir karakterde olacaksam; sonraki projemde 
tam tersi, hayatını sakin yaşayan, mülayim birini canlandırmak 
isterim. Farklı karakterler ve kendine zıt insanları canlandırabilme 
düşüncesi benim oyunculuğa karşı motivasyonumu yükseltiyor 
diyebilirim.

Hangi eğitimleri aldınız?
Üniversitede Sanat Tarihi eğitimi aldım, sonrasında İstanbul’a 
yerleşip bir oyunculuk okulundan iki yıl temel oyunculuk ve 
kamera önü oyunculuk eğitimi aldım. Bir yıldan fazla bir süredir de 
bir oyuncu koçuyla çalışıyorum.

İlk oyunculuk deneyiminiz nasıl gidiyor? Neler 
hissediyorsunuz? Kamera karşısında olmak nasıl bir 
duygu?
Şahane gidiyor. İlk işimin Ayvalık gibi büyülü bir yerde ve güzel 
bir ekiple oluşu çok şanslı hissettiriyor. İstediğin işi yapmak ve 
karşılığını iyi bir reaksiyonla almak elbette beni çok mutlu ediyor. 
Kameraya alışma süreci biraz zor oluyor bence ama çalıştıkça ve sete 
çıktıkça o durum normalleşmeye ve güzelleşmeye başlıyor.

Üç Kız Kardeş’te yer almaya nasıl karar  verdiniz?
Menajerim telefon edip projeden bahsetti. İlk bölüm senaryosunu 
ve ardından heyecanla bir çırpıda kitaplarını okudum. Bu işte 
olmalıyım dedim kendime, sonrasında zaten deneme çekimi derken 
işi aldım.

Sevenlerinizin geri dönüşleri nasıl? Bu size neler 
hissettiriyor?
Hikâye için de karakterim için de şahane tepkiler aldım diyebilirim. 
Canlandırdığım karakterin çok masum bir aşk hikâyesi var; bundan 
da seyirci etkilenip güzel tepkiler verince çok mutlu oluyorum tabii.

Set dışında neler yaparsınız? Keyif aldığınız 
aktiviteler neler? 
Haftada üç ya da dört gün mutlaka spor yaparım: Fitness veya 
crossfit. Karşılığını almak için beslenmeme dikkat ederim. Günde 
en az bir film izlemeye dikkat ediyorum; yolda, evimde, karavanda, 
nerede boşluk yakalayabiliyorsam. Sürekli kulaklığım yanımdadır, 
müzik dinlerim bol bol. İyi hissettiğim anlarda şarkı söylerim 
mesela, en yakın uygunluk anımda bir enstrümana başlamak 
istiyorum.

Oyuncu olmasaydınız hangi mesleği yapardınız?
Aşırı ilgili olduğum iki alan var: Spor ve müzik. Ya müzisyen 
olurdum ya da sporcu ama hangisini seçerdim emin olamıyorum.

Sporun hayatınızdaki yeri nedir? Hangi dalları ile 
uğraşıyorsunuz?
Hayatımdaki en büyük motivasyon kaynaklarımdan biri spordur 
diyebilirim. Yakın çevrem de buna hâkimdir hatta. Çocukluğumda 
bir dönem aktif futbol ve voleybol oynadım. Onun öncelerine 
gidersek yüzme vardı hep hayatımda, son altı yıldır ağırlık ve cardio 
antrenmanları yapıyorum. Yakın zamanda ise bunlara ek olarak 
tenis ve savunma sporları eğitimlerini almak istiyorum.

Modayla aranız nasıl?
Derin bir bilgiye sahip olmasam da senenin trendlerini 
takip etmeye çalışıyorum.

Sizce aşk nedir? 
Aşk bence bir tür serotonin etkisidir ve bir görme 
kusurudur, fedakârlıktır, aidiyettir. Bence birçok coşkunun 
karışımı ve dışa vurumudur. Herkesin hayatında yaşaması 
gereken çok özel bir duygudur.

Yeni projeleriniz olacak mı?
Şu an devam eden bir projede olduğum için bu düşüncem 
yok. İlerleyen zamanlarda neler olur bilemiyorum tabii. İyi 
hikâyesi olan bir film veya dijital bir projede bulunmak 
isterim elbette. 



Arel Bebeğe 
Parti
Başkent sosyal yaşamının tanınan 
isimlerinden İlkim Öztürk, 
ilk bebeği için “baby shower” 
düzenledi. Partiye Öztürk’ün 
ailesi ve yakın arkadaşları katılım 
gösterdi.

İki yıl önce hayatlarını birleştiren İlkim Öztürk ile iş adamı 
Berkay Öztürk çiftinin doğacak olan ilk bebekleri için baby 
shower düzenlendi. Doğum öncesi sevdikleri ile bir araya 
geldiklerini söyleyen İlkim Hanım, katılım gösteren herkese 
teşekkür etti. Bebeğin ismini Arel koyacaklarını belirten Öztürk 
çifti, partiyi Kuzu Effect AVM’de bulunan Lola Kitchen and 
Bar’da gerçekleştirdi. 

davet

DİLEM KAYMAZ EMİNE ÖZTÜRK

GİZEM SAKÇAK MÜȘKİNAZ SAKÇAK SERCAN EKȘİOĞLU

İLKİM ÖZTÜRK
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Deprem bölgelerine ilk günden beri destekte bulunan Tepe Home, 
afetten etkilenerek Ankara’ya gelen vatandaşların yeni hayatlarına 
entegre olabilmeleri için önemli bir adım attı. Bilkent Holding grup 
şirketlerinden biri olarak yardım çalışmalarına devam eden firma, 
afetten etkilenerek şehir değiştirmek zorunda kalan vatandaşlar için 
istihdam sağlamak üzere kadrosunu genişletme kararı aldı. Döşeme, 
masif, metal, panel, cila, lojistik vb. birimlerinde çalıştırılmak üzere, 
depremzede vatandaşlar için özel olarak açılan elli kişilik mavi yaka 
kadrosu kapsamında işe alım süreçlerini başlattıklarını duyurdu. 

Tepe Home’dan 
Destek
Türkiye, Kahramanmaraş merkezli 
meydana gelen ve on ilde etkili olan 
yıkıcı depremlerin ardından yaralarını 
sarmaya çalışırken; bölgede yaşayan 
depremzede vatandaşlar için yardım 
seferberlikleri başlatıldı. 

Knitss’ten 
Yeni Koleksiyon
Özgür ve özgün kadınların ruhuna 
ayna tutan Knitss, keşfetmeyi 
sevenlere hitap eden yeni bir 
koleksiyon hazırladı. 
Eşsiz tasarımların yer aldığı koleksiyonda Knitss, yeni 
sezonun öne çıkan renklerinden toprak, bej ve doğayı yansıtan 
yeşil tonlarını kullandı. Üç farklı temanın bulunduğu yeni 
koleksiyonda The Pathfinder, bohem stili ile kadınların kalbini 
yeniden çalarken The Desert Rider, çarpıcı renklerin enerjisi ile 
mevsimi hafif geçirmenizi vadediyor; The Voyager ise kontrast 
renklerden dingin renklere kadar uzanan renk skalasıyla 
vazgeçilmez parçalara yer veriyor.  

haber
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